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ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE 
PALAFRUGELL DEL DIA 31 DE GENER DE 2012.- 
 
 
  ASSISTENTS : 
 
  Alcalde :  
 
  Senyor JULI FERNÁNDEZ i IRUELA 
 
  Tinents d’Alcalde i Regidors : 
   

Sr.   XAVIER ROCAS i GUTIERREZ 
  Sra. JUDIT ZARAGOZA i LLIRINOS 
  Sr.   JOAQUIM VENCELLS i SERRA 
  Sra.  MARGARITA MAURI i JUNQUÉ 

Sr.   XAVIER RANGEL i MARTINEZ 
Sr.   ALBERT GOMEZ i CASAS 
Sr.   FREDERIC PRATS i ESTEVE 
Sra. MARIA TERESA FRIGOLA i BORRAS 
Sr.   LLUÍS PUJOL i MASCORT 
Sra.  BEGONYA MONTALBAN i VILAS 

  Sr.   SERGI SABRIÀ i BENITO 
  Sr.   XAVIER VILÀ i BONMATÍ 
  Sra. MARIA CARME FARRARONS i TURRÓ 
  Sr.   MÀRIUS LLEDÓ i SALVADOR 
  Sra. NÚRIA RIVAS i MASCARÓS 

Sr.   GUILLEM GENOVER i RIBAS 
Sra.  ANA RECIO i LOPEZ 

  Sra.  LAURA GALIANA i GARCIA 
Sr.   XAVIER RODRIGO i LOPEZ 

  Sr.    EDUARD GUERRA i CASTILLO 
 
  Secretari: 
 
  Sr.   JORDI TURON i SERRA 
 
  Interventor acctal.: 
 
  Sr.   GUSTAVO TAPIAS i SOLÀ 
 
 
En el Saló de sessions de la Casa Consistorial, es reuneix el Ple de l'Ajuntament, per fer 
sessió ordinària de primera convocatòria, essent les vuit del vespre del dia 31 de gener de 
2012. 
 
Hi assisteixen els qui es relacionen al començament de l’acta. 
 
Constatada l’existència de quòrum legal, la Presidència obre la sessió. 
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Abans de començar a tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia de la sessió intervé el 
senyor Fernández manifestant que voldria fer una prèvia, i després també donaré peu als 
portaveus perquè puguin intervenir en relació a l’ordre del dia. Entenc que hi ha un punt que 
potser si jo hagués estat molt rigorós a l’hora de convocar no s’hauria hagut d’incloure dins 
de l’ordre del dia, que és el punt número 18, una moció que fa referència a sol.licitar el dret a 
rectificar l’equip de govern, en relació a una activitat comercial a plaça Nova, que afecta 
directament a un regidor. Jo entenc, com a alcalde, que hi ha un conflicte d’interessos entre 
el particular i la institució, i jo demanaria, en aquest cas, al portaveu que la presenta, que la 
reconduís i que, la retirés com a moció i que la realitzés via petició, com un particular que 
pot fer qualsevol escrit a la Institució, queixant-se de qualsevol actuació i que el govern 
contesti en relació a aquesta petició, i per tant, que traguéssim del debat un tema que pot 
tenir un conflicte d’interessos. És una proposta que fa l’Alcalde acceptant que aquesta 
mateixa moció que vostè presenta en aquest plenari, la pugui reconvertir en una petició 
concreta com a particular, de cara a l’Ajuntament, perquè doni resposta a la seva petició, 
però que no sigui fruit d’un debat, com a moció, en l’àmbit institucional de l’Ajuntament. 
Aquesta és la proposta que faig jo, i ara donaria peu perquè els portaveus que vulguin 
puguin prendre la paraula i després seria el senyor Guerra, a qui li pertoca decidir si la retira 
o no, en aquest cas, entenem que pel bon funcionament del plenari, fora bo que la 
canalitzés via petició com a particular, assumint que l’alcalde és el que fa l’ordre del dia, 
assumint que jo mateix hauria pogut optar per no incloure aquesta moció a l’ordre del dia, 
però l’hi vaig incloure, en el benentès que vaig entendre en aquell moment que quan més es 
pugui debatre millor, però entenc que aquest debat en el plenari, al meu entendre i com 
també m’ho han fet arribar alguns portaveus, hi un tema clar de conflicte d’interessos. 
  
A continuació intervé el senyor Guerra manifestant que, en primer lloc, vostès varen 
comunicar, quan es va constituir aquest Consistori, que es comprometien a donar resposta a 
les peticions, en un termini de quinze dies. Una vegada fet el seu requeriment d’una altra 
manera, per dir-ho, força sospitós, es varen presentar les al·legacions el dia 22 de desembre 
de 2011, encara no té resposta el propietari d’aquest local. El conflicte d’interessos és 
perquè a vostè no li agrada, m’és igual, ho puc retirar i puc fer la petició, com vostè diu, com 
un ciutadà normal, perfecte, però el que no trobo normal, i després amb la resta de mocions 
que presenta el meu grup, ja tindrem ocasió de debatre-ho, és que s’assabenti abans la 
premsa, que jo tindré un requeriment, que la meva persona física, és una cosa, si més no, 
molt curiosa. Si vostè em demana que pel bon funcionament del Ple retiri aquesta moció, no 
tinc cap problema, farem la petició d’una altra manera, però també li prego que es miri les 
al·legacions i que miri el que és l’expedient d’aquest local. 
 
Intervé la senyora Galiana manifestant que el seu grup no entén massa bé perquè s’ha 
d’iniciar aquest debat aquí si en el seu moment s’ha admès la moció, és discutible, però 
suposo que aquest tema, malauradament no vaig poder assistir a la Junta de Portaveus, no 
sé si la moció ja estava presentada o no, però nosaltres considerem que sí que és un tema 
en el qual potser hi ha certa incompatibilitat perquè quan s’actua com a regidor actues per 
interessos de la població i no per interessos personals, però en qualsevol cas, si s’ha 
admès, hem arribat aquí i està a l’ordre del dia, el nostre grup tampoc ens oposarem a què 
aquesta moció es debati, si el regidor company de Plataforma per Catalunya no la retira. 
 
La senyora Rivas intervé manifestant que des del grup de l’Entesa comparteixen l’opinió que 
ha expressat el senyor Alcalde. Entenem que s’està barrejant un tema personal amb un 
tema que no correspondria arribar amb aquest forma al Ple, però hem entès també, m’ha 
semblat entendre, que el senyor Guerra ha dit que la podia retirar, per tant jo no diré res més 
ni en parlaré més d’aquest tema. 
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El senyor Sabrià manifesta que com he expressat abans de començar el plenari, a nosaltres 
ens sembla clar que hi ha un conflicte d’interessos i per tant, també ens agradaria, en tot 
cas, tenir l’opinió del secretari en aquest cas. Nosaltres veiem claríssim que hi ha un 
conflicte d’interessos, tenim dubtes de si la pot presentar o no, tenim claríssim que, en 
qualsevol cas, vostè no la podria votar, però em sembla, que a més a més, acabem de 
començar el Ple, i vostè ha portat a discussió, a l’inici d’aquest Ple, la legalitat del seu local, i 
em sembla que tot això està absolutament fora de lloc. En aquest espai nosaltres hem de 
discutir sobre el bé públic no sobre els temes personals, i per tant, entenem que vostè està 
fent un ús personal del lloc que ostenta, per tant aquí estem cometent, tots plegats, un error 
gravíssim, i que no ho hauríem de permetre, per tant, espero que aquesta discussió s’acabi 
aquí, que vostè retiri aquesta moció i que prengui nota que aquest espai no és per fer-ne un 
ús personal. 
 
Finalment intervé el senyor Guerra dirigint-se al senyor Sabrià i manifestant que només ha 
presentat aquesta moció, per una raó molt simple, perquè si el titular que va sortir a la 
premsa, no fos que el senyor regidor de Plataforma per Catalunya, etc, etc, jo no hauria 
presentat aquesta moció, hagués presentat un escrit com a persona individual. 
 
El senyor Alcalde intervé manifestant que el senyor guerra ha dit que la retirava, per tant es 
retira de l’ordre del dia, només dir-li al senyo Guerra que, evidentment, ha presentat 
al·legacions, que l’al.legació en un expedient és un tràmit reglat, per tant en aquest cas les 
al·legacions no impliquen els quinze dies, per tant, no es preocupi que les contestarem, a 
més, en aquesta moció hi havia un informe, per tant, segurament que serà la resposta a les 
al·legacions que vostè ha presentat.  He entès que es retira, i torno a assumir que, és veritat 
que segurament aquest tema no hagués passat si com varem dir en el darrer plenari, seria 
bo que a la Junta de Portaveus tinguéssim un redactat previ de les mocions, m’agradaria 
que en la futura Junta de Portaveus ho poguéssim fer així, no anunciem només la moció 
sinó que portem un redactat previ, perquè segurament si a la Junta de Portaveus hagués 
portat aquest redactat previ, el divendres quan jo vaig signar la convocatòria del Ple, me 
l’hagués pogut mirar i no l’hagués incorporat, però ja assumeixo la part de culpa que em 
pertoca, a mi com a Alcalde, no haver estat prou acurat a l’hora de fer l’ordre del dia. 
Per tant, queda clar que el punt número 18 es retira de l’ordre del dia, i podem passar a 
tractar els punts del plenari. 
 
 
1.- LECTURA DE LES ACTES DE LES SESSIONS ANTERIORS.-  Aprovació.- 
 
Tot seguit es dóna per llegida l’acta de les sessions anteriors, corresponents a les sessions 
ordinàries dels dies 29 de novembre i 20 de desembre de 2011,  la sessió anterior, els 
esborranys de les quals han estat tramesos a tots els membres de la Corporació; i 
s’aproven. 
 
 
2.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.- Coneixement.- 
 
Es dóna compte, a l’efecte d’assabentat, de les Resolucions dictades per l’Alcalde President, 
durant els següents períodes: 
                                                                                                                                              
 Període comprès entre els dies 12 de desembre de 2011 i 31 de desembre de 2011, 

números en ordre correlatiu creixent de la 2778/2011 a la 2933/2011. 
 Període copres entre l’1 de gener de 2012 i el 27 de gener de 2012, número en ordre 

correlatiu creixent de la 1/2012 a la 134/2012. 
 
 
3.- SENTÈNCIES.- Coneixement.-  
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1) VISTA la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 3 de Girona en el 
recurs número 315/2010, interposat per la companyia d’assegurances AXA SEGUROS 
GENERALES, S.A., contra la desestimació de la reclamació de responsabilitat patrimonial 
de l’administració pels danys causats per una inundació produïda el dia 2 de setembre de 
2008 a l’edifici de la Comunitat de Propietaris La Platgeta, situada al carrer Lladó números 
13-15, a Calella, pel qual es va desestimar el recurs interposat per la recurrent i es confirma 
l’acord recorregut. 
 
ATESA la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 1 de Girona en el 
procediment abreujat número 137/2011, interposat per la societat Alfonso Immobles, S.A., 
contra l’acord de la Junta de Govern Local de data 4 de febrer de 2011, pel qual es va 
desestimar el recurs de reposició interposat per la recurrent contra la via de constrenyiment 
iniciada, per la qual es desestima el recurs i es confirma la procedència de l’embargament, 
ja que no es dona cap de les circumstàncies establertes als articles 167.3 i 170.3 de la Llei 
58/2003, General Tributària, atès que el deute no ha estat pagat, no existeix ni 
fraccionament del deute, ni cap causa de suspensió, les liquidacions han estat notificades i 
la persona notificada és l’obligada al pagament, per tant, l’Ajuntament està legitimat per 
iniciar la via de constrenyiment. 
 
ATESA la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 1 de Girona en el 
procediment abreujat número 335/2011, interposat per la senyora Susana Garcia Moreno, 
contra l’acord de la Junta de Govern Local de data 3 de juny de 2011, que va acordar 
desestimar la reclamació de responsabilitat patrimonial de l’administració pels danys 
materials al seu vehicle com a conseqüència de la manca d’una tapa de clavegueram a 
l’alçada del número 22 del carrer de l’Escala, a Palafrugell, per la qual s’estima, en part, el 
recurs interposat, i es reconeix el dret a la indemnització, disminuint-la en un vint-i-cinc per 
cent per responsabilitat compartida. 
 
ATESA la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 1 de Girona, en el 
recurs ordinari número 355/2010, interposat pel senyor Jorge de Camps Subirats, contra 
l’acord del Ple de l’Ajuntament de Palafrugell de data 23 de desembre de 2009, que va 
aprovar definitivament l’inventari de camins municipals de Palafrugell, i contra la 
desestimació íntegra del recurs de reposició interposat pel senyor Camps contra aquest, per 
la qual es desestima el recurs interposat pel recurrent, atès que ha quedat acreditat l’ús 
públic del camí, sense fer pronunciament sobre la propietat del mateix, atès que és una 
qüestió de caràcter civil i que, si és el cas, haurà de resoldre la jurisdicció ordinària. 
 
ATESA la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 1 de Girona, en el 
recurs ordinari número 292/2009, interposat per la senyora Clara de Vehí Torra, contra 
l’acord de la Junta de Govern Local de data 26 de setembre de 2008 que va atorgar a Enric 
Cruz Plaja, representant de la societat Explotaciones  e Inversiones Turísticas Cruz, S.L., la 
llicència ambiental sol·licitada per a una activitat de càmping, per la qual es declara la 
inadmissibilitat del recurs interposat, per haver estat interposat fora de termini. 
 
ATESA la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Girona, en el 
recurs 146/2011, interposat pel senyor David Rodríguez Tabernero, contra l’acord de la 
Junta de Govern Local que va desestimar la reclamació de responsabilitat patrimonial de 
l’administració del senyor David Rodríguez Tabernero, pels danys materials patits pel seu 
vehicle al introduir una roda en un registre del clavegueram per falta de la tapa a causa de 
les pluges, per la qual s’estima el recurs interposat per la part recurrent. 
 
ATESA la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 6 de Barcelona, en 
el procediment abreujat 233/2010-A, interposat pel senyor Marino Arroyo Rodríguez, contra 
el Decret de l’Alcaldia de data 2 de març de 2010 que al mateix temps desestimava el recurs 
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de reposició interposat pel recurrent contra la Resolució de l’Alcaldia de data 5 de gener de 
2010 per la qual se li va imposar una sanció per la comissió d’una infracció en matèria de 
trànsit, per la qual es desestima el recurs interposat. 
 
ATESA la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 3 de Girona, en el 
recurs ordinari 513/2011, interposat per la senyora Dolors Reyes Jiménez, contra l’acord de 
la Junta de Govern Local de data 23 de maig de 2008 que va desestimar la reclamació de 
responsabilitat patrimonial de l’administració presentada en data 9 de novembre de 2007 
pels danys físics patits com a conseqüència d’una caiguda a la via pública, per la qual es 
desestima el recurs interposat per la recurrent i es confirma l’acord recorregut. 
 
ATESA la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 3 de Girona, en el 
procediment abreujat número 339/2010, interposat pel senyor Ricard Parals Català, contra 
l’acord de Junta de Govern Local de data 21 de maig de 2010 que va desestimar la 
reclamació de responsabilitat patrimonial de l’administració pels danys materials al seu 
vehicle com a conseqüència de la caiguda de la branca d’un arbre de l’aparcament sobre el 
seu cotxe, per la qual s’estima el recurs interposat pel recurrent. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Donar-se per assabentat de les esmentades sentències. 
 
 
2) VISTA la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 1 de Girona en el 
recurs ordinari número 175/2010, interposat per la societat Diademar 2000, SL contra la 
Resolució de l’Alcaldia de data 26 de gener de 2010, que va desestimar el recurs de 
reposició interposat pel senyor Mariano Ganduxer Floriach, en nom i representació de la 
societat DIADEMAR 2000, SL, contra la Resolució d’Alcaldia número 2591/09, de data 23 
de novembre de 2009, que va desestimar la sol·licitud d’atorgament de la llicència de 
primera utilització de l’immoble situat al carrer Illa Blanca número 24, a Tamariu, atès que la 
llicència de primera utilització ja s’havia denegat anteriorment, ja que les obres efectuades 
no s’ajustaven ni a la llicència atorgada ni al Pla General, per la qual es declara la 
inadmissibilitat del recurs, atès que anava dirigit contra un acte que era reproducció d’un 
altre anterior ja ferm, i per l’existència de cosa jutjada. 
 
ATÈS l’informe pres per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres públiques, 
serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 18 de gener de 2012. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Donar-se per assabentat de les esmentades sentències. 
 
 
4.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.- Ratificació: a) Nomenament de lletrat dels serveis 
jurídics municipals i nomenament de procurador. b) Nomenament per comparèixer i 
personar-se l’Ajuntament davant de jutjats.  
 
VISTA la Resolució de l’Alcaldia número 2597/11, de data 16 de novembre de 2011, per la 
qual es va nomenar al procurador dels tribunals senyor Carles Arcas Hernández i al lletrat 
dels serveis jurídics municipals, adscrit al Col·legi de Girona, senyor Ramon Ràfols Pascual, 
el primer per representar i el segon per defensar aquest Ajuntament davant del Tribunal 
Superior de Justícia de Catalunya, Sala Contenciosa Administrativa, en el recurs d’apel·lació 
interposat per la procuradora dels tribunals senyora Maria Àngels Vila Reyner, en 
representació de la senyora ISABEL VELASCO TORRES, contra la sentència número 
237/11, dictada en data 13 de setembre de 2011, per la magistrada jutgessa del Jutjat 
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Contenciós Administratiu número 2 de Girona, en el recurs ordinari número 361/2008, per la 
qual es va desestimar el recurs interposat per l’ara apel·lant contra l’acord de Junta de 
Govern Local pres en sessió celebrada el dia 23 de maig de 2008, pel qual es va desestimar 
la reclamació de responsabilitat patrimonial de l’administració, interposada per la senyora 
Isabel Velasco Torres, pels danys patits com a conseqüència d’una caiguda al carrer 
Picasso amb la cruïlla del carrer Camí Fondo, a Palafrugell. 
 
ATESA la Resolució de l’Alcaldia número 2669/11, de data 21 de novembre de 2011, per la 
qual es va nomenar al lletrat dels serveis jurídics municipals, senyor Ramon Ràfols Pascual, 
per representar i defensar aquest Ajuntament davant del Jutjat Contenciós Administratiu 
número 2 de Girona, en el recurs ordinari número 428/2011, interposat per part de la 
procuradora dels tribunals senyora Carme Peix Espígol, en nom i representació del senyor 
PABLO CALZADA PRATMARSÓ i de la societat IBERMASIAS, S.L., contra la Resolució de 
l’Alcaldia número 1204/11, de data 18 de maig de 2011, i la Resolució de l’Alcaldia número 
1864/11, de data 2 d’agost de 2011. 
 
ATESA la Resolució de l’alcaldia número 2829/11, de data 16 de desembre de 2011, per la 
qual es va nomenar al lletrat dels serveis jurídics municipals, senyor Ramon Ràfols Pascual, 
per representar i defensar aquest Ajuntament davant del Jutjat Contenciós Administratiu 
número 1 de Girona, en el recurs ordinari número 457/2011, interposat per part del lletrat 
senyor Joaquim Llorens Clos, en nom i representació de la senyora MARIA ASUNCION 
FRIGOLA GRASSOT, contra l’acord de la Junta de Govern Local de data 4 d’agost de 2011, 
que va desestimar el recurs de reposició interposat per l’ara recurrent contra la provisió de 
constrenyiment de 21 de juny de 2011, en relació a la liquidació provisional de les quotes 
d’urbanització del sector SUD 1.12 “Brugueres-2”, i contra l’acord de la Junta de Govern 
Local de data 1 de setembre de 2011 que va desestimar el recurs de reposició, interposat 
per l’ara recurrent, contra la diligència d’embargament de data 22 de juliol de 2011, en 
relació a les finques propietat de la recurrent incloses al sector SUD 1.12 “Brugueres-2”, a 
Palafrugell. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Ratificar les esmentades resolucions. 
 
 
5.- REVISIÓ PADRÓ MUNICIPAL D’HABITANTS DE PALAFRUGELL 1 DE GENER DE 
2011.- Aprovació.- 
 
Atès el contingut del Reial Decret 1782/2011, de 16 de desembre (BOE 17.12.2011), pel que 
es declaren oficials les xifres de població resultants de la revisió del Padró Municipal, 
referides a l’1 de gener de 2011. 
 
Atès el que disposa la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Regim Local i el 
Reglament de població i demarcació territorial dels Ens Locals (article 82 i següents del 
Reial Decret 1690/1986, modificat pel Reial Decret 2612/1996). 
 
Atès que l’Institut Nacional d’Estadística ha comunicat a l’Ajuntament de Palafrugell la xifra 
de 22.816 habitants, a Palafrugell, amb efectes 1 de gener de 2011, el que representa un 
increment, en relació a l’1 de gener de 2010, de 194 persones (22.622). 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.- Aprovar, amb efectes 1 de gener de 2011, les dades de revisió del Padró Municipal 
d’Habitants de Palafrugell: 22.816 habitants, el que representa un increment, en relació a l’1 
de gener de 2010, de 194 persones (22.622). 
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Segon.- Notificar el present acord a l’Àrea del Padró d’Habitants de l’Ajuntament de 
Palafrugell. 
 
 
6.- ACTUALITZACIÓ COMPLEMENT ESPECÍFIC SOTS INSPECTOR POLICIA LOCAL.- 
Aprovació.- 
 
Intervé el senyor Fernández, manifestant que aquesta és una proposta que s’eleva a plenari 
fruit d’una proposta de la pròpia Comissió paritària, es va convocar la primera Comissió 
paritària per tractar aquest tema el dia 14 de desembre, a fi de poder discutir aquesta 
situació. En aquella primera comissió es va acordar demanar un informe als serveis jurídics, 
a Intervenció i a Secretaria, a fi i efecte de determinar la quantitat que s’havia de reajustar 
aquest complement. L’informe determina que la reducció ha de ser de 435,67 euros bruts 
mensuals, i per tant és el que es proposa al plenari, ja dic que és fruit d’un acord, com ha de 
ser en aquests tipus d’aspectes que afecten a condicions laborals, que entenem que la 
comissió paritària està per aquestes coses. 
 
- senyora Recio: en primer terme entenem que al Ple d’avui només s’aprova l’actualització 
del complement específic del sots inspector, grup C1 de la Policia Local, no sabem, vostè 
ara ens ho ha explicat, que s’ha reunit la Comissió Paritària, que hi ha hagut uns informes 
jurídics, però no sabem de totes maneres, quins criteris s’han fet servir per aquesta 
actualització, ni per desglossar aquest complement. Entenem que aquesta és una qüestió 
del govern i per això els hi anunciem que el sentit del nostre vot serà l’abstenció, de totes 
maneres ens agradaria saber perquè el complement per dedicació, responsabilitat, 
perillositat i especialitat és més baix pel grup C1, sots inspector, que per la resta de grups, i 
a més, ens agradaria ja que estem aquí, que l’equip de govern que treballi per desglossar 
els complements de tots els treballadors i treballadores del Consistori, per garantir, 
d’aquesta manera, una major claredat en les seves retribucions, en aquells conceptes que 
tenen consolidats i en aquells altres que no tenen aquesta condició i que, a més, no la 
poden tenir. 
 
- senyor Fernández: En qualsevol cas li podem fer arribar l’informe al respecte, que és on 
s’estipula com s’ha arribat al càlcul d’aquesta quantitat. Pel que fa als complements, és 
evident que aquí l’Ajuntament té una feina important a fer, que seria arribar a fer la valoració 
dels llocs de treball, es va intentar en el seu moment i jo crec que hi ha hagut diversos 
governs que han vist que aquesta era una feina a fer, nosaltres hem encarregat una primera 
fase d’un estudi d’avaluació, sobretot per analitzar els recursos humans de totes les àrees, i 
veurem si quan acabem amb aquesta fase, ens veiem capaços d’intentar aprofundir en 
aquest tema, pensem que tenim feina a fer, jo crec que té raó vostè quan diu que hauríem 
de ser capaços d’especificar el màxim possible aquests complements a què corresponen i 
quines tasques han de fer, i aquí tenim feina a fer, no només aquest govern, perquè torno a 
repetir que aquest és un tema que ve de fa molt temps en aquest Ajuntament, per tant, li 
podem fer arribar l’informe aquest que hi ha a l’expedient, i que especifica com els serveis 
jurídics i els d’intervenció i secretaria, han arribat a la conclusió que l’import ha de ser 
aquest.    
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
1. Atès el contingut de la reunió realitzada per la Comissió paritària d’Interpretació de l’Acord 
de Condicions de Treball del Personal Funcionari, del dia 14 de desembre de 2011. 
 
2. Atès l’informe emès pel Secretari de la Corporació, l’Interventor Municipal i l’Assessor 
Jurídica, en data 10 de gener de 2012, i que literalment diu: 
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Inicialment es va presentar una proposta sobre l’actualització del complement específic del 
senyor Manel Martínez Morcillo, per sotmetre a la consideració del Ple de l’Ajuntament de 
Palafrugell, que literalment diu: 
 
Primer.- Modificar la relació de llocs de treball de l’any 2012, amb efectes inicials d’1 de 
gener de 2012, en el sentit de reduir l’import del complement específic del sots Inspector de 
la Policia Local de l’Ajuntament de Palafrugell, amb 675,77 euros mensuals per 14 pagues, 
al no desenvolupar ja les tasques i funcions de Cap de la Policia de l’Ajuntament de 
Palafrugell. 
El complement específic com a Sots Inspector és de 1464,90 euros (2.140,67 – 675,77 
euros). 
 
La reducció de 675,77 euros del complement específic, pot afectar al principi retributiu 
d’equitat interna dins de l’estructura del cos de la Policia Local de l’Ajuntament de 
Palafrugell, en el sentit que les retribucions dels comandaments, pel que fa a aquest 
complement, són les següents: 
 

a.- Cap de la Policia: 2.140,67 euros 
b.- Sergents: 1.408,80 euros/Manel Martínez Morcillo: 1.464,90 euros 
c.- Caporals: 1.332,16 euros 

 
El senyor Manel Martínez Morcillo, des del dia 1 de setembre de 2011, no és Cap de la 
Policia Local, ostentant no obstant la categoria consolidada de sots inspector. Amb la 
reducció inicial del complement específic que es proposava, li quedava la quantitat de 
1.464,90 euros, assimilant-se per tant a la categoria de sergent i no respectant la superioritat 
en grau, de la categoria de sots inspector. 
 
L’article 38 de l’acord de condicions de treball del personal funcionari 2007 – 2009, que 
actualment es troba prorrogat, estableix que no ostenten la condició de retribució adquirida, 
aquelles que han estat establertes de manera formal en funció de tasques específiques o 
concretes (comandament de l’Àrea de la Policia Local), mitjançant el corresponent decret o 
acord. 
 
En relació al desglòs del complement específic de la Policia Local, s’ha d’estar als següents 
paràmetres: 
 
Grup Nivell C.E. 

Bàsic 
Penositat Dedicació 

responsabilitat,  
perillositat, 
especialitat, etc 

Festius 
treballats 

PJ Total 

A2 
Inspector 

24 1.294,39 89,67 360,60 152,91 243,10 2.140,67 

C1 
Sotsinspector 

22 928,45 89,67 290,87 152,91 243,10 1.705,00 

C1 
Sergent 

20 562,52 89,67 360,60 152,91 243,10 1.408,80 

C2 
Caporal 

16 509,46 89,67 360,60 145,02 227,87 1.332,62 

C2 
Agent 

14 249,72 89,67 360,60 145,02 227,87 1.072,88 

 
Es proposa una nova actualització del complement específic, amb efectes inicials del dia 1 
de gener de 2012, que respecti el principi retributiu d’equitat interna i, en concret, una 
reducció de 435,67 euros, pel que el complement específic quedaria en 1.705,00 euros, 
d’acord amb el que estableix l’article 4 del Reial Decret 861/1986, de retribucions dels 
funcionaris de l’Administració Local:  
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a.- Cap de la Policia: 2.140,67 euros (Comissió de Serveis: F.Longo) 
b.- Sots inspector: 1.705,00 euros 
c.- Sergents: 1.408,80 euros 
d.- Caporals: 1.332,16 euros 

 
3. Atès el contingut de la reunió realitzada per la Comissió paritària d’Interpretació de l’Acord 
de Condicions de Treball del Personal Funcionari, del dia 12 de gener de 2012. 
 
4. Atès el que estableixen els articles 4.2 del Reial decret 861/1996, 24 de la Llei 7/2007 pel 
que s’aprova l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic (EBEP) i 38 in fine de l’Acord de Condicions 
de treball del personal funcionari 2007 – 2009 que actualment es troba prorrogat. 
 
5. Atès el contingut del decret d’alcaldia número 2041/2011, de 31 d’agost, que literalment 
diu: 
 
Primer.- Acceptar la carta de dimissió i renuncia presentada el dia 29 d’agost de 2011 per 
part del Sots Inspector Manel Martínez Morcillo, funcionari de carrera, grup C2, complement 
de destí 22, com a Cap de la Policia Local de Palafrugell, amb efectes de la data d’aquesta 
Resolució. 
 
6. Atès que per Decret d’Alcaldia 2688/2011, de 28 de novembre, es va autoritzar la 
comissió de serveis de l’Inspector en Cap de l’Ajuntament de Calafell, a l’Ajuntament de 
Palafrugell, amb efectes 1 de gener de 2012. 
 
7. Atès el que estableix l’article 156 del Reial Decret-Legislatiu 781/1986, conforme el 
complement específic com a retribució complementària no és un dret adquirit ni consolidat.  
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora 
Farrarons (ERC), total quinze vots a favor; i les abstencions de les senyores Rivas i Recio, 
del senyor Genover (Entesa), de la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), i del senyor 
Guerra (PxC), total sis abstencions: 
 
Primer.- Actualitzar, amb efectes econòmics i administratius del dia 1 de gener de 2012, el 
complement específic del sots inspector de l’Àrea de la Policia Local, d’acord amb l’informe 
emès el dia 12 de gener de 2012 i els acord de les comissions paritàries de 14 de desembre 
de 2011 i 14 de gener de 2011, que quedarà fixat en la quantia de 1.705 euros bruts 
mensuals, al no ostentar la direcció i comandament del cos de la Policia Local. 
 
Segon.- Notificar el present acord al funcionari afectat, l’Inspector en Cap de la Policia 
Local, a la Junta de personal, i a les seccions sindicals SPPME-CAT (Isabel Moreno Torres), 
SFP (Francesc Igualador Banaset) i CSI-F (Antonio Jesús Torres Aragon). 
 
 
7.- ORDENANÇA MUNICIPAL REGULADORA DE L’ADMINISTRACIÓ ELECTRÒNICA 
DE L’AJUNTAMENT DE PALAFRUGELL.- Aprovació definitiva.- 
 
Intervé la senyora Zaragoza manifestant que donat que no hi ha hagut al·legacions, passem 
ja a l’aprovació definitiva aquesta ordenança, tot i que en el Ple del mes d’octubre, en 
l’aprovació inicial, el regidor Màrius Lledó, va demanar que es fes una petita modificació, que 
era, o bé modificar l’exposició de motius amb una frase que deia que s’hi incorporaven dos 
annexos, o bé incorporar els annexos. Aquesta regidora va explicar que els annexos no 
estaven incorporats perquè estaven en prova pilot, i que depenia d’aquesta prova pilot saber 
els tràmits que hi havia per annexar a l’ordenança, amb la qual cosa, el que hem fet és 
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modificar l’exposició de motius, en el sentit que la frase que deia “a tal efecte l’ordenança 
incorpora dos annexos”, es fa esmentant que “a tal efecte l’ordenança incorporarà dos 
annexos mitjançant un decret d’alcaldia”, tal com preveia l’ordenança. 
 
- senyora Rivas: En el moment de la seva aprovació inicial, el grup de l’Entesa es va 
abstenir per un millor estudi, i en aquell moment manifestàvem que era una ordenança que 
s’havia començat a treballar amb l’anterior equip de govern, i en especial amb el senyor 
Màrius Lledó, que era la persona que l’havia impulsada, i que a la vegada era una 
ordenança molt tècnica. En aquesta aprovació definitiva ens reafirmem en el que dèiem en 
l’aprovació inicial, i donat que entenem que s’han recollit part de les modificacions que va 
demanar el senyor Màrius Lledó en el seu moment, els anunciem que el nostre vot serà 
favorable.  
 
- senyor Sabrià: Molt breu, només per explicar que Esquerra Republicana hi votarà a favor, 
va estar treballant molt en aquest tema de l’ordenança i per tant celebrem que avui es 
traslladi aquí. Sí que ens agradaria que el prec del senyor Lledó s’hagués recollit tal com es 
va fer en el seu moment i que en ares a una més transparència per part del govern, de la 
qual en parla tant sovint, que aquests annexos s’haguessin incorporat, que en tot cas, també 
s’aprovessin pel Ple i que no utilitzéssim aquest format d’aprovar una part del document 
directament al Ple i la resta per Decret d’alcaldia, però en tot cas ja els hi anunciem que tot i 
aquesta especificació, el nostre vot serà favorable. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
Atès que és atribució del Ple l’aprovació d’ordenances i reglaments municipals, d’acord amb 
el disposat en els articles 22.2.d) de la Llei de bases de règim local (LRBRL), 55 del Text 
refós de règim local (TRRL), 63 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals 
(ROAS) i 50.3 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats 
locals (ROF). 
 
Atès que el Ple de l’Ajuntament de Palafrugell, el dia 27 d’octubre de 2011, va aprovar 
inicialment l’Ordenança Municipal reguladora de l’Administració Electrònica de l’Ajuntament 
de Palafrugell, per posteriorment sotmetre-la a informació pública en el en el BOP número 
219, de 18 de novembre de 2011, en el DOGC 6010, de 22 de novembre de 2011, en el 
Punt Diari de 17 de novembre de 2011, i en el Tauler d’Edictes, finalitzant el termini 
d’exposició al públic el dia 30 de desembre de 2011. 
 
Atès que dins del termini legal d’informació pública no s’han presentat al·legacions. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.- Aprovar definitivament l’Ordenança Municipal reguladora de l’Administració 
electrònica de l’Ajuntament de Palafrugell. 
 
Segon.- Publicar l’Ordenança Municipal reguladora de l’Administració electrònica de 
l’Ajuntament de Palafrugell al Butlletí Oficial de la Província de Girona, al Tauler d’anuncis 
de la Corporació i realitzar anunci indicatiu al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya. 
 
 
8.- PLA LOCAL DE SEGURETAT VIÀRIA DE PALAFRUGELL 2012 – 2015.- Aprovació 
definitiva.- 
 
Intervé el senyor Pujol manifestant que aquest Pla ha estat dos mesos a exposició públic, no 
hi ha hagut cap al.legació, per tant, creiem que tots estem d’acord amb aquest Pla Local de 
Seguretat viària. Una part important d’aquest Pla és de senyalització i millores, i després hi 
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ha una altra part que és una mica més estructural que nosaltres creiem que està molt 
relacionat amb el tema del Pla de Mobilitat i que cal treballar-lo conjuntament. Evidentment 
haurem d’establir les prioritats d’aquest Pla, quines són les prioritats, com poden ser senyals 
de passos de vianants esborrades de terra,  una senyal que pot estar doblegada o feta mal 
bé, i hem de tenir en compte que hi va haver una aportació d’aquest Pla de Seguretat viària, 
que afectava només a dues escoles, i les informacions que ens han donat és que varen ser 
unes millores que es varen ajuntar al Pla de Seguretat, i creiem que pel moment en què 
vivim i pels tècnics que nosaltres tenim a disposició, de l’Ajuntament, no és el moment 
d’anar a demanar informes externs, en una cosa que podem fer nosaltres perfectament, que 
és acabar, si fes falta, el Pla de Seguretat Viària de les diferents escoles, creiem que tenim 
suficients persones i un tècnic molt bo dins de la Policia Local, que ho pot fer perfectament. 
En principi, si no hi ha res més, es portaria a aprovació definitiva. 
 
- senyora Rivas: Aquest Pla es va gestar amb l’anterior equip de govern que va ser qui va 
negociar amb el Servei Català de Trànsit, l’elaboració d’aquest document, i recordem-ho, 
crec que val la pena en un moment com ara, que va ser a un cost gratuït, amb la qual cosa, 
una empresa externa va venir a fer-nos aquest Pla, nosaltres hi havíem participat inicialment 
en la seva redacció, i amb un molt bon tècnic que té aquesta casa amb temes de mobilitat. 
Per tant, com deia el senyor regidor de la Policia o de Seguretat Ciutadana, entenem que el 
Pla de mobilitat i el Pla de Seguretat Viària són dues eines que s’hauran de complementar 
perfectament, que són absolutament diferents, però que treballen per un objectiu comú i que 
permetran una millora important dins del nostre municipi. Així doncs, els anunciem que el 
nostre vot serà favorable, però sí que volem manifestar tres aspectes que ens preocupen 
respecte a aquest Pla. No té a veure amb el contingut, el seu contingut no l’hem qüestionat, 
ens sembla, com hem dit, un document tècnic absolutament correcte i absolutament 
treballat, però sí que hi ha, com els hi deia, tres aspectes que creiem que s’haurien de 
resoldre.  
Primer d’ells, hi ha un conveni signat amb el Departament, amb el Servei Català de Trànsit, 
en el qual, a l’Ajuntament de Palafrugell se li donen unes obligacions o compromisos. El 
primer d’aquests compromisos és crear un grup de seguiment pel desenvolupament del Pla 
Local, amb participació de representants polítics i tècnics, Policia Local i altres persones 
claus, en el seu cas. Això jo ja ho vaig manifestar a l’aprovació inicial, està recollit a l’acta, i 
no sé perquè, suposo que tenia la fantasia que avui em trobaria ja amb la proposta de crear 
aquesta comissió o aquest grup de seguiment, per tant, els hi demanaríem que, amb la 
màxima agilitat, si aquest Pla s’ha de dur a terme, creïn aquest seguiment. 
Segon punt, creiem que un Pla d’aquestes característiques ha de tenir dotació 
pressupostària i ha de ser una partida pressupostària que hauria d’estar inclosa a dins la 
partida de la Policia Local. Vostès ens poden dir que com que són senyals, com que són 
rectificacions de voreres, s’aniran traient de les partides de millora urbana, de senyalització. 
Vostès saben com acaben les partides a final d’any, sobretot les de senyalització, no cal que 
els hi recordi que ens va passar l’any passat i que és el que segurament patiran vostès 
aquest any amb la dotació que té la partida. Per tant, creiem que hauria estat bé obrir una 
partida, moltes vegades s’ha fet, encara que fos amb 10 euros, que és el que t’obliga, 
després, a poder continuar executant aquest Pla. Recordem que és un Pla que s’ha 
d’executar en sis anys, per tant, hi hem de donar compliment. 
I en tercer lloc, hi ha una cosa que tampoc ens acaba d’agradar, però tot i això ja els hi 
anuncio que votarem a favor, que és que l’acord, si no recordo malament, en el punt tercer 
de l’acord, diu que les modificacions que es facin en el Pla només s’hauran d’aprovar per 
Junta de Govern Local. Ens sap greu, ens sap molt greu que ens portin el Pla aquí a que 
l’aprovem tots, que els hi donem el vot favorable, però que vostès, si volen, cada setmana 
puguin fer una modificació per Junta de Govern Local, aleshores, perquè ens demanen 
aquesta aprovació aquí?, quan és un Pla que no necessàriament s’ha d’aprovar per Ple, que 
el podien haver aprovat per Junta de Govern, ens sembla que si poden modificar això els hi 
agrairíem, si no ho modifiquen, vostès són el govern, vostès tenen la majoria i vostès faran 
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el que decideixin, però pensàvem que ho havíem de dir i així ho manifestem, però com he dit 
abans, l’aprovació nostra la tenen. 
 
- senyor Vilà: El nostre vot també serà favorable, tot i que havent parlat en aquest Ple dues 
vegades, demanant que s’ampliés l’estudi sobre el tema de les escoles, a la Comissió 
informativa respectiva se’ns va dir que no hi havia cap modificació, per tant, creiem que és 
una mancança d’aquest Pla. També voldria que els aspectes que ha esmentat la companya 
del grup municipal de l’Entesa, es puguin resoldre aquestes contradiccions. I com a darrer 
comentari voldria afegir que encara que el Pla no es tingués aprovat, si ja s’havia detectat 
que hi havia senyals tortes, no costava res no esperar que s’aprovés el Pla i s’haguessin 
posat les senyals bé abans d’aquesta aprovació del Pla.  
 
- senyor Pujol: Començaré pel tercer apunt de la senyora Rivas, l’acord de modificació per 
Junta de Govern Local, com que vostès estan tots convidats a assistir a la Junta de Govern 
Local, varem creure que era un lloc on també es podien tractar aquests temes.  
Pressupostàriament, es va parlar amb l’interventor i es va mirar d’ampliar les partides, a 
veure si es podien ampliar en algun sentit. I pel que fa al conveni amb el Servei Català de 
Trànsit, el tenim present i som conscients que s’ha de fer en aquests cinc anys, i que el Pla 
s’anirà desenvolupant depenent dels recursos que tinguem disponibles i les modificacions 
que s’hagin de fer.  
Enteneu que és un Pla molt complex, que és un Pla molt complicat i que no el podrem 
executar tot a l’hora, i que, evidentment, el Pla de Mobilitat, hem començat ja, vostès han 
rebut un primer document perquè puguem començar a treballar tots plegats per un acord i 
creiem que ha de ser de forma conjunta, perquè hi ha algun aspecte del Pla de Seguretat 
Viària que també contempla modificacions de mobilitat, com canvis de carrers i de circulació, 
per això creiem que ho hem de fer de forma conjunta. 
 
- senyor Sabrià: A mi m’agradaria preguntar-li a l’Alcalde si comparteix l’opinió del regidor 
sobre que això es pot modificar per Junta de Govern Local, perquè és un espai on l’oposició 
ja està convidada a escoltar, que no a votar, i per tant, amb això ja es dóna com suficient 
participació o suficient transparència. Ens agradaria saber si això que ha dit el regidor, que 
ens sembla un disbarat, també és compartit pel senyor Alcalde, o és una opinió personal 
que expressa el regidor. 
 
- senyor Fernández: Bé, jo no ho entenc com un disbarat. En qualsevol cas, hi ha dos 
elements que s’han de tenir en compte, està clar que vostès com a portaveus, estan a la 
Junta de Govern com a convidats i no poden votar, però això no els hi treu que vostès poden 
fiscalitzar qualsevol acord que pugui prendre el govern a la Junta de Govern, per tant, sí que 
és potestat que el govern decidís sobre si les modificacions es porten a Ple o si les 
modificacions s’aproven a la Junta de Govern, per tant, jo no crec que el regidor hagi dit cap 
disbarat, perquè nosaltres entenem, primer, que és evident que si s’ha de fer alguna 
modificació, mai  ha de ser una modificació substancial, perquè el govern ja serà prou 
conscients, que si és una modificació substancial ha de passar pel Ple, per tant, així ho 
faríem, si són modificacions puntuals són les que aniran a Junta de Govern Local i vostès, a 
la Junta de Govern poden fiscalitzar qualsevol acord que es pren. En tot cas és una decisió 
política, jo no crec que sigui cap disbarat, vostè pot opinar que és un disbarat, jo crec que la 
proposta que fa el govern que aquestes modificacions no substancials s’aprovin per Junta 
de Govern, s’ajusten a un criteri polític. 
 
- senyora Rivas: Em disculpi senyor Pujol, però crec que de les tres matisacions que jo he 
fet no me n’ha contestat a cap, ha dit altres coses. Les Juntes de Govern Local se celebren 
el dijous a les 9 del matí, els regidors de l’oposició treballem, teòricament hauríem de 
treballar, i per tant, entenc que demanar-nos que vinguem a les Juntes de Govern Local els 
dijous a les 9 del matí, és una manera complicada de dir-nos que participem, i per tant, 
aquesta participació a les Juntes, on a les quals tampoc tens dret a votar, que evidentment 

Ple de 31 de gener de 2012  12 



Ajuntament de Palafrugell 

no l’hem de tenir, només faltaria, no és una resposta que s’ajusti al que jo he demanat. Jo li 
he demanat si podien modificar l’acord i prou. 
I l’altra, jo he demanat la possibilitat de crear una partida, i he dit de 10 euros en el seu 
moment, no que s’ampliessin les partides, que a més, tampoc m’ha contestat si s’havien 
ampliat o no, l’única cosa que ha dit és que havien parlat amb l’Interventor per ampliar les 
partides, que a més, em sembla que en el pressupost no es varen ampliar. 
De totes maneres, és igual, ja ho he dit abans, tenen el nostre vot favorable, amb les 
discrepàncies que, evidentment, com a Entesa, creiem que hem de posar sobre la taula. 
 
- senyor Pujol: Només agrair-li, senyora Rivas, crec que aquí, tant els regidors de l’equip de 
govern com els de l’oposició, la nostra preocupació és que la nostra voluntat seria que a 
Palafrugell hi hagués una seguretat viària al cent per cent i no hi hagués cap accident ni cap 
persona atropellada, i que el Pla de Seguretat viària fos perfecte. Tot són maneres de fer les 
coses, es poden fer de moltes maneres, però el que nosaltres volem demostrar és el resultat 
d’aquí a quatre anys, el dels quatre anys anteriors ja el tenim, esperem quatre anys a veure 
quin resultat tenim. 
 
- senyor Fernández: Bé, jo crec que el tema està prou debatut, en qualsevol cas, senyora 
Rivas, en la propera modificació del pressupost que hem de fer, que segurament que n’hi 
haurà alguna, si nosaltres veiem que amb les partides que hi ha de senyalització no n’hi ha 
prou, potser en crearem una d’específica, tampoc ho descartem, per poder donar resposta a 
aquest Pla. Per tant, es fa amb aquesta voluntat d’intentar que tiri endavant, pensem que 
tots som conscients  que aquest Pla és bo que hi sigui, som conscients que es va 
encarregar en l’anterior mandat, i evidentment hi ha actuacions que tenen continuïtat, però 
que està bé que tinguem un document, que és un document important, que com ha dit el 
regidor s’ha de completar amb el Pla de Mobilitat, que penso que també és un dels grans 
reptes que la ciutadania ens demana, que siguem capaços de fer propostes per millorar la 
mobilitat del nostre municipi. 
 
- senyora Rivas: Només per donar-li les gràcies per la seva explicació i per la possibilitat de 
poder incorporar una partida en la propera modificació pressupostària. 
 
- senyor Fernández: Vostè sap que en qualsevol modificació pressupostària es poden 
incorporar partides, les que el govern cregui que pot arribar a incorporar. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
1. Atès l’acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament de Palafrugell, el dia 27 d’octubre de 2011, 
que literalment diu: 
 
Primer.- Aprovar inicialment el redactat definitiu del Pla Local de Seguretat Viària de 
Palafrugell. 
 
Segon.- Sotmetre l’expedient i el text d’aquest Pla Local a informació pública per un termini 
de trenta dies hàbils al Butlletí Oficial de la Província i al Tauler d’Edictes de la Corporació. 
 
2. Atès que l’esmentat acord s’ha sotmès a informació pública al Tauler d’Edictes i al BOP 
número 219 de 16 de novembre de 2011. 
 
3. Atès que posteriorment, per acord de Ple de 29 de novembre de 2011 s’ha ampliat el 
termini d’informació al públic de l’esmentat Pla Local de Seguretat viària, per un mes més, 
essent publicat al Tauler d’Edictes i al BOP número 246 de 28 de desembre de 2011. 
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4. Atès que dins del termini legal conferit per realitzar al·legacions, que ha finalitzat el dia 28 
de gener de 2012, no se n’han presentat. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.- Aprovar definitivament el redactat definitiu del Pla Local de Seguretat Viària de 
Palafrugell (2012 – 2015). 
 
Segon.- Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província i al tauler d’Edictes. 
 
Tercer.- Es faculta, en virtut del principi d’agilitat i eficàcia. a la Junta de Govern Local per 
realitzar, al llarg d’aquests quatre anys, les modificacions no substancials i actualitzacions 
necessàries, de l’esmentat Pla, previ informe del Cap de la Policia Local. 
 
 
9.- CONSELLS DE GESTIÓ I PARTICIPACIÓ DE CALELLA, LLAFRANC I TAMARIU 
(NUCLIS COSTANERS) I DE LLOFRIU (NUCLI SEPARAT).- Creació i aprovació inicial 
dels Estatuts.- 
 
Intervé el senyor Fernández manifestant que és una aprovació inicial d’una proposta, d’un 
document que pel govern és important, i com que és important, entre l’aprovació inicial i la 
definitiva, ja vull anunciar que n0 tindrem pressa, és a dir, el temps serà el que ens calgui 
per ser capaços, entre el govern, tots els grups polítics i les entitats, que també tenen el 
document, puguem fer uns Estatuts que ens permetin aconseguir l’objectiu que volem, que 
és apropar la gestió a aquests nuclis urbans, i amb aquesta idea es fa aquesta aprovació 
inicial. Amb les entitats ja ens hem reunit, els hi varem traslladar la mateixa opinió, que 
teníem el document, que s’ho miressin, la voluntat és que cap a la primera setmana de 
febrer ens poguéssim trobar per recollir aportacions, als grups polítics també se’ls hi va 
entregar en el seu moment una primera proposta per poder-la analitzar, i és amb aquesta 
voluntat. Entenc que hi ha dos elements que són prou importants, a debatre, que és l’article 
8, que parla de les competències sobre gestió, control i exclusives, que aquí poden debatre 
sobre si cal posar-n’hi alguna més o cal reajustar-ne alguna, i l’altre, que és l’article 12 que 
parla de la composició, suposo que aquests són dos dels elements on segurament els 
diferents grups hauran de fer aproximacions i també escoltar les propostes que puguin fer 
les diferents entitats. Per tant, amb aquest esperit es porta aquest punt avui a l’ordre del dia 
a aprovació inicial, amb la mà estesa per arribar al màxim acord possible, perquè entenem 
nosaltres que aquest pot ser un òrgan que ens pot ajudar a millorar la gestió de 
l’Ajuntament, amb aquests serveis de proximitat, que en aquests territoris a vegades tenen 
la percepció que, donat que un està cap a l’interior i els altres són platges i per tant l’activitat 
a l’hivern també és més limitada, tenen alguna vegada la percepció que no reben els serveis 
que potser els hi pertocarien, per tant, amb aquesta voluntat es fa aquesta primera proposta.  
 
- senyora Galiana: Malgrat que es tracti d’una aprovació inicial, des del nostre grup pensem 
que és un tema que és una decisió política. Pel que hem llegit i pel que ens han passat, no 
està massa ben desenvolupada, veiem que tampoc hi ha cap previsió perquè hi hagi algun 
representant dels membres de l’oposició, i tot i que és un tema que s’ha de debatre i s’ha 
d’acabar de veure clar, suposo que s’ha intentat substituir el sistema anterior, del regidor de 
barri que estava establert, o jo ho veig una mica en aquesta línea, i es buscar una altra 
manera d’organitzar aquestes zones a través de la creació d’aquests Consells. Nosaltres, en 
principi, el nostre vot serà l’abstenció, perquè no acabem de veure massa clar com 
s’executarà tot això, sense perjudici de parlar-ne i de poder arribar a un consens.  
 
- senyor Genover: Amb la línea que vostè ha dit, el nostre posicionament serà l’abstenció, 
però volem fer una sèrie de matisacions. Creiem que aquest esborrany d’Estatuts que ens 
han fet arribar és un model una mica estàndard i no s’ha adaptat a les característiques 
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d’aquests nuclis en concret. Trobem que el document té una manca de treball per adaptar-lo 
a uns nuclis de caràcter especial, que ells tenen unes associacions amb una activitat 
desenvolupada, molt activa i reconeguda des de fa anys. Nosaltres creiem que no podem 
encaixar uns estatuts a uns nuclis, ignorant la seva vida i història. Sense anar més lluny, en 
un altre punt de l’ordre del dia d’avui, sol·licitarem la Creu de Sant Jordi de la Generalitat de 
Catalunya, per l’Associació de Veïns de Calella. En aquesta línea, nosaltres ens abstenim i 
volem fer una sèrie d’aportacions per lliurar aquest document en la línea que vostè diu.   
 
- senyor Lledó: Bé, com han manifestat els altres grups de l’oposició, el nostre vot també 
serà l’abstenció, perquè tot i que vostès diuen que no tenen pressa, creiem que potser la 
manera no hauria estat portar-ho primer a Ple, sinó passar-ho per la comissió d’Estudi per a 
la redacció del Reglament, que això és un acord que es va aprovar pel Ple del mes de juliol 
de 2011, que en teoria servia per redactar aquests estatuts, i que no s’ha convocat, entenem 
que aquí hi ha una disfunció, però tot i això aquest tampoc és la matisació que volíem fer. 
Estem en la línea del que ha comentat el company de l’Entesa, que hi trobem mancances, 
vostè ja ha comentat, segurament, que ja n’hi ha algunes que les han detectat, per tant, 
creiem que potser s’haurien d’haver portat més treballats i després no hi hauria hagut 
aquestes abstencions.   
Nosaltres també volem dir que hi ha una sèrie de dubtes, com per exemple quan es 
convocarà aquesta comissió. Sobretot estem en la línea que el fet de crear aquests consells 
no faci perdre l’agilitat i limiti també la capacitat de decisió. També volem saber quin paper hi 
tindrà el regidor de Relacions ciutadanes, que encara que és hora que ens digui que hi pinta 
aquí, perquè se suposa que hi ha participat. 
També veiem que si ens volem creure la descentralització, potser també podríem anar un 
pas més enllà i podríem destinar-hi una partida econòmica perquè puguin tenir capacitat de 
decisió. Després, també ens fan crear certs dubtes el tema de la constitució de la junta del 
Consell, que s’especifica molt clarament qui la forma, que diu el President, el regidor delegat 
de relacions ciutadanes, el primer tinent d’alcalde, quatre membres de les associacions de 
veïns i un membre que no formi part de l’associació, tenim dubtes de com es decidiran 
aquests membres, també creiem i farem una aportació en el sentit que les reunions 
d’aquesta junta puguin ser obertes a tota la ciutadania, que hi puguin participar amb veu 
però sense vot, perquè volem també que sigui, vostès diuen que aquest és l’esperit, que 
siguin eines de participació i debat, i no simplement que quatre persones, quatre membres 
d’aquestes associacions, que encara s’ha de decidir de quina manera es decidirà quin són, 
que puguin ser els portaveus de tota la resta, creiem que també seria bo que s’obrís a la 
participació. 
I com a punt final, agrair que afegissin Tamariu com a un Consell de Gestió, que havia estat 
una aportació que havia fet el grup d’Esquerra Republicana. 
 
- senyor Fernández: Bé, començaré per l’última cosa que ha dit. Jo sempre he reconegut 
que el govern quan s’equivoca o té lapsus, i entenc que fa una proposta i ha de rectificar, ho 
fa, i pel que fa al tema de Tamariu, evidentment, la nostra voluntat primera era fer-ho només 
a tres nuclis, vostès varen fer aquesta aportació i no he tingut cap problema en reconèixer-
ho, és a dir, no es preocupi que aquest alcalde, en tot aquest mandat, quan s’equivoqui ho 
dirà obertament, per tant, en aquell moment, segurament no vaig estar encertat, per dir que 
Tamariu, també hi havia de ser.  
Dit això, a la senyora Galiana, dir-li que aquests Estatuts no pretenen suplir als regidors de 
barris, és una cosa diferent, en qualsevol cas, aquí hem tingut dos governs que varen decidir 
tenir regidor de barri o de districte per diferents espais, nosaltres hem cregut oportú 
centralitzar-ho tot amb dos regidors de relacions ciutadanes, i aquests consells són òrgans 
de gestió i control de determinats serveis que el propi Ajuntament presta en aquesta Vila, 
per tant, no és ben bé el mateix. 
En relació al senyor Genover, que també li ha dit el representant d’Esquerra Republicana, 
diuen que és un document poc treballat. Si ho portem molt treballat no hi ha prou marge per 
negociar, si ho portem amb elements bàsics per discutir, jo ja ho he dit al principi, que els 
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articles 8 i 12, seran elements que caldrà que discutim, caldrà que discutim sobre 
competències, i segurament que també potser al final arribarem a la conclusió que no tots 
els nuclis volen les mateixes competències, potser hi haurà algun nucli que no voldrà 
algunes competències i caldrà fer, potser, estatuts diferents per cada nucli, jo crec que tot 
això, en el procés que ara iniciem, és on s’ha d’intentar consensuar, per tant, estan treballats 
al nivell que el govern ha cregut oportú perquè tothom pugui fer les seves aportacions. 
El senyor Lledó planteja que siguin reunions obertes i operatives, de participació, bé, jo no 
dic pas que no, però tampoc confonguem un excés de participació amb el fet que després 
l’òrgan no sigui operatiu, per tant, si que hi ha d’haver participació, segurament, sí que hi ha 
d’haver les reunions que puguin ser obertes, però també al final han de ser òrgans que ens 
permetin prendre decisions i que siguin operatius a l’hora de poder funcionar, per tant caldrà 
trobar aquest element d’equilibri, i en aquest moment és on estem. Vostè diu que si no tenim 
pressa, perquè ho hem portat al plenari?. Quan jo he dit pressa, inicialment, que no teníem 
pressa per portar-ho al Ple del mes de febrer, per aprovar-lo de forma definitiva, el que 
volíem nosaltres és tenir, com a mínim dos mesos, perquè en el ple del mes de març hi 
pugui haver l’aprovació definitiva, perquè siguin operatius el mes d’abril. En aquest sentit em 
referia quan deia que no teníem pressa, però evidentment, quan es fa una aprovació inicial 
és perquè ja l’expedient comenci a córrer i perquè tots els obliguem a fer el treball i les 
aportacions, per tant és amb aquest esperit que es fa.  
Jo recullo els seus suggeriments, de totes les formacions, entenc que hi ha un tema que 
potser també caldria discutir, sobre si entre els membres de la Junta,  hi ha d’haver 
persones proposades per tots els grups polítics del consistori. Aquesta és una discussió 
política que serà important, si volem realment convertir aquests òrgans també en òrgans de 
debat polític, o volem que siguin òrgans de gestió d’aquestes competències i que el debat 
polític nosaltres el tinguem aquí al Plenari, aquest serà un tema important a tractar en 
aquestes esmenes. Per tant, es fa amb aquesta idea, de mà estesa per aconseguir el que 
pensem que la gent ens demana, que aquests òrgans donin resposta al que alguns territoris, 
amb més incidència que altres, alguns nuclis és veritat que històricament ho han demanat, 
puguin tenir aquesta resposta. Ja dic que només amb aquest esperit és amb el qual es porta 
avui a aprovació inicial aquesta proposta.   
 
- senyor Lledó: Bé, no ha contestat el tema aquest de la Comissió d’Estudi que s’havia creat, 
que entenem que aquest era el fòrum on s’havia de debatre això i no aquí al plenari, però 
bé, no passa res, tampoc ens aferrarem a aquest punt, però sí que volíem comentar que 
evidentment nosaltres estem perquè sigui un òrgan operatiu, com vostè ha comentat però 
també ens genera dubtes el tema de la representativitat, perquè aquest és un tema, com 
vostè ha comentat, que no el veiem tant com un tema polític, és a dir, ja se’n parlarà però 
crec que no és un tema de quota de partits polítics, sinó que la gent hi pugui participar i 
pugui ser representativa del que és el nucli i que no sempre participi la mateixa gent, que 
d’això també tots en tenim experiències, d’òrgan on al final sempre acaba essent la mateixa 
gent la que té la veu i el vot. 
 
- senyor Fernández: En relació a la representativitat, el document té una proposta, que són 
quatre membres a proposta de les associacions de veïns i un membre que no sigui de 
l’associació de veïns. Si entenem que això no és representatiu i cal modificar-ho, estem 
oberts, potser decidim que en comptes de quatre han de ser cinc de l’associació i dos que 
no pertanyin a cap associació, és possible. El govern fa una proposta de composició, 
modificable, evidentment que sí, a proposta de vostès, dels grups del Consistori i també de 
les pròpies entitats. Per tant, haguéssim pogut sortir amb dos i un, però evidentment havíem 
de sortir amb una proposta, i aquesta és la que es fa. 
En relació a la Comissió, possiblement sí que aquest document hagués hagut de passar 
primer per aquesta Comissió , no li dic pas que no, però ve aquí, cal dir que tots els grups 
del Consistori, en l’última Junta de Portaveus es va entregar aquest document, hem tingut 
un mes per mirar-lo, que els diferents grups, nuclis urbans, també fa aproximadament un 
més que el tenen, també haguéssim pogut en aquell moment convocar la comissió que al 
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respecte es va crear, però no passa res, en aquests moments ho portem aquí a aprovació 
inicial. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
Atès que l’Ajuntament de Palafrugell té la intenció de crear, quatre consells de gestió i 
participació, Calella, Llafranc i Tamariu (nuclis costaners) i Llofriu (nucli separat), com a 
òrgans de gestió i participació ciutadana, per millorar la gestió dels assumptes de 
competència municipal i incrementar la participació ciutadana en els àmbits esmentats. 
 
Atès el que estableixen els articles 9.2, 23 de la Constitució Espanyola, 29 de l’Estatut 
d’Autonomia de Catalunya (2006), 70 bis de la Llei 7/1985, reguladora de les bases de règim 
local, i article 154 del text refós de la Llei Municipal de Règim Local de Catalunya. 
 
Atès el contingut dels esborranys dels Estatuts Reguladors sobre el Règim de funcionament, 
organització i competències dels consells de gestió i participació de Calella, Llafranc, 
Tamariu i Llofriu. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), total onze vots a favor; i les abstencions dels 
senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), de les senyores Rivas i Recio, del 
senyor Genover (Entesa), de la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), i del senyor 
Guerra (PxC), total deu abstencions: 
 
Primer.- Aprovar la creació dels consells de gestió i participació, Calella, Llafranc i Tamariu 
(nuclis costaners) i Llofriu (nucli separat), com a òrgan de gestió i participació, per millorar la 
gestió dels assumptes de competència municipal i incrementar la participació ciutadana en 
els àmbits esmentats, amb efectes administratius del dia 1 d’abril de 2012. 
 
Segon.- Aprovar inicialment els estatuts reguladors que han de regir el funcionament dels 
consells de gestió i participació (s’adjunten com annexos), i sotmetre l’acord i els estatuts 
reguladors a informació pública pel termini mínim de 30 dies hàbils per al seu examen, i per 
la presentació d’al·legacions i suggeriments. 
 
Tercer.- Ratificar l’acord de Ple ordinari de 28 de juny de 2006, en que s’aprova i es 
reconeixen els límits territorials històrics del nucli separat de Llofriu, dins del terme municipal 
de Palafrugell, que limita amb Palafrugell amb el camí del Cementiri, que va des de la C-31 
fins al reg de Brugueres, i després segueix tota la llera del reg de Brugueres fins a la riera 
d’Esclanyà, coincidint la resta de límits amb els límits administratius del terme municipal de 
Palafrugell. 
 
Aquesta delimitació no té efectes jurídics, administratius, econòmics ni polítics, en els termes 
establerts a la normativa sectorial local de població i demarcació territorial. 
 
Quart.- Els esmentats consells tindran caràcter temporal, i en concret, coincidiran amb 
aquest mandat corporatiu (juny 2011-maig 2015).  
 
Cinqué.- Publicar aquest acord, al tauler d’edictes de la corporació, en un diari de difusió 
provincial, al BOP i al DOGC. 
 
 
10.- EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ PUNTUAL NÚM. 13 DEL POUM DE PALAFRUGELL, 
EN RELACIÓ A L’ARTICLE 211.4 DE LES NORMES PARTICULARS DE LA ZONA A24, 
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EN PARCEL·LACIÓ INDUSTRIAL, ESPECIFICITATS, DE LES NORMES 
URBANÍSTIQUES.- Aprovació provisional.- 
 
Intervé el senyor Fernández manifestant que això és una aprovació inicial, s’han rebut els 
informes de l’ACA, que eren preceptius, i aquests són positius, aquí el que es pretén és una 
modificació per permetre que l’empresa Vins i Licors Jordi Grau pugui fer aquesta ampliació, 
per tant, que la separació de l’edificació fins a la Riera, en comptes de ser de 10 metres, en 
siguin 5 de metres, i per tant, permeti fer un projecte amb molta més potència, que l’empresa 
en aquest cas té interès en fer-ho.  Ja dic que l’informe de l’ACA,que era preceptiu, és 
positiu, i ara cal fer l’aprovació provisional i després l’aprovació definitiva la farà la Comissió 
Provincial d’Urbanisme. 
 
- senyor Guerra: Jo estic molt d’acord amb aquest projecte, només m’agradaria fer una 
petita matisació, i és que s’intentés que el senyor Grau contractés a la gent que està aturada 
en aquest poble. 
 
- senyora Rivas: A l’aprovació inicial d’aquest punt, crec que va ser fa dos mesos, el grup de 
l’Entesa es va abstenir pels motius expressats en aquell moment, evidentment en aquesta 
aprovació provisional el nostre vot serà favorable, jo crec que no podria ser d’altra manera, a 
més tenint l’informe, com vostè deia, de l’Agència Catalana de l’Aigua, que era un risc que 
es podia córrer, que digués que no es podia edificar tant a prop de la llera de la Riera, i en 
canvi ha dit que sí sense cap tipus d’esmena al projecte inicial, per tant, el nostre vot és 
favorable. A més crec que hauríem, entre tots, de felicitar a l’empresa Vins i Licors Grau, 
perquè en un moment com aquet, que tots sabem quin és, que una empresa decideixi 
ampliar el seu negoci, és digne d’elogi en aquest poble. 
 
- senyor Fernández: Només afegir-me evidentment a la intervenció que ha fet la senyora 
Rivas, que això també va una mica en relació a la proposta que ha fet el senyor Guerra. 
L’empresa Jordi Grau, pel nostre municipi és emblemàtica, ningú la pot discutir, i és el gran 
servei que fa, no només a l’activitat econòmica del municipi, com a lideratge en tot l’àmbit 
estatal, però també està molt implicada en tots els espais socials, econòmics i culturals de la 
nostra Vila, per tant, ella ja és conscient que a mesura del que pot contracta a la gent de 
Palafrugell, el que és evident és que Jordi Grau no és la solució a l’atur de Palafrugell, per 
tant, no ens pensem que el senyor Grau començarà a contractar gent. Per tant, jo crec que 
és un requeriment que suposo que si està escoltant el Ple o mira l’acta veurà que vostè ha 
fet aquesta proposta, però precisament és una empresa que amb això té molta cura i per 
tant se li ha d’agrair, com ha dit la senyora Rivas, l’esforç que fa, per mantenir en aquests 
moments, un lideratge molt important en el seu espai de negoci. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
VIST que el Ple de l’Ajuntament, a la sessió celebrada el 29 de novembre de 2011, va 
aprovar inicialment l’Expedient de modificació puntual núm. 13 del Pla d’Ordenació 
Urbanística Municipal de Palafrugell, en relació a l’article 211.4, Normes Particulars de la 
zona a24, en parcel·lació industrial, Especificitats, de les Normes Urbanístiques del POUM, 
redactat per l’equip tècnic de l’Àrea d’urbanisme de l’Ajuntament, encapçalat per l’Arquitecte 
municipal, senyor Jordi Font Bel. 
 
ATÈS que durant el període comprès entre el 15 de desembre de 2011 i el 14 de gener de 
2012, ambdós inclosos, en què va estar en informació pública aquest Expedient, amb la 
publicació dels respectius edictes al Butlletí Oficial de la Província de Girona núm. 237, de 
14 de desembre, i al Diari de Girona de 7 de desembre, així com la seva disposició al tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament i a la pàgina web municipal, no es va presentar cap suggeriment 
ni al·legació. 
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ATÈS l’informe favorable emès en data 9 de gener de 2012 per l’Agència Catalana de 
l’Aigua i rebut al Registre General de l’Ajuntament en data 13 de gener de 2012, amb núm. 
564. 
 
ATÈS l’escrit rebut en data 23 de gener de 2012 i número de registre d’entrada 988 tramès 
per l’Ajuntament de Begur segons el qual, per acord de Junta de Govern Local de data 17 de 
desembre de 2011, es va donar conformitat a l’informe favorable emès per l’Arquitecte 
Municipal, la senyora Maria Carmen Sánchez Otero, en data 5 de gener de 2012, en relació 
a aquesta Modificació núm. 13 del POUM de Palafrugell. 
 
ATÈS l’informe emès conjuntament pel Secretari de la Corporació, el senyor Jordi Turon 
Serra, i per l’Assessora Jurídica Municipal, la senyora Júlia Giró Val, en data 27 de gener de 
2012, on manifesten que una vegada s’ha sotmès a informació pública aquest Expedient pel 
termini legalment establert, sense que s’hagin presentat al·legacions, s’han fet les 
publicacions pertinents i s’han rebut els informes i acords favorables, respectivament, de 
l’Agència Catalana de l’Aigua i de la Junta de Govern Local de l’Ajuntament de Begur, 
procedeix sotmetre aquest Expedient a la consideració del Ple Municipal per a la seva 
aprovació provisional, i trametre posteriorment la documentació necessària a la Comissió 
Territorial d’Urbanisme per a la seva aprovació definitiva. 
 
ATÈS l’informe emès per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres 
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 18 de gener de 2012. 
 
ATÈS el que disposa l’article 97 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova 
el Text refós de la Llei d’urbanisme, els articles 76, 80 i 85 del mateix Decret legislatiu, i la 
disposició addicional novena de la Llei 8/2007, de 28 de maig, “de Suelo”, que modifica 
l’article 22.2 c) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de bases de règim local, en el sentit 
que l’òrgan competent per a l’aprovació provisional d’aquest Expedient és el Ple Municipal. 
 
ATÈS el que determina l’article 112 del Reglament Orgànic Municipal, pel que fa a la votació 
dels assumptes que es sotmeten a la consideració del Ple Municipal. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
PRIMER.- Aprovar provisionalment l’Expedient de modificació puntual núm. 13 del Pla 
d’Ordenació Urbanística Municipal de Palafrugell, en relació a l’article 211.4, Normes 
Particulars de la zona a24, en parcel·lació industrial, Especificitats, de les Normes 
Urbanístiques del POUM, redactat per l’equip tècnic de l’Àrea d’urbanisme de l’Ajuntament, 
encapçalat per l’Arquitecte municipal, senyor Jordi Font Bel. 
 
SEGON.- Trametre als Serveis Territorials d’Urbanisme de Girona els exemplars necessaris 
d’aquest Expedient de modificació puntual núm. 13 del POUM, així com una còpia 
diligenciada de l’expedient d’aprovació, perquè la Comissió Territorial d’Urbanisme li atorgui 
l’aprovació definitiva, si procedeix. 
 
TERCER.- Notificar aquest acord als propietaris i titulars directament afectats per aquest 
Expedient de modificació puntual núm. 13 del POUM de Palafrugell. 
 
 
11.- PLA DE MILLORA URBANA DEL CONJUNT “CASA DALMAU – LLIBRERIA 
POLÈMICA – BAR LA PARADA”, ALS CARRERS DE TORRES JONAMA, 86-90 I 
GIRONA, 51-53, DE PALAFRUGELL, QUE PROMOU LA SOCIETAT “AMPURDANESA 
DE DESARROLLOS TURÍSTICOS, SL”, RPT. SR. JOSEP CRUZ PLAJA.- Aprovació 
inicial.- 
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Intervé el senyor Fernández manifestant que també és una aprovació inicial, tot i que el Pla 
General, en aquest cas, no preveu que calgui tramitar un planejament derivat per fer 
aquesta actuació, en tot cas si és voluntat del promotor es pot fer, amb l’objectiu de regular 
la composició volumètrica i les façanes, s’aprova de forma inicial amb una sèrie de 
suggeriments que el propi informe dels serveis jurídics així fa constar, per tant caldrà que 
incorpori en els documents de la tramitació, aquestes referència que fan els Serveis Tècnics, 
i per tant, quan torni a aportar-se a l’aprovació provisional caldrà que aquests suggeriments 
que es varen explicar a la Comissió Informativa d’Urbanisme, estiguin recollits a l’expedient. 
 
- senyora Rivas: Per part del grup de l’Entesa anunciem el vot d’abstenció i ho fem per un 
millor estudi d’aquest Pla de Millora Urbana. 
 
- senyor Sabrià: Nosaltres també anunciem l’abstenció, ens estimem més fer el vot de 
l’abstenció fins a veure com queden aplicades totes aquestes especificacions que es varen 
fer des de l’Àrea d’Urbanisme. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
VIST el Pla de millora urbana del conjunt format per les finques “Cala Dalmau – Llibreria 
Polèmica – Bar La Parada”, als carrers de Torres Jonana, 86-90 i Girona, 51-53, de 
Palafrugell, promogut per la societat “Ampurdanesa de Desarrollos Turísticos, SL”, 
representada pel senyor Josep Cruz Plaja, i redactat per l’arquitecte senyor Josep Ferrés 
Marcó, d’Arquitectura Ferrés Marcó, SLP. 
 
ATÈS l’informe emès per l’Arquitecte Municipal, el senyor Jordi Font Bel, en data 17 de 
gener de 2012, on efectua una sèrie de consideracions sobre la documentació presentada, 
destacant les següents: 
 

- El POUM de Palafrugell, vigent des del 3 d’abril de 2007, no contempla que a  
aquestes finques s’hagi de tramitar un planejament derivat, pel que la redacció del 
mateix és voluntat del promotor i la seva tramitació és possible ja que així es 
contempla a l’article 70.1.b) del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, que estableix la possibilitat de tramitar 
plans de millora urbana que tinguin l’objectiu de regular la composició volumètrica i 
les façanes. 

 
- El document presentat no planteja alteracions ni en els usos principals ni en els 

aprofitaments ni en les càrregues urbanístiques ni en l’estructura fonamental del 
planejament urbanística general i, per tant, d’acord amb la regulació de l’article 70.4 
del citat Decret legislatiu 1/2010, no requereix de modificació del planejament 
urbanístic general. 

 
- El Pla de millora urbana inclou la finca situada just a la cantonada dels carrers Torres 

Jonama i Girona, que està inclosa com a finca individualitzada núm. 74 del catàleg 
del Pla especial de Protecció i Intervenció en el Patrimoni Històric de Palafrugell, i les 
dues finques adjacents estan qualificades dins del nivell 3, de protecció ambiental, 
definits pel PEPIPH de Palafrugell. Aquestes dues finques adjacents, la situada al 
carrer de Torres Jonama correspon a la Llibreria Polèmica, i la situada al carrer 
Girona correspon al Bar La Parada. Pel fet de ser un pla urbanística derivat 
d’iniciativa privada s’ha de donar compliment a les determinacions de l’article 102 del 
Decret legislatiu 1/2010 i, per tant, s’ha d’incloure l’estructura de la propietat, la 
viabilitat econòmica de la promoció, els compromisos que s’adquireixen i les 
garanties del compliment de les obligacions concretes. En aquest sentit, al document 
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es fa constar que hi ha dos propietats, i de cadascuna de les dues propietats la 
titularitat és única, però no s’aclareix quines són aquestes titularitats als efectes de 
les notificacions individualitzades que s’han de realitzar. 

 
- Per altra part, cal establir els terminis per a la restauració de l’edifici catalogat, sense 

que sigui admissible el termini de sis anys a comptar des de la concessió de la 
llicència, fixat al document. 

 
- Al document s’incorpora un informe ambiental, un estudi de mobilitat i la informació 

sobre els serveis existents facilitada per les diferents companyies. D’aquesta 
informació s’haurien de suprimir totes aquelles opinions del redactor que no tenen res 
a veure amb l’àmbit d’intervenció i que, per tant, amb independència de la voluntat 
del redactor de fer-les públiques, no han de formar part d’aquest planejament derivat. 
Pel que fa a la informació dels serveis, si la voluntat és donar compliment al fet 
d’incorporar la documentació exigida als article 65 i 66 del Decret legislatiu 1/2010, el 
que s’haurien d’incorporar són els esquemes dels serveis que afecten a l’àmbit i no 
només els serveis existents. 

 
- La proposta d’ordenació consisteix en desplaçar part de l’edificabilitat contemplada al 

Pla vigent, amb façana al carrer de Torres Jonama, per situar-la a la façana posterior 
de la Casa Dalmau, als efectes que en aquest espai s’hi pugui implantar un nucli de 
comunicacions vertical que serveixi per donar accés a la totalitat de l’edificació 
resultant. Aquesta proposta amplia lleugerament la zona no edificable corresponent a 
la qualificació aLP, de jardí catalogat, pel que cal valorar-ho positivament. 

 
- Per altra part, contempla que l’edificació de la planta àtic no tingui continuïtat amb la 

finca veïna del carrer de Torres Jonama, proposant-la de manera aïllada, la qual 
cosa comportaria que en el moment que s’edifiqués la finca veïna, es generés una 
mitgera, per bé que la seva afectació a la imatge urbana és molt menor, i en funció 
que amb la intervenció exclusiva de la proposta d’aquest pla, la solució proposada 
resolt la mitgera que provocaria aquesta finca, la ordenació plantejada és acceptable. 

 
- La intervenció es planteja com una promoció única, però de manera que la Casa 

Dalmau sigui independent i mantingui la privacitat del pati. Amb aquest objectius es 
planteja un únic accés al soterrani i un únic nucli de comunicacions verticals, situat al 
darrera de la Casa Dalmau, pel que s’hauria d’aclarir com afectarà aquesta 
intervenció tant a l’edifici catalogat com a la façana de l’edificació del carrer Girona. 
Igualment, caldria concretar la intervenció sobre el jardí catalogat i la relació del 
mateix amb el pas comunitari, fent constar si s’hi implantarà una tanca entre els dos 
usos i, en tot cas, regular-ne la tipologia. 

 
- A la documentació s’hi incorpora una proposta compositiva que, sense entrar en la 

seva valoració, si que caldria que el Pla fixés els criteris d’intervenció respecte tot el 
conjunt, partint de les determinacions que consten a la normativa del PEPIPH, tot 
advertint el significat de la definició “contorn que cal resoldre amb entrega per 
ombra”. 

 
ATÈS que, a títol de conclusió, l’Arquitecte Municipal considera que la proposta d’aquest Pla 
de millora urbana és satisfactòria en el seu conjunt, pel que es pot iniciar el seu tràmit 
d’aprovació, però supeditant la seva continuació a la introducció de les observacions 
següents: 
 

1. Incloure al document un quadre de característiques clar, diferenciant el que és 
superfície construïda del que té el concepte urbanístic d’edificable, on es constati 

Ple de 31 de gener de 2012  21 



Ajuntament de Palafrugell 

inequívocament que no hi ha increment de sostre edificable. En el quadre comparatiu 
s’ha de fer constar la densitat i que igualment es garanteixi que no hi ha increment. 

 
2. Donar compliment a l’article 154 de la normativa del POUM i, per tant, comptabilitzar 

l’edificabilitat del pati al 50% tot ajustant, per tant, l’edificabilitat total del sector. 
 

3. Fixar l’ocupació total de la planta soterrani, de manera que aquesta no sigui 
contradictòria amb les edificacions protegides i, per tant, sense possibilitat d’ocupar 
la zona aLC, de jardí catalogat. 

 
4. Fixar criteris compositius a la normativa del sector per a cada una de les zones, i 

alhora mantenir el màxim possible aquestes regulacions ja fixades pel POUM, com 
són la tipologia de la coberta i els alerons de la planta àtic. 

 
5. Completar el document introduint les determinacions de l’article 102 del Decret 

legislatiu 1/2012, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, 
sobre la estructura de la propietat i els compromisos que s’adquireixen, d’acord amb 
allò exposat anteriorment en aquest informe. 

 
6. Suprimir aquells aspectes de l’informe ambiental i de l’estudi de mobilitat que no 

tenen relació amb l’àmbit del sector. 
 

ATÈS que al mateix informe de l’Arquitecte Municipal s’indica que durant el tràmit 
d’informació pública s’hauran de sol·licitar els respectius informes als Serveis Territorials de 
Cultura a Girona i als Serveis Territorials d’Urbanisme de Girona, i s’haurà de demanar el 
corresponent dictamen a la Comissió de Patrimoni de l’Ajuntament. 
 
ATÈS l’informe favorable emès per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris obres, 
serveis, medi ambient, patrimoni i millora de la qualitat urbana, a la sessió del 18 de gener 
de 2012, perquè s’iniciï el tràmit d’aprovació d’aquest Pla de millora urbana, efectuant la 
observació puntual sobre la conveniència que aquest Pla reculli la preservació de la 
buguenvíl·lia existent al jardí catalogat de la Casa Dalmau atès que ha esdevingut un 
element característic d’aquest indret de Palafrugell. 
 
ATÈS l’informe conjunt emès per l’Assessora Jurídica Municipal, la senyora Júlia Giró Val, i 
pel Secretari de la Corporació, el senyor Jordi Turon Serra, en data 24 de gener de 2012, on 
efectuen diverses consideracions sobre la documentació aportada i sobre el procediment a 
seguir per a la seva tramitació, indicant que és d’aplicació per a la tramitació d’aquest Pla de 
millora urbana el que determinen els articles 81 i 85 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de Llei d’urbanisme, els articles 52 i 53 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, i la Resolució de l’Alcaldia 1493/2011, de 20 de juny de 2011, pel que es 
pot aprovar inicialment pel Ple Municipal aquest Pla de millora urbana, sotmetre’l a 
informació pública pel termini d’un mes amb les corresponents publicacions al Butlletí Oficial 
de la Província i a un diari d’àmplia difusió, i sol·licitar els informes als organismes oportuns, 
tal com es detalla a l’informe. 
 
ATÈS el que preveu la Disposició addicional setena del Decret legislatiu 1/2010, de 3 
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, pel que fa al compliment de 
les obligacions de publicitat per mitjans telemàtics. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), 
total tretze vots a favor, i les abstencions dels senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora 
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Farrarons (ERC), de les senyores Rivas i Recio, del senyor Genover (Entesa), i del senyor 
Guerra (PxC), total vuit abstencions: 
 
PRIMER.- Aprovar inicialment el Pla de millora urbana del conjunt format per les finques 
“Cala Dalmau – Llibreria Polèmica – Bar La Parada”, als carrers de Torres Jonana, 86-90 i 
Girona, 51-53, de Palafrugell, promogut per la societat “Ampurdanesa de Desarrollos 
Turísticos, SL”, representada pel senyor Josep Cruz Plaja, i redactat per l’arquitecte senyor 
Josep Ferrés Marcó, d’Arquitectura Ferrés Marcó, SLP, supeditant la continuació del tràmit 
d’aprovació a la introducció de les observacions transcrites en aquest mateix acord, i a les 
que es puguin derivar del període d’informació pública i dels diversos informes que 
s’incorporin a l’expedient.  
 
SEGON.- Disposar l’obertura d’un període d’informació pública d’un mes d’aquest, amb la 
publicació d’un edicte al Butlletí Oficial de la Província i a un diari d’àmplia difusió provincial, 
la seva col·locació al Tauler d’edictes de l’Ajuntament, i la inserció d’aquest edicte al web 
municipal (www.palafrugell.cat) acompanyat d’una còpia del pla de millora urbana objecte 
d’aquesta aprovació inicial, per a la seva consulta per mitjà telemàtic.  
 
TERCER.- Sol·licitar el corresponent dictamen sobre aquest Pla de millora urbana a la 
Comissió de Patrimoni de l’Ajuntament. 
 
QUART.- Notificar aquest acord a la societat “Ampurdanesa de Desarrollos Turísticos, SL”, 
representada pel senyor Josep Cruz Plaja, a la resta de propietaris  inclosos a l’àmbit 
d’aquest Pla de millora urbana i a l’equip tècnic redactor, a fi que  durant el termini d’un mes 
a comptar des del dia següent al de la recepció de la notificació d’aquest acord, puguin 
formular les al·legacions o observacions que considerin oportunes. 
 
CINQUÈ.- Notificar aquest acord i trametre un exemplar d’aquest Pla de millora urbana als 
Serveis Territorials d’Urbanisme a Girona i als Serveis Territorials de Cultura a Girona 
perquè puguin emetre els respectius informes. 
 
 
12.- PROJECTE D’URBANITZACIÓ DEL SECTOR PMU-3.1, RIERA DE LLAFRANC II, DE 
LLAFRANC.- Aprovació inicial.- 
 
Intervé el senyor Fernández manifestant que com ja es va dir a la Comissió d’Urbanisme, és 
l’aprovació inicial d’un projecte d’urbanització. Es va fer referència al seu cost, que és un 
cost elevat de 195.000 euros, bàsicament perquè incorpora els suggeriments del Pla director 
de sanejament de Llafranc, que són uns requeriments que els tècnics diuen que en alguns 
casos són extremadament rigorosos però s’hi ha d’incorporar, per tant el cost, d’alguna 
manera, si algú pot interpretar que el cost és molt elevat és perquè s’ha de donar 
compliment a aquests requeriments. També  és una aprovació inicial, per tant, si fruit de la 
tramitació es veiés que s’ha de fer algun tipus d’ajustament, s’incorporaria a l’aprovació 
definitiva. 
 
- senyora Rivas: Igual com ens hem manifestant en el punt anterior, al tractar-se d’una 
aprovació inicial, a l’espera de l’exposició pública i d’un millor estudi per part del nostre grup, 
anunciem el vot de l’abstenció. 
  
- senyor Sabrià: En el cas d’Esquerra Republicana també anunciem la nostra abstenció. Sí 
que en aquest cas voldríem posar en coneixement del govern que un propietari d’aquesta 
zona  s’ha posat en contacte amb nosaltres i tot i que, en aquest cas, això es portarà a 
terme pel sistema de cooperació, és una persona molt gran i ens ha expressat les seves 
dificultats per entendre com funcionarà tot aquest procés i quin ha de ser el seu paper, sí 
que els hi demanaríem que entre aquesta aprovació inicial i la definitiva, més enllà que hi 
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haurà una exposició pública, fessin l’esforç de posar-se en contacte amb aquesta persona i 
explicar-li tota aquesta situació per tal que ell ho pugui entendre perfectament, en tot cas 
recomanar-li que s’assessori o que s’acompanyi d’algú que li pugui donar un cop de mà. 
Simplement és un tema que ens han fet arribar a nosaltres i que els hi traslladem al govern. 
 
- senyor Fernández: Bé, recollim aquest suggeriment. En qualsevol cas, a part que es fa 
l’exposició pública, aquest acord es notifica també als afectats, per tant, aquest propietari 
tindrà la notificació de l’aprovació inicial, però agafem aquest compromís d’intentar estar al 
costat i explicar-li molt bé en què consisteix el projecte, que bàsicament, pel que jo he vist a 
l’expedient i pel que ens varen explicar els tècnics a la Comissió d’Urbanisme, el cost elevat 
ve per donar compliment al tema del Pla director del sanejament de Llafranc, per tant, caldrà 
veure si podem fer algun tipus d’ajustaments que ens permetin que cost no sigui tant elevat. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
VIST el Projecte d’urbanització del sector del Pla de millora urbana PMU-3.1, Riera de 
Llafranc II, a Llafranc, redactat per l’equip tècnic de l’Àrea de Projectes i Obres de 
l’Ajuntament, amb un pressupost d’execució per contracte de cent noranta-cinc mil cent 
setanta-quatre euros amb onze cèntims (195.174,11 €), amb l’IVA del 18% inclòs. 
 
ATÈS l’informe emès per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres 
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 18 de gener de 2012. 
 
ATÈS el que disposen els articles 89 i 119 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme i l’article 110 del Decret 305/2006, de 18 de 
juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme. 
 
ATÈS el que preveu la Disposició addicional setena del Decret legislatiu 1/2010, de 3 
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, pel que fa al compliment de 
les obligacions de publicitat per mitjans telemàtics. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP) i 
el senyor Guerra (PxC), total catorze vots a favor; i les abstencions dels senyors Sabrià, Vilà, 
Lledó, la senyora Farrarons (ERC), les senyores Rivas i Recio i del senyor Genover 
(Entesa), total set abstencions: 
 
PRIMER.- Aprovar inicialment el Projecte d’urbanització del sector del Pla de millora urbana 
PMU-3.1, Riera de Llafranc II, a Llafranc, redactat per l’equip tècnic de l’Àrea de Projectes i 
Obres de l’Ajuntament, amb un pressupost d’execució per contracte de cent noranta-cinc mil 
cent setanta-quatre euros amb onze cèntims (195.174,11 €), amb l’IVA del 18% inclòs. 
 
SEGON.- Publicar un edicte al Butlletí oficial de la província per disposar l’obertura d’un 
període d’informació pública d’un mes, així com la seva disposició al tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament i la seva inserció al web municipal (www.palafrugell.cat), acompanyat d’un 
còpia del projecte objecte d’aquesta aprovació inicial, per a la seva consulta per mitjà 
telemàtic. 
 
TERCER.- Notificar aquest acord a tots els propietaris afectats pel projecte d’urbanització 
del sector del Pla de millora urbana PMU-3.1, Riera de Llafranc II, a Llafranc. 
 
QUART.- Sol·licitar un informe a l’Agència Catalana de l’Aigua sobre aquest Projecte 
d’urbanització del sector del Pla de millora urbana PMU-3.1, Riera de Llafranc II. 
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CINQUÈ.- Sol·licitar els respectius informes a les àrees de Serveis Municipals i de Medi 
Ambient de l’Ajuntament i a la Policia Municipal, per ésser incorporats a l’expedient 
d’aprovació i notificar aquest acord a les companyies subministradores, Telefònica, Sorea, 
Endesa Distribución i Enllumenats Costa Brava, per si consideren oportú formular algun 
suggeriment o proposta durant el període d’informació pública. 
 
 
13.- ORDENANÇA MUNICIPAL REGULADORA DELS SOROLLS I VIBRACIONS I MAPA 
DE CAPACITAT ACÚSTICA DE PALAFRUGELL. Aprovació definitiva.- 
 
Intervé el senyor Rangel manifestant que avui portem a aprovació definitiva l’ordenança 
reguladora de sorolls i vibracions i el mapa de capacitat acústica, a fi i efecte de donar 
compliment als treballs que es varen dur a terme durant el darrer mandat, en el que, seguint 
ordre de la Direcció General de la Qualitat Ambiental, per adaptació al Reglament que 
desenvolupa la Llei, que el  decret 176/2009, el que es va fer varen ser uns treballs 
d’adaptació de totes les ordenances i del mapa de capacitat acústica que ja teníem a 
Palafrugell i a partir de la seva aprovació inicial, el passat mes de novembre, el que s’ha fet 
és una exposició pública, sense al·legacions, i avui el que fem és portar-ho a aprovació 
definitiva, per donar compliment al requeriment que ens fa la Direcció General, per poder-ho 
publicar i perquè entri en vigència.   
 
- senyora Rivas: Des de l’Entesa, respecte al mapa de capacitat acústica, entenem que és 
un treball tècnic, per tant el nostre vot, com en l’aprovació inicial va ser el de l’abstenció, en 
aquests moments serà favorable, i el vot pel conjunt de l’ordenança també, i jo li demanaria 
al senyor Regidor i al senyor alcalde, la possibilitat que puguin incorporar unes petites 
modificacions que jo els hi faré en veu. Jo em vaig comprometre a presentar-les per escrit, i 
de la mateixa manera que el senyor alcalde deia fa una estona que sap reconèixer els 
errors, jo també sé reconèixer els meus i em sembla que ho he fet sempre, per tant, l’Entesa 
no ha presentat al·legacions en el període que s’havien de presentar i no hem fet les 
esmenes per escrit, són contradiccions que apareixen en cinc articles, jo intentaré explicar-
les de la millor manera que sàpiga, i en agradaria que aquestes es poguessin incorporar, en 
aquests moments, a veure si el govern ho podria acceptar. Dir, de totes maneres que 
l’ordenança s’aprova tard, això també ho ha reconegut el regidor, ho va reconèixer a la 
Comissió Informativa, no venia a l’ordre del dia de la Comissió Informativa, ho varem haver 
d’incorporar i tampoc no hi varem posar cap impediment, només faltaria. És una ordenança 
que és una còpia de l’ordenança tipus “A” de la Generalitat, i que ha seguit com a model 
aquest tipus, per tant això ja ens ha de donar, d’entrada, tota la credibilitat per aquesta 
ordenança i que s’hi ha afegit els aspectes que fan referència al nostre municipi, i a més a 
més, que la llegeixes amb deteniment te n’adones que és una ordenança que el que fa és 
avançar-se als problemes, és a dir, davant de determinats problemes ens estem avançant a 
davant determinades situacions.  
Nosaltres creiem que hi ha cinc articles que els hi proposaré uns detalls que pensem que 
poden millorar la qualitat d’aquesta ordenança, però que sobretot poden evitar problemes en 
el seu futur, pel que fa a l’aplicació, perquè si no es modifica això, quan haguem d’aplicar 
l’ordenança, intentaré explicar-ho el màxim de bé possible, les contradiccions poden general 
dificultats d’aplicació. 
L’article 32, que parla dels valors límits d’immissió de sorolls aplicables a les activitats, és a 
dir, el soroll màxim que pot fer una activitat per no crear molèsties, en el seu punt 3, diu als 
efectes d’inspecció i control d’activitats, incloses les derivades de les relacions de veïnat, la 
determinació dels nivells d’immissió s’ha de dur a terme únicament mitjançant mesuraments. 
Aquest article 32 entra en contradicció amb l’article 46, que és el de comportament ciutadà. 
És a dir, utilitzem o no utilitzem el sonòmetre. Nosaltres la modificació única que li proposem 
és: en aquest article 32.3 eliminin la frase que diu incloses les derivades de les relacions de 
veïnat, eliminant aquesta frase, no entren en contradicció els dos articles, que són el 42 i el 
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36. Torno a reiterar que és complexa explicar aquesta part, que entenc que per part seva és 
difícil incorporar aquestes modificacions i reconec que no he fet les esmenes, com havia dit, 
en el seu moment, però em sembla que és bo que es pugui recollir. 
L’article 40, quan fa referència al grup 1, torna a entrar en una contradicció, parla que els 
establiments o espais o activitats municipals hauran de tenir instal.lat un limitador de so, i a 
la frase següent diu quan es disposi de limitador. El mateix article contradiu una frase amb 
l’altra, per tant, només eliminant la frase quan es disposi del limitador, és coherent, sinó és 
incoherent aquest article, i és que a més a més, això ho diu el Reglament d’Espectacles i 
Activitats Recreatives, per tant, fem complir tots els reglaments a la vegada. Això passa en 
el grup 1 i passa en el grup 2. 
L’article 41, parla de les activitats de càrrega i descàrrega de mercaderies, i aquesta em 
sembla que l’entendrem tots molt fàcilment, diu que l’horari de càrrega i descàrrega, tots hi 
estem d’acord, del Mercat diari, serà de les 6,30 hores del matí a les 21,00 hores, de dimarts 
a diumenge; i quan parla del mercat ambulant setmanal, torna a parlar que l’horari de 
càrrega i descàrrega és fins a les 21,00 hores; l’única cosa que els hi demanem és que 
canviïn les 21,00 hores per les 14,30 hores o les 15,00 hores, el mercat a les 15,00 hores ja 
ha finalitzat, per tant no té sentit que la càrrega i descàrrega tingui continuïtat fins més tard. 
I hi ha un últim article que és el 46, que parla del comportament ciutadà. Nosaltres proposem 
una modificació del text per evitar arbitrarietats amb les persones que han d’anar a fer les 
inspeccions. El que diu el text és: els agents de la Policia Local o l’inspector municipal 
hauran d’especificar i descriure en la denuncia si les molèsties de les que són testimonis es 
poden considerar normals dins la convivència o pel contrari s’hauran de considerar 
excessives. Nosaltres el que demanaríem és que això s’ampliés aplicant criteris de 
jurisprudència i que fos: Hauran d’especificar i descriure en la denuncia si les molèsties del 
que són testimonis excedeixen les inevitables molèsties i incomoditats que comporta la 
convivència ciutadana i veïnal, és a dir, que objectivament no resultin tolerables, ha de ser 
una molèstia continuada, persistent o reiterada la qual s’ha de considerar danyina, nociva o 
lesiva. Entenem que aquesta modificació el que fa és donar garanties a la persona que ha 
de fer la inspecció i donar garanties al propi Ajuntament, en el cas que posi una sanció i això 
vagi a un contenciós administratiu.   
I l’article 51, que parla de les alarmes, és un tema de facilitar els tasques administratives als 
ciutadans. Nosaltres en aquesta ordenança aprovem que quan una persona instal.li una 
alarma haurà de comunicar-ho a l’Ajuntament, i l’Ajuntament ha de tenir un registre 
d’alarmes. Fer això és complex, tots, tots sabem que quan fem una ordenança, com 
comuniquem als ciutadans que hauran de fer això?, per tant, com farà el govern aquesta 
feina?, això també ho varem discutir molt amb les antenes parabòliques, ho recorda senyor 
Rangel?, com farem que els ciutadans compleixin aquesta ordenança?, això és molt difícil. 
Una manera de solucionar-ho o que fos més fàcil, és que incorporessin un punt cinquè a 
aquest article 51, que és quan algú demanés l’obertura d’un establiment, aquí ja 
comuniquessin que hi ha alarma, per tant li estalviaríem la possibilitat de tornar-ho a 
comunicar. 
Sé que les he fet en veu, sé que aquesta ordenança té pressa perquè estem fora de termini i 
ens l’han requerida, el que passa és que creiem que la millora, les puntualitzacions que hem 
fet, l’única cosa que fa és evitar que puguin sorgir problemes a posteriori en la seva 
execució. 
 
- senyor Sabrià: Molt breu, només per anunciar el vot positiu d’Esquerra Republicana de 
Catalunya, i per dir que per nosaltres, com a Esquerra, ens semblaria bé fer l’aprovació 
definitiva incorporant els canvis que proposa  el grup de l’Entesa, de viva veu, i que sigui el 
secretari o a qui li correspongui, que es llegeixin l’acta i incorporin els canvis que calgui.  
 
- senyor Rangel: Avui hem assistit a un exemple d’aquelles coses que a vegades, quan el 
senyor Lledó plantejava en el Ple del mes de novembre, ell deia que era molt puntillós i ens 
feia el petit redactat de les coses que estaven fora de termini per tretze dies a l’ordenança 
aquesta que avui estem aprovant. La senyora Rivas ens ha superat a tots amb aquest 
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plantejament, per descomptat, entenc perfectament que és complexa, entenc perfectament 
que si els tècnics li donen el vistiplau a aquests canvis del redactat, no hi ha d’haver cap 
inconvenient amb que es portin a terme, i per tant,  entengui que el procés formal de la 
publicació, patiran uns petits dies de decalatge per acabar d’estudiar aquestes coses. 
Tanmateix tampoc la urgència no era perquè ens la requerissin, la urgència era perquè 
s’havia aprovat inicialment el mes de novembre, no hi havia hagut al·legacions i l’havíem de 
portar al Ple per a la seva aprovació definitiva.    
  
- senyor Fernández: Bé, entenc que el que fem és posar a votació l’aprovació definitiva de 
l’ordenança tal com està, i vostè, en tot cas, aquestes esmenes que té, les entra per 
Registre, i que els serveis tècnics amb tot allò que pensin que és compatible i que no hi ha 
cap mena de problema, que s’incorpori a l’ordenança. Li sembla bé així, senyora Rivas? 
 
- senyora Rivas: Em sembla perfecte. La voluntat de l’Entesa és que no hi hagin problemes 
amb l’aplicació de l’ordenança, no és res més.  
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
ATÈS que el Ple Municipal, a la sessió celebrada el 29 de novembre de 2011, va aprovar 
inicialment l’Ordenança municipal reguladora dels sorolls i vibracions i el Mapa de capacitat 
acústica de Palafrugell, i es va disposar l’obertura d’un període d’informació pública de trenta 
dies hàbils, comprès entre el 13 de desembre i el 13 de gener de 2012, ambdós inclosos, 
amb la publicació dels respectius edictes al Diari oficial de la Generalitat de Catalunya núm. 
6022, de 12 de desembre, al Butlletí oficial de la província de Girona núm. 236, de 13 de 
desembre, al diari El Punt Avui de 8 de desembre, així com la seva disposició al tauler 
d’edictes i a la pàgina web municipal, sense que s’hagi presentat cap suggeriment ni 
al·legació. 
 
ATÈS l’informe emès per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres 
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 18 de gener de 2012. 
 
ATÈS que és atribució del Ple l’aprovació d’ordenances i reglaments municipals, d’acord 
amb el disposat en els articles 22.2.d) de la Llei de bases de règim local (LRBRL), 55 del 
Text refós de règim local (TRRL), 63 a 66 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens 
locals (ROAS) i 50.3 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals (ROF). 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
PRIMER.- Aprovar definitivament l’Ordenança municipal reguladora de sorolls i vibracions  i 
el Mapa de capacitat acústica de Palafrugell, redactat per l’Àrea d’Urbanisme de 
l’Ajuntament de Palafrugell, que s’adapta a les últimes modificacions normatives sectorials i, 
en concret, al que estableix el decret 176/2009, de 10 de novembre, pel qual s’aprova el 
Reglament de la Llei 16/2002, de 28 de juny, de protecció contra la contaminació acústica, i 
se n’adapten els annexos. 
 
SEGON.- Disposar la publicació d’aquest acord i del contingut de la nova normativa objecte 
d’aquesta aprovació definitiva, al Butlletí oficial de la província de Girona i la seva inserció a 
la pàgina web municipal, realitzant un anunci indicatiu al Diari oficial de la Generalitat de 
Catalunya una vegada feta efectiva la publicació esmentada al Butlletí oficial de la província 
de Girona. 
 
TERCER.- Notificar el present acord a la Generalitat de Catalunya, Direcció General de 
Qualitat Ambiental, Servei per a la prevenció de la contaminació acústica i lluminosa (Av. 
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Diagonal 523-525 – 08029 Barcelona), fent-ne tramesa d’un exemplar diligenciat d’aquesta 
ordenança i del mapa de capacitat acústica. 
 
QUART.- Notificar també aquest acord a les àrees de Serveis Municipals i de Medi Ambient, 
a l’Àrea de Secretaria, Departament d’activitats i a la Policia Municipal. 
 
 
14.- RECURS DE REPOSICIÓ INTERPOSAT PER LA SENYORA MARIA ENGRÀCIA 
CANADELL AGUILAR, CONTRA L’ACORD DE PLE DE 27 DE GENER DE 2010, 
D’APROVACIÓ DEFINITIVA DEL PROJECTE DE REPARCEL.LACIÓ EN LA MODALITAT 
DE COOPERACIÓ, DEL PMU 4.8 A/B CARRER CHOPITEA – AVINGUDA ANTONI J. 
ROVIRA, DE CALELLA.- Desestimació.- 
 
S’acorda deixar sobre la taula aquest assumpte de l’ordre del dia de la sessió. 
 
 
15.- SOL·LICITUD DE LA CREU DE SANT JORDI, DE LA GENERALITAT DE 
CATALUNYA, PER A L’ASSOCIACIÓ DE VEÏNS DE CALELLA (AVAC).- Aprovació.- 
 
Intervé el senyor Rocas manifestant que ara fa 50 anys un  grup de persones enamorades 
de Calella varen decidir apropar-se i dedicar esforços, temps i recursos en la millora 
d’aquesta població, va ser a l’estiu de 1961. Cinquanta anys després, al llarg de l’any 2011, 
l’Associació d’Amics i Veïns de Calella, l’AVAC, ha celebrat el seu aniversari amb diversos 
actes lúdics i culturals, tot repassant la trajectòria d’aquesta històrica associació, anys en 
què l’Associació ha esdevingut el veritable puntal en el teixit social i cultural de Calella. 
Aprofitant aquesta avinentesa, l’AVAC, amb el ple suport de l’Ajuntament, ha cregut oportú 
demanar al Departament de cultura que atorgui la distinció Creu de Sant Jordi, a favor de 
l’Associació. Els mèrits queden ben explicitats en el text de l’acord, redactat a partir d’un 
dossier justificatiu elaborat per l’Àrea de Cultura de l’Ajuntament, i són el reflex de la llarga 
tasca feta per l’Associació, tant a nivell cultural, social i veïnal, en defensa dels interessos de 
Calella. Així, per exemple, es recorda que l’Associació va aconseguir serveis tant bàsics 
com l’enllumenat, l’oficina de correus o la central telefònica, que fou la que va organitzar per 
primera vegada la Cantada d’Havaneres de Calella, al Port bo, a l’any 1969, i que encara 
ara es responsabilitza de l’organització de la Festa Major de Sant Pere, o de l’edició de la 
revista “Es Còdol”. Val a dir que prèviament a aquest plenari, la Junta de Govern Local, en 
sessió del dia 22 de desembre de 2011, ja va prendre l’acord de sol.licitar l’atorgament de la 
Creu de Sant Jordi a l’esmentada Associació. Ara, amb la voluntat de sumar tots els grups 
del consistori, es proposa formalment al Ple, l’aprovació d’aquesta mateixa sol·licitud.  
Per acabar, penso que amb aquestes paraules parlo per tots els grups que formen part de 
l’Ajuntament, voldríem felicitar a l’AVAC per aquest  aniversari, agrair a tots i a totes els que 
han fet possibles aquests anys de dedicació i treball, i als actuals responsables encoratjar-
los perquè continuïn amb la mateixa tenacitat al servei de Calella. 
 
- senyora Galiana: Em sembla que el senyor Rocas ho ha explicat molt bé, evidentment el 
total recolzament del nostre grup i animar a l’AVAC a seguir aquesta bona tasca feta, i per 
molts anys ho pugui fer.  
 
- senyora Rivas: També crec que el senyor Rocas ho ha dit perfectament, el senyor Rangel 
deia que jo havia fet un exercici, no recordo quina paraula ha utilitzat, jo diria que el senyor 
Rocas ha fet un esplèndid exercici de descripció de la tasca de l’AVAC, per tant, des de 
l’Entesa ens hi sumem, només faltaria.  
 
- senyor Sabrià: Bé, com a Esquerra, evidentment també ens hi sumem, per molts motius, 
pels inicials que recordo que he sentit explicar alguna vegada a l’actual President, d’aquella 
Calella que no tenia ni aigua ni clavegueram, i que l’AVAC neix una mica per resoldre 
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aquestes mancances i posant-hi recursos propis que varen servir per fer voreres, en el seu 
moment, per fer empedrats, i ara han anat passant els anys i crec que la Calella 
contemporània és difícil d’entendre  sense la contribució de l’AVAC i per tant, no només 
sense les voreres, sinó sense les Havaneres, sense la Festa Major de Sant Pere, sense el 
Jazz, i per tant, aquests són prous motius com perquè es mereixin aquest suport per part del 
plenari i perquè es mereixin també que la Generalitat faci el gest i els hi concedeixi la Creu 
de Sant Jordi però també, i a mi això sempre m’agrada destacar-ho a les entitats, per la 
perdurabilitat, perquè si una cosa costa, actualment, en la societat contemporània, és que 
els projectes durin i que hi hagi relleu. Tenim una societat que li agrada més començar un 
projecte nou que no pas continuar els que ja estan encetats, i per tant, jo crec que un dels 
grans valors que té també són aquests 50 anys de treball i aquest futur positiu que se li obre 
a partir d’ara, i per tant, no hi podríem estar més acord amb la proposta que es presenta 
avui. 
 
Tot seguit se sotmet a votació se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en 
conseqüència: 
 
 
Atès que l’Associació de Veïns de Calella (AVAC) celebrarà properament el seu 50è 
aniversari com a moviment associatiu veïnal, social i cultural al nucli costaner del terme 
municipal de Palafrugell. 
 
Atès que l’Associació de Veïns de Calella (AVAC), en els seus inicis, va aconseguir per a 
Calella serveis tan bàsics com l’enllumenat, l’oficina de correus o la central telefònica. 
 
Atès que l’Associació de Veïns de Calella (AVAC) va organitzar per primera vegada la 
Cantada d’Havaneres de Calella (Diploma Turístic de Catalunya 2010 que atorga la 
Generalitat de Catalunya) al Port-Bo l’any 1969. 
 
Atès que l’Associació de Veïns de Calella (AVAC) organitza, entre d’altres activitats, la 
Festa Major de Sant Pere o l’edició de la revista Es Còdol.  
 
Atès que l’Associació de Veïns de Calella (AVAC) ha treballat sempre per a la defensa del 
patrimoni històric i natural d’un dels espais simbòlics més importants de la costa catalana. 
 
Atès que l’Ajuntament de Palafrugell dóna ple suport a aquesta petició, en entendre-la 
totalment justificada i merescuda per la trajectòria que ha desenvolupat l’esmentada 
associació al llarg de tots aquests anys. 
 
Atès que la Junta de Govern Local, en sessió del dia 22 de desembre de 2011, va prendre 
l’acord de sol·licitar la Creu de Sant Jordi per a l’esmentada associació. 
 
Vist el contingut del dossier justificatiu de la petició que realitza, redactat per l’Àrea de 
Cultura de l’Ajuntament de Palafrugell. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Sol.licitar formalment al Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya l’atorgament 
de la Creu de Sant Jordi a l’Associació de Veïns de Calella (AVAC), que celebrarà 
properament el seu 50è aniversari com a moviment associatiu veïnal, social i cultural al nucli 
costaner del terme municipal de Palafrugell. 
 
 
Intervé el senyor Fernández manifestant que abans d’entrar a l’apartat de mocions, vull 
recordar altra vegada el que ja he dit a la meva intervenció prèvia al plenari. Mirem de 
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portar, si podem, a la Junta de Portaveus, els esborranys de les mocions escrites, encara 
que després les registrem el divendres, que és el dia que s’ha de registrar.  
 
 
16.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE PLATAFORMA PER CATALUNYA PROPOSANT 
S’ADOPTIN MESURES IMMEDIATES PER TAL D’EVITAR FILTRACIONS A LA PREMSA 
PROVINCIAL.- Aprovació.- 
 
El senyor Guerra llegeix la moció que, copiada textualment la moció, diu així: 
 
“Atès que al llarg d’aquest mandat s’han produït diverses filtracions als mitjans de premsa 
provincial, sobre diverses temàtiques i, en concret, sobre el sector comercial de La Fanga, la 
problemàtica de la Policia Local i les parades del mercat del peix. 
 
Atès que l’Alcalde-President va dictar el decret l’Alcaldia número 2391/2011, d’11 de 
l’octubre, que diu: 
Encomanar a l’àrea de secretaria/recursos humans i als serveis de premsa local l’obertura 
d’un expedient informatiu previ per tal d’esbrinar les filtracions a la premsa local en relació a 
la problemàtica originada a l’Àrea de la Policia Local de Palafrugell, i en cas, que es derivin 
responsabilitats administratives acreditades es tramiti el corresponent expedient disciplinari, 
per incompliment del deure de reserva, confidencialitat i sigil. 
 
Atès que fins al dia d’avui no s’ha facilitat a aquest portaveu, l’esmentat informe. 
 
Proposo la següent moció perquè sigui aprovada en el proper Ple ordinari del dia 31 de 
gener de 2012: 
 
Primer.- Requerir a l’equip de Govern de l’Ajuntament de Palafrugell perquè amb caràcter 
immediat, posi fi a les filtracions que es produeixen, de forma continuada i intermitent a la 
premsa provincial, en relació a diversos temes d’interès municipal. 
 
Segon.- Entregar copia íntegra de l’informe sol·licitat per l’Alcalde-President de l’Ajuntament 
de Palafrugell, mitjançant la Resolució de l’alcaldia número 2391/2011, d’11 d’octubre. 
 
Tercer.- Notificar el present acord als portaveus dels diferents grups municipals.” 
 
 
Continua el senyor Guerra manifestant que hi ha una cosa molt clara, i és que pel que fa al 
tema de la Policia Local de Palafrugell, és com el relat de l’Agatha Christie, els “diez 
negritos”, però nosaltres no arribem a “diez negritos”. Durant la Comissió d’Investigació érem 
vuit persones, per tant la persona que ha fet aquestes filtracions està asseguda aquí, no hi 
ha més, i si vostè té una altra resposta, faci el favor de comunicar-ho. Per altra part, 
m’agradaria, ja sé que la meva presència no és grata pels molts grups aquí presents, però 
també m’agradaria que fos informat, i no a data 26 de gener, de l’informe que hi ha sobre 
aquestes filtracions.   
 
- senyor Fernández: Per explicar la postura del govern tindrà la paraula la senyora 
Zaragoza, però primer em deixi fer-li una puntualització. Jo no soc qui per dir si la gent 
pensa que és grata o no la seva presència, vostè és un regidor que la gent de Palafrugell ha 
escollit i per tant està en el plenari, el que em sembla més greu és que vostè digui que la 
gent que ha filtrat informacions està en aquest Consistori, perquè si vostè realment diu això 
ens hauria de dir qui és. Jo si tingués clar qui és, si ho tingués clar i tingués elements 
objectius, jo ho faria, però vostè ha estat molt contundent, ha dit que la gent que ho filtra 
està en aquest Consistori. 
 

Ple de 31 de gener de 2012  30 



Ajuntament de Palafrugell 

- senyora Zaragoza: En relació a aquesta moció esmentar-li dues qüestions, i també seré 
breu. La primera, com a premissa prèvia, l’equip de govern no ha filtrat mai informació en 
relació a l’assumpte que vostè esmenta, cal tenir en compte, però, que vostè esmenta tres 
assumptes, que era el Mercat del Peix, el sector de La fanga i la Policia Local. Entenem que 
només hi va haver filtracions en quant al tema de la Policia Local i per això es va dictar el 
decret d’alcaldia que vostè ha esmentat. Com a segona qüestió, donat que l’equip de govern 
va comprovar que a la premsa hi havia hagut filtracions en relació a l’Àrea concreta de la 
Policia Local, i es va comprovar que aquestes filtracions es feien mentre estava activa la 
Comissió d’Investigació d’aquest àrea, es va creure oportú i es va entendre que donat que 
aquesta informació, que enteníem que era confidencial, podia afectar i perjudicar a 
persones, fins i tot atemptar contra la presumpció d’innocència, i que podia arribar a vulnerar 
fins i tot la Llei de protecció de dades, és per això que es va dictar aquesta Resolució 
d’alcaldia, per esbrinar qui havia pogut cometre aquestes filtracions. Comprovades aquestes 
filtracions, no hi hagués hagut cap dubte que s’hagués obert el corresponent expedient 
disciplinari, o un expedient de remoció de recursos humans, com vostè ha dit. El que passa 
és que hi ha un informe d’aquesta àrea, que ens diu que l’Àrea de Comunicació d’aquest 
Ajuntament s’ha posat en contacte amb els periodistes de diferents mitjans de comunicació 
d’abast territorial, que han fet el seguiment informatiu d’aquest tema concret, no dels altres 
dos temes, perquè jo no tinc entès que hi hagi hagut mai cap filtració. En relació a aquest 
tema de la Policia Local han justificat la no identificació de les seves fonts informatives 
basant-se en el secret professional en l’exercici del seu dret a comunicar la informació. 
Donat aquest informe, és evident que no s’ha pogut concloure el focus d’aquestes filtracions, 
i com molt bé sap vostè i pot comprendre, no s’ha pogut actuar. Aquest informe entenc que 
no ha de ser sol·licitat amb una moció. Vostè és regidor, és un regidor electe i pot sol.licitar 
qualsevol informació que li escaigui, i ho pot sol.licitar a l’Àrea corresponent mitjançant una 
instància. Aquesta moció, doncs, li serà votada en contra per l’equip de govern. El que sí 
també li voldria agrair com a regidora de règim Interior, és que quan hagi de redactar les 
mocions no demani al Cap de l’Àrea de Secretaria que els hi redacti, a dalt hi ha un despatx 
pels grups de l’oposició, amb ordinador i impressora, i vostè es pot redactar perfectament les 
mocions, perquè cap regidor d’aquest equip de govern demana al Cap d’Àrea que li redacti 
res, i entenc que vostè pot fer-ho perfectament.  
 
- senyora Galiana: Nosaltres aquesta moció també la votarem en contra perquè considerem 
que no té massa sentit. Pel que fa al tema del Mercat del Peix i el tema de la fanga, els 
mitjans de comunicació, per sort o per desgràcia, fan la seva feina i surten publicacions, i 
l’única cosa que es pot fer davant d’això és, en tot cas, demanar la rectificació corresponent 
en el cas que es doni alguna informació que sigui errònia, no està sotmès a cap secret. 
Sí que és cert, en quant al tema de la Comissió d’Investigació de la Policia Local, que era un 
tema secret i que hi varen haver filtracions, i entenem que l’Ajuntament va fer el que havia 
de fer. Si finalment no s’ha pogut saber qui ha fet aquestes filtracions, entenem que és un 
tema, avui per avui, tancat fins que no arribem a tenir més informació sobre aquesta qüestió.  
L’esperit de la moció, en sí, i el seu objectiu, no li veiem massa sentit, no ho trobem massa 
coherent tot plegat, i per tant, el nostre vot serà en contra.  
 
- senyora Rivas: El vot de l’entesa serà també en contra d’aquesta moció. A cap de 
nosaltres, dels que estem aquí, ens agrada que hi hagi cap filtració, crec que això tots ho 
tenim claríssim, estant a l’oposició o estant al govern, i menys quan estàs a l’oposició i a 
vegades te n’assabentes de notícies a través dels mitjans de comunicació, però tal i com 
està redactada la moció no li podem aprovar de cap manera, i a més a més, afegir una cosa, 
quan es va obrir l’expedient informatiu per detectar la problemàtica originada, l’informe que 
se’ns ha fet arribar per part del Secretari de l’Ajuntament, de l’Institut de Comunicació i del 
Cap de Premsa, era un informe que ja el donàvem per suposat quan es va obrir l’expedient 
informatiu, els periodistes mai et diran quines són les seves fonts d’informació, acollint-se al 
secret professional, amb la qual cosa, en el moment que varen obrir aquest expedient, ja 
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sabien una mica el resultat final, de com acabaria. Per això i pel fet que aquesta moció no la 
podem votar a favor en cap moment,  
   
- senyor Sabrià: Anunciar també el nostre vot en contra perquè ens sembla que tot el 
redactat no és coherent, no entenem nosaltres que hi hagi hagut cap mena de filtració sobre 
el tema de la Fanga, com ja ha expressat el senyor alcalde, ni tampoc sobre el Mercat del 
Peix, en tot cas, el govern o fins i tot, en alguns casos, partits de l’oposició, han expressat la 
seva opinió i l’han difosa als mitjans, en tot cas, només per aquest motiu nosaltres hi 
votarem en contra, sí que seguint una mica les paraules de la senyora Rivas, a nosaltres 
ens sap greu, per dir-ho d’alguna manera, que de cares a la galeria, es prengui decisions 
com la d’obrir aquesta comissió, o que se sol.liciti aquest informe, quan tots sabíem el 
resultat que tindria o quan tots sabíem que el que estem fent aquí és posar en un 
compromís tres funcionaris de la casa, quan és evident que el secret dels periodistes no se’l 
saltaran, i en tot cas, o feien una altra feina que era buscar on es feien les filtracions o si 
l’única funció que s’esperava que fessin era fer una trucada als mitjans, tots sabíem quina 
resposta tindrien, per tant, jo penso que cadascú ha d’assumir les seves responsabilitats, 
hem tingut un problema de filtracions, com altres vegades, però no li traslladem el mort als 
funcionaris, perquè el que estem fent és posar-los en un compromís, quan sabem 
perfectament  que ens acabaran responent, i per tant, entenem que de cares a una altra 
vegada aquest tema s’hauria d’enfocar d’una manera diferent. 
 
- senyor Fernández: Només voldria dir que és evident que el decret persegueix intentar 
esbrinar qui ha fet les filtracions, però també tenia un element d’avís a aquells que estaven 
realment fent aquesta tasca, perquè vull recordar que des de l’11 d’octubre, que és quan es 
pren aquest acord, jo crec, i parlo de memòria, que en el tema de la Policia, em sembla que 
no hi va haver cap més filtració. Per tant, l’objectiu que perseguia eren dos, per un costat 
deixar clar que el govern no volia deixar passar qualsevol element que tingués per detectar 
qui filtrava informació, i segon, investigar, és evident el que han dit els portaveus, era molt 
difícil investigar qui havia filtrat la informació, però jo penso que el primer requisit que 
perseguien, que era intentar aturar-ho, això sí que es va aconseguir. 
 
- senyor Guerra: Només dues observacions molt concretes. Senyora Zaragoza, jo em dono 
la culpa, té raó en el que ha dit i procuraré que no torni a passar, no necessito que ningú 
m’escrigui o em transcrigui qualsevol moció, el senyor Jordi Turon es va oferir amablement, 
per un problema informàtic meu, fins aquí crec que no hi ha cap problema, tampoc havia de 
rebre una reprimenda per fer aquestes coses, entenc que ara hi ha un despatx a dalt que 
podem fer servir, i des de Plataforma per Catalunya hem quantificat l’estona que el senyor 
Turon amb la seva ajudant varen destinar a transcriure les mocions, i farem efectiu  a les 
actes de l’Ajuntament l’import corresponent a aquest temps dedicat al meu partit.  
 
- senyora Zaragoza: No cal que faci efectiu a les arques de l’ajuntament el temps que ha 
perdut el secretari, l’única cosa que sí que li vull dir i li torno a repetir és que les mocions se 
les pot transcriure vostè mateix a l’ordinador del qual disposa al despatx dels grups de 
l’oposició, que també hi ha una impressora. 
 
 
A continuació se sotmet a votació la moció presentada pel grup municipal de Plataforma per 
Catalunya, proposant s’adoptin mesures immediates per tal d’evitar filtracions a la premsa 
provincial. 
 
Vota a favor de la moció el senyor Guerra (PxC), total un vot a favor. 
Voten en contra de la moció els senyors Fernández, Rocas, Vencells, Rangel, les senyores 
Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, Pujol, i les senyores Montalban i Frigola 
(CiU), els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), les senyores Rivas i 
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Recio, el senyor Genover (Entesa), a senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), total vint 
vots en contra. 
 
En conseqüència es rebutja la moció presentada pel grup municipal de Plataforma per 
Catalunya. 
 
 
17.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE PLATAFORMA PER CATALUNYA PROPOSANT 
QUE L’AJUNTAMENT ONEGI LA BANDERA ESPANYOLA, DE FORMA PERMANENT, 
AL BALCÓ DE LA CASA CONSISTORIAL.- Aprovació.- 
 
El senyor Guerra llegeix la moció que, copiada textualment, diu així: 
 
“Atès el que estableix l’article 4.2 de la Constitució Espanyola, conforme la bandera 
d’Espanya s’ha d’utilitzar juntament amb les altres banderes oficials, en els edificis públics. 
 
Atès el que estableix l’article 9.1 de la Constitució espanyola, conforme els poders públics 
resten subjectes a la Constitució i a la resta de l’ordenament jurídic. 
 
Atès el que estableix la Llei 39/1981, de 28 d’octubre, per la qual es regula l’ús de la 
bandera espanyola i altres banderes (articles 3 i següents). 
 
Atès la jurisprudència reiterada de les sales contencioses administratives del Tribunal 
Suprem. 
 
Atès que actualment hi ha interposat un recurs contenciós administratiu per part del sots 
delegat del Govern, i que segon informes jurídics municipals, aquest es pot perdre, així com 
condemnar a l’Ajuntament al pagament de les costes processals. 
 
Proposo la següent moció perquè sigui aprovada en el proper Ple ordinari del dia 31 de 
gener de 2012: 
 
Primer.- Des de l’endemà mateix de l’adopció de l’acord pel Ple de l’Ajuntament de 
Palafrugell, es col.locarà de forma permanent, al balcó de la Casa Consistorial, la bandera 
d’Espanya, per donar compliment estricte al que estableix la Constitució Espanyola i la Llei 
39/1981. 
 
Segon.- Notificar el present acord als portaveus dels diferents grups municipals i al Sots 
Delegat del Govern a Girona (Administració General de l’Estat).” 
 
 
Continua el senyor Guerra dient que això, més que una moció, és una petició perquè es 
compleixi la Llei.  
 
- senyor Fernández: Bé, per fi arriba aquesta moció, feia temps que segurament algú la 
buscava, jo el que tinc els meus dubtes és si fruit que el govern porta a la Junta de 
Portaveus un tema per debatre, per informar d’un tema i decidir què fem, doncs si fruit 
d’aquesta informació que el govern porta a la Junta de Portaveus, és quan surt la moció o és 
que ja estava previst presentar-la aquest mes, tinc els meus dubtes, encara que sí tinc clar 
que no seran resoltes avui. El redactat suposo que és igual que la moció anterior, perquè 
està ben articulat, però bé, jo li diré quatre coses. 
Quan el govern arriba a aquest consistori, ha fet alguns canvis, altres no, però precisament 
en això no hem tocat res, jo no he tocat ni el meu despatx, estava com quan el va deixar el 
senyor Sabrià, exactament igual, ara té més papers que quan ell el va deixar, però està 
igual, la senyera no l’he tocada, els quadres estan igual, tot està igual. Tampoc vaig sortir a 
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fora per veure quines banderes hi havia per col.locar-ne més o treure’n alguna, vaig 
entendre que això era una tema que aquí sempre ha funcionat així, i bé, que la ciutadania 
segurament té molts més problemes que el fet que hi hagi o no la bandera espanyola 
col.locada, el govern no ha fet cap canvi, ni ha posat ni ha tret. 
Segon, és evident que ens trobem amb que algú, històricament, hem rebut cartes de 
particulars, requeriments del Sots Delegat del Govern, jo també en rebo, i aquestes cartes 
es contestaven o es feia el que es considerava oportú. Ara hi ha un element nou, és veritat, 
per primera vegada hi ha un contenciós, perquè se n’estan posant molts, i un contenciós que 
nosaltres ara estem en la via de contestació de la demanda. Entenem que aquesta demanda 
s’ha de contestar, els Serveis jurídics intentaran argumentar-ho, per tant, no hem fet cap 
canvi, un contenciós, reclamació de diferents ciutadans i també, sobretot, del govern central. 
I un quart element, que això també té incidència als efectes del govern, és que el nostre 
pacte de govern, diu, en un punt, que en aquells temes que estiguin per sobre del propi dia a 
dia de Palafrugell, tindrem llibertat de vot. Per tant, amb aquesta premissa, el govern dóna 
llibertat de vot perquè la gent voti el que cregui oportú, amb aquestes premisses que jo he 
exposat. Suposo que després de la votació tindré problemes per comptar, és possible que 
siguin d’aquelles votacions complexes. No ens manifestem pel que votarem cada grup, 
perquè cadascú farà el que cregui oportú en funció del seu pensament polític en relació a 
aquesta moció que vostè presenta avui al plenari. 
 
- senyora Galiana: Jo crec que hem de ser una mica conscients que per sobre del 
pensament polític, no ens trobem davant d’un pensament polític, sinó que ens trobem 
davant d’unes lleis i tenim a la mà un informe jurídic, que se’ns va fer arribar, de 27 de 
gener, que diu ben clarament que la bandera ha d’estar col.locada, per tant, jo comprenc 
que pot haver-hi gent que no ho vol, o partits polítics que els hi pot semblar que és un tema 
que pot afectar la sensibilitat dels seus votants, però si realment hi ha una Llei que diu que la 
bandera ha d’estar penjada, és seriós donar compliment a la legislació, i si la legislació no 
ens agrada, hi ha uns mecanismes, en funció cada partit polític dels vots que obté, per 
aconseguir les modificacions legals corresponents. Perquè deixant a part les sensibilitats 
que sobre les banderes hi pugui haver, hem de ser curosos i hem de donar exemple en el 
compliment de les Lleis. Quan des de l’Ajuntament es dicten ordenances o es dicten decrets, 
bé prou que vostès utilitzen les armes corresponents, els equips de govern que han passat 
per aquest Consistori, per donar compliment a què el ciutadà pagui una multa, per donar 
compliment a tots una sèrie de coses, aleshores, quin exemple estem donant, quan 
deliberadament, estem incomplint una Llei?. 
Senyor alcalde, vostè em diu que varen rebre un contenciós i l’han contestat, això no és 
seriós, vostès tenen un informe jurídic a la mà, que els hi diu que la bandera s’ha de 
col.locar, per tant col·loquin-la i es deixin d’històries, perquè tot això comporta unes 
despeses a la gent de Palafrugell, en un moment de crisi,  de pagar assistència jurídica i 
finalment, possiblement, un condemna amb costes, i no vull anar més enllà sobre les 
possibles responsabilitat polítiques. 
Per tant, el nostre vot, evidentment serà a favor d’aquesta moció, i entenem que 
independentment d’aquest resultat d’aquest contenciós, al que vostès han decidit oposar-
s’hi, o contestar, s’ha de complir la llei, i per tant, posar la bandera. 
 
- senyora Rivas: Per part de l’Entesa, com sempre en aquests temes i com ens hem 
manifestat reiteradament, els regidors i regidores tenim llibertat de vot. 
 
- senyor Sabrià: Bé, hem intervingut tots els grups i de moment sabem que estem quatre a 
tres, quatre en contra de la moció, i per tant en contra de posar la bandera, nosaltres no 
tenim llibertat de vot, i tres voten per tornar-la a posar. Nosaltres no farem un debat sobre el 
respecte a la legalitat vigent, perquè probablement o de ben segur la legalitat diu que la 
bandera s’ha de posar, però també podríem fer un llarg debat sobre els drets dels pobles a 
decidir el seu futur, sobre el procés de l’Estatut, i per tant, sobre quantes vegades en aquest 
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país ens hi hem deixat la dignitat, i per tant, el que intentarem parlar aquí és de la dignitat 
nacional i de la importància que té aquest tema. 
L’any 1991 va començar una campanya que es deia “Un país, una bandera”, amb agres 
problemes arreu de Catalunya però amb resultats, jo crec, que demolidors. Els números, i 
són de l’any 2008, no són del 2011, però segur que no hi ha massa diferències, diu que en 
un 90% dels ajuntaments de Catalunya hi oneja només la senyera, al 6,3% hi ha la bandera 
espanyola i al 3% que falta no n’hi oneja cap.  
El Ple de l’Ajuntament de Palafrugell, mentre no es digui el contrari, va aprovar una moció 
que deia que era un poble moralment esclòs de la Constitució. Si fem la suma de totes 
aquestes circumstàncies, entre altres coses entenem que hi ha un 90% dels municipis de 
Catalunya, que han trobat la solució per mantenir l’Ajuntament sense bandera i estem 
segurs que el consistori també ho sabrà fer. Per sort, avui, el suport a la independència del 
nostre país arriba a xifres insospitades fa deu anys, i el que és més important, majoritàries. 
I ara, anem a un dels discursos més habituals en aquest cas, en els moments difícils com 
l’actual, sempre surt el discurs, que el més important és l’economia, ho ha dit la senyora del 
PP, la proximitat de les institucions, la seva capacitat de donar suport al ciutadà, i per tant, 
aquell discurs tant senzill que és dir, el ciutadà té problemes més importants que no pas 
aquest, però també ho és, i en moments difícils encara més, vetllar per la seva autoestima. 
Jo li demanaria als regidors que avui siguin valents, que segueixin una societat que camina 
ferma cap al dret a decidir el seu futur, i que puguem sortir d’aquí tots amb els pantalons 
posats, i no, una vegada més, amb els pantalons arran de turmell, que és el que sol passar 
als ciutadans d’aquest país. Jo els hi demano que facin un acte de responsabilitat i que 
entenguin que l’autoestima de la nostra gent també és important i que com a polítics hem de 
caminar també en la mateixa direcció que camina la nostra societat i que camina la nostra 
gent. Hi ha moltes solucions, una que ens agradaria a nosaltres i la que, ens ho podem 
agafar més seriosament o més en broma, intentem guanyar temps i mentrestant els polítics 
fem la feina perquè el dia que aquest contenciós arribi al seu final, doncs la bandera 
d’Espanya, la legalitat ja no la reconegui com una bandera que s’ha de penjar al nostre 
Ajuntament, perquè només hi hagi d’onejar la nostra.  
 
- senyor Guerra: Senyor Sabrià, vostè té les seves raons i la seva ideologia, i em sembla 
molt bé i molt correcte, ara bé, aquí, del que es tracta és de fer complir la Llei. Si vostès 
tenen la capacitat de canviar la Llei, de canviar la Constitució, nosaltres estarem d’acord 
amb el que vostè proposa. Aquí no s’està parlant d’autoestima, de baixar-se els pantalons, 
simple i planament de fer complir la Llei, res més, és fàcil d’entendre. 
 
- senyora Galiana: Senyor Sabrià, li agrairia que quan es referís a mi, em digués senyora 
Galiana no la regidora del Partit Popular, no em digui la senyora del PP, jo no li dic el senyor 
d’Esquerra Republicana. 
 
- senyor Sabrià: Les meves disculpes, no tornarà a passar. En tot cas, si en algun moment 
em vol dir el senyor d’Esquerra Republicana, estarem molt contents que ho faci sentir. 
 
- senyor Fernández: bé, crec que està prou debatut. Jo només volia fer una matisació 
històrica, perquè entenc que també és important. Entenc la intervenció que han fet tots els 
grups, en tot cas, jo defensant el govern dient els arguments pels quals optàvem per la 
llibertat de vot, però tampoc ens oblidem que aquí hem estat governant diversos governs i 
en el despatx que en aquest moment ocupo jo i que vostè ha ocupat durant un temps també 
hi havia la bandera espanyola posada i no ens feia res despatxar en aquell despatx amb la 
bandera espanyola posada, i en aquell moment ningú va fer res estrany, jo no vaig trencar el 
pacte de govern en el seu moment, perquè no, i vostè tampoc, i segurament que s’asseia 
allà davant i veia la bandera espanyola al costat de la senyera i no li feia res, per tant, és 
veritat, jo crec que en aquest moment tots tenim discursos que ho poden aguantar tot, però 
al final també està bé que en algunes ocasions tenim certa complexitat perquè la gent ens 
entengui, i jo per això em referia, en aquest moment, no pas perquè el tema de la bandera 
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no sigui important, que segur que ho és molt per molta gent, sobretot la defensa de la nostra 
bandera nacional, com és la senyera, però hi ha temes en aquest moment, que segurament 
que gran part de la ciutadania, a part d’aquest, els hi preocupen força més. Però com que 
s’ha debatut prou ja i ha quedat palesa l’opinió de cadascú, podem passar a votació.  
 
Tot seguit se sotmet a votació la moció presentada pel grup municipal de Plataforma per 
Catalunya, proposant que l’Ajuntament onegi la bandera espanyola, de forma permanent, al 
balcó de la Casa Consistorial. 
 
Voten a favor de la moció la senyora Galiana, el senyor Rodrigo (PP) i el senyor Guerra 
(PxC), total tres vots a favor. 
Voten en contra de la moció els senyors Rocas i Vencells, les senyores Zaragoza i Mauri 
(PSC), els senyors Gomez i Pujol i la senyora Montalban (CiU), els senyors Sabrià, Vilà, 
Lledó i la senyora Farrarons (ERC) i la senyora Recio (Entesa), total dotze vots en contra. 
S’abstenen els senyors Fernández i Rangel (PSC), la senyora Frigola i el senyor Prat  (CiU), 
i la senyora Rivas i el senyor Genover (Entesa), total sis abstencions. 
 
En conseqüència es rebutja la moció presentada pel grup municipal de Plataforma per 
Catalunya. 
 
 
En el torn d’explicació de vot intervé el senyor Rocas manifestant que vol explicar el sentit 
del seu vot, dirigint-se al senyor Guerra, dient, permeti’m dir-li breument el que en penso 
sobre la qüestió, i molt breument. Per mi les banderes no són, ni més ni menys que símbols, 
apreciacions subjectives i abstractes, reflexes físics d’idees i sentiments, i com a tals, 
susceptibles de generar interpretacions variables i múltiples, i com vostè molt bé sap, és 
molt difícil posar seny i ponderació en qüestions de sentiments i abstraccions. Vostè amb 
aquesta moció es pensa que fa un acte de justícia emparant-se amb la Llei de l’Estat, jo crec 
que es tracta més d’una manipulació política feta amb voluntat de fragmentar, d’engegar una 
discussió que en cap cas aporta sinó que resta, per a vostè que onegi la bandera espanyola 
al balcó de l’Ajuntament, possiblement serà una victòria, per mi serà, i la votació que s’acaba 
de produir em referma la meva posició, el reflex físic d’una nova imposició.  
 
- senyor Rodrigo: Només volia saber si la Policia Municipal depèn de l’Ajuntament?  
 
- senyor Fernández: Sí, depèn de l’Ajuntament. 
 
- senyor Rodrigo: Doncs jo seria coherent i trauria la bandera d’allà, també. 
 
- senyor Fernández: Jo penso que està posada als Mossos. 
 
- senyor Rodrigo: Està posada a tots dos llocs, a la Policia, fins fa molt poc hi eren totes 
dues, als Mossos d’Esquadra sí que ni són. 
 
- senyor Fernández: Potser diran que ens falta il·lusió i dinamisme però nosaltres no hem 
volgut canviar res, ho hem deixat tal com estava.  
 
- senyor Guerra: Senyor Rocas, com sempre la seva prosa té una verbigràcia important i 
impactant, però en aquest cas no es tracta de destruir, de retirar ni de trencar, es tracta, com 
li he dit abans al senyor Sabrià, de fer complir la Llei, i s’ha acabat.  
 
- senyora Galiana: És que no la volen complir. 
 
- senyor Fernández: Bé, intentarem fer el que puguem. 
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18.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE PLATAFORMA PER CATALUNYA, EN QUÈ 
SOL.LICITA EL DRET DE RECTIFICACIÓ DE L’EQUIP DE GOVERN ENFRONT LA 
PERSONA TITULAR DE L’ACTIVITAT COMERCIAL A PLAÇA NOVA I AL PARTIT DE 
PLATAFORMA PER CATALUNYA, PER LES INFORMACIONS FACILITADES A LA 
PREMSA PROVINCIAL.- Aprovació.- 
 
S’acorda retirar aquest assumpte de l’ordre del dia de la sessió. 
 
 
19.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE L’ENTESA – JUNTS PER PALAFRUGELL, 
SOBRE LA REPERCUSSIÓ A LA CIUTADANIA, DE LA PUJADA UNILATERAL DE L’IBI, 
A TRAVÉS DEL REIAL DECRET LLEI 20/2011, DEL GOVERN DE L’ESTAT ESPANYOL.- 
Aprovació.- 
 
Copiada textualment la moció, diu així: 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
 
El Reial Decret Llei 20/2011, de 30 de desembre, de mesures urgents en matèria 
pressupostària, tributària i financera per a la correcció del dèficit públic aprovat pel govern de 
l’Estat espanyol, entre d’altres efectes a la ciutadania, suposarà un increment percentual del 
rebut de l'Impost de Béns Immobles (IBI), és a dir la contribució, aquest any 2012 i el 2013 
en els municipis, en funció de l’any de la darrera revisió cadastral,  que se situarà entre el 
10% i el 4% i comportarà per tant un increment de la pressió tributària a la ciutadania que 
pot situar-se molt per sobre del 10% fins arribar a increments del 35%. 
 
Aquesta decisió unilateral, entenem que significa una clara vulneració a l'autonomia local 
dels municipis i en cap cas pot ser una mesura econòmica amb voluntat de substituir les 
mesures estructurals que el món local porta reclamant des de fa dècades.  L'increment de 
l'IBI només és una solució pressupostària conjuntural que no soluciona el problema de 
l'infrafinançament local i afegeix major incertesa en les finances del món local.  
 
El caràcter unilateral de la mesura ens dificulta als municipis la capacitat de modular l'impost 
i en un moment de crisi econòmica com l’actual carrega sobre moltes famílies  que ja estan 
passant dificultats econòmiques. 
 
A Palafrugell, aquest increment es situarà en el 7’7%, al qual caldrà afegir-hi el 2% que el 
govern de l’Ajuntament va aprovar en el ple d’ordenançes fiscals. És a dir, per aquest any 
2012 el rebut de la contribució suposarà pels ciutadans i ciutadanes de  Palafrugell al voltant 
d’un 10% més que l’any passat. 
 
Atès la regulació que el Text refós de la Llei Reguladora de els Hisendes Locals (TRLRHL), 
aprovat per Reial Decret Legislatiu 2/2004, regula, entre altres aspectes, la imposició i 
ordenació de els taxes, impostos i contribucions especials municipals. 
 
Atès que entre aquests regula el fet imposable, la base imposable, el tipus de gravamen, les 
exempcions, els subjectes passius, les bonificacions i tota la resta d’aspectes relatius a l’IBI. 
 
Atès la capacitat que els municipis tenen d’aprovar i regular les bases per a l’atorgament de 
subvencions. 
 
Atès l’art 9.1 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, quan diu que les 
ordenances “podran establir una bonificació de fins el cinc per cent de quota a favor dels 
subjectes passius que domiciliïn els seus deutes de venciment periòdic en una entitat 

Ple de 31 de gener de 2012  37 



Ajuntament de Palafrugell 

financera, anticipin pagaments o realitzin actuacions que impliquin col·laboració en la 
recaptació d’ingressos”.  
 
Atès que aquesta mesura d’obligat compliment, suposarà un augment de la previsió 
d’ingressos aprovada en els pressupostos d’aquest 2012. 
 
PROPOSTA D’ACORD: 
 
Primer.- Mostrar el nostre rebuig a la pujada unilateral de l’IBI aprovada en el Reial Decret 
20/2011,de 30 de desembre, per part del Govern de l’Estat i convalidat al Congrés dels 
Diputats amb els vots favorables del PP i CiU. 
 
Segon.- Reclamar un model de finançament propi i definitiu per als ajuntaments que no 
estigui subjecte a mesures conjunturals, aprovant una llei de finances locals que financi de 
forma suficient les necessitats del món local. 
 
Tercer.- Aplicar la reducció del 5% de la quota en els rebuts domiciliats o que anticipin 
pagaments de l’IBI. 
 
Quart.- Crear, ateses les facultats tributàries del món local, una comissió que estudií i 
concreti la proposta d’unes bases per l’atorgament de subvencions sobre l’IBI atenent a 
consideracions de la situació econòmica i social de la unitat familiar subjecte del tribut i que 
presentarà la proposta per ser elevada al Ple abans de finalitzar el mes de març. 
 
Cinquè.- Destinar l’increment no pressupostat en el pressupost del 2012 d’aquest 
ajuntament a les polítiques socials. 
 
Sisè.- Instar al Govern local que en el proper any 2013, en les ordenances fiscals 
municipals, l’IBI o contribució del nostre municipi no suposi cap increment.  
 
Setè.- Traslladar l’aprovació d’aquest acord al Ministeri d’Hisenda i Administracions 
Públiques, a la Direcció General d’Administració Local de la Generalitat de Catalunya, a 
l’Associació Catalana de Municipis i a la Federació de Municipis de Catalunya. 
 
 
Intervé la senyora Rivas manifestant que el que s’ha anomenat Decreto Rajoy, perquè tots 
ho diem popularment, suposa que hi hagi un increment percentual en el rebut de l’IBI, és a 
dir, amb la contribució, aquest any 2012 i l’any 2013, que han d’aplicar obligatòriament, 
segons aquest Reial Decret Llei, tots els municipi. Nosaltres hem calculat que a Palafrugell, 
aquesta pujada de l’IBI es pot situat sobre un 7,7%, això és el que diu la moció, però vostès 
saben que l’exposició de motius no és el que votem sinó que el que votem són els possibles 
acords, als quals puguem arribar, i per tant, entenem que aquest 7,7%, l’interventor o els 
tècnics de l’Ajuntament l’hauran d’acabar de calcular. 
Aquesta és una decisió unilateral per part del govern central de Madrid, que entenem que 
vulnera el que és l’autonomia local dels municipis, i que en cap cas pot ser una mesura 
econòmica amb voluntat de substituir mesures estructurals que, com hem repetit moltes 
vegades en aquest plenari, els diferents regidors, la solució pressupostària dels Ajuntaments 
no està en aquesta mena de Reials Decrets, sinó que està en un millor finançament 
d’aquests Ajuntaments. 
Ens preocupa aquest 7,7% que rebran els ciutadans de Palafrugell, al qual hi haurem de 
sumar el 2% que va aprovar aquest Ple amb les ordenances del passat mes d’octubre, ens 
estem situant al voltant d’un 10% en el rebut de les contribucions. Creiem que l’Ajuntament 
té capacitat per poder resoldre aquesta situació, malgrat som conscients també, que no és 
fàcil i que és difícil poder rebaixar aquest IBI i aquesta Contribució. La moció, per exemple 
explica que l’article 9.1 del text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, ens diu 
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que es poden establir bonificacions fins al 5% de la quota quan tu domicilies el rebut i el 
pagues abans d’hora. 
Per tot això i perquè pensem que els ciutadans i les ciutadanes de Palafrugell no haurien de 
rebre una pujada del 10% de l’IBI aquest any, nosaltres els hi proposem aquests set 
possibles acords. 
Pensem que és una moció, la podem debatre aquí, nosaltres no la donem per tancada, 
tècnicament sabem que és complexa de fer, però ens agradaria sortir d’aquí amb algun 
acord possible respecte a això. El primer que diem és que aquest Ajuntament ha de mostrar 
el rebuig a la pujada unilateral de l’IBI aprovada en aquest decret que s’ha aplicat des del 
govern de l’Estat i que ha estat convalidat al congrés dels diputats amb els vots favorables 
del Partit Popular i de Convergència. 
El segon punt és el que reiterem sempre i que pensàvem que valia la pena, que és reclamar 
un model de finançament propi i definitiu, ja d’una vegada pels Ajuntaments, i que ho 
haguem d’estar subjectes a mesures estructurals, per tant el que demanem és que s’aprovi 
una Llei de Finances Locals que financi de forma suficient les necessitats del mon local, de 
fet això és una cosa que les entitats municipalistes, tant la Federació com l’Associació, fa 
temps que ho estan reclamant. 
I anem a la part més pràctica, jo els hi diria, segurament que dos punts formen més part 
d’aquesta filosofia, i la part més pràctica és, proposem aplicar una reducció del 5% amb la 
quota dels rebuts domiciliats o que paguin anticipadament l’IBI, això ens sembla que ens ho 
permet l’article que els hi deia abans, el 9.1 del text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals. Hi hauria un quart punt que seria una possibilitat, que seria la de crear, 
ateses les dificultats tributàries que existeixen en el mon local, una comissió que estudiï i 
que valori la possibilitat de fer subvencions a les famílies o a la gent que tingui una situació 
econòmica i social més complexa en aquests moments, i que tots coneixem, i perdoni que la 
miri, senyora Mauri, però vostè és la regidora de Serveis Socials, i sap la situació que s’està 
vivint en aquests moments en moltes famílies, i aquesta pujada, i aquesta pujada del 10% 
de l’IBI, el que pot suposar. 
Hi ha un cinquè punt que el que li demanem és que si s’aplica aquest 10% a l’IBI, 
l’Ajuntament tindrà un ingrés no pressupostat, que voltarà els 800.000 euros, aquest és un 
ingrés que vostès no varen pressupostar en el seu moment perquè no sabíem que passaria 
això, i per tant, aquest Ajuntament ingressarà 800.000 euros de més, aproximadament, jo no 
soc economista i per tant els números els faig aproximats, que si és així, que aquests 
ingressos de més es destinin a polítiques socials, per tant, a treballs de cohesió socials que 
entenem que és el que fa més falta en aquests moments. Un sisè punt que és la possibilitat 
d’instar a vostès, a aquest govern, que en el proper any 2013, a les ordenances fiscals no 
incrementem res, des de l’Ajuntament, perquè haurem d’aplicar, se suposa, el decret de 
Rajoy, que és 2012 – 2013, per tant, estalviem-nos el 2%. I el setè punt que és el de 
sempre, que és traslladar aquest acord a tothom, al Ministeri, a la Direcció General, a 
l’Associació Catalana i a la Federació de Municipis. 
La voluntat de l’Entesa, l’he dit al principi, és trobar una solució perquè la gent de Palafrugell 
no hagi de pagar un 9,7% o un 10% de pujada d’IBI, que creiem que en aquests moments 
dificulta o dificultarà certes economies familiars. 
 
- senyor Fernández: Posicionaré al govern dient que aquesta és una moció interessant. 
Aquesta voluntat que té l’Entesa d’intentar que les taxes als ciutadans no pugi, és la mateixa 
que tenia el meu grup quan estava a l’oposició i presentava mocions, perquè els impostos i 
les taxes no pugéssim més de l’IPC, no demanàvem mai congelar i baixar, dèiem que no 
pugessin més de l’IPC i també era la mateixa voluntat. Recordo que vostès durant dos anys 
l’IBI el varen augmentar un 5% cada any, per tant la voluntat era, i li dic la resposta, jo li faré 
una resposta amb l’esperit que vostè ha traslladat, per intentar sumar, sumar per traslladar 
aquesta voluntat que vostè té i que el govern moltes coses les comparteix, però vull posar 
de manifest també el diferent rol que tots dos hem fet quan hem estat en un costat o a l’altre. 
Miri, aquest és un decret que cal pensar que són mesures extraordinàries conjunturals, 2012 
– 2013, per tant, anem en compte de com gestionem aquests ingressos que tenim 
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addicionals, perquè no consolidem despesa corrent que al 2014 no la podrem finançar, per 
tant, primer element, i aquí jo crec que aquest govern i vostè quan governava, això ho varem 
tenir molt clar, no finançar despesa corrent amb ingressos extraordinaris, per tant, cal 
contextualitzar aquesta proposta amb aquest element. 
Segon, és un decret que a part d’aquesta mesura de l’IBI, vostè ja ho diu a l’exposició de 
motius, porta moltes més coses, però hi ha coses molt importants. Primer, prorroga l’anterior 
decret que ja va fer el govern del PSOE, en relació, sobretot, al tema de la impossibilitat 
d’endeutament de molts Ajuntaments, per tant, no s’ha fet massa referència però també es 
prorroga aquest; prohibeix l’aportació al Pla de Pensions dels treballadors, a nosaltres en 
aquest cas, a l’Ajuntament li comportarà una despesa a la que haurem de fer front, del 
voltant de 200.000 euros, és una despesa que no tindrem, però no la toquem, millor que es 
quedi al capítol 1, i ja veurem com liquidem el pressupost, perquè nosaltres hem fet un 
esforç per fer un pressupost amb una contenció importantíssima, i tot això per intentar 
mantenir que les àrees bàsiques no tinguessin grans increments, no podíem, sinó com a 
mínim que el govern aquest, i que coincidia molt amb el govern que varen tenir vostès, 
tinguessin la mínima continuïtat, en gran part del projecte; per tant, aquest és un element 
important d’aquest decret. 
Jo, si vostè vol, aniré per punts, perquè la voluntat del govern també suma, no es pensi que 
jo d’entrada diré que la moció, tal i com està, la votarem tota que no. No serà així, penso que 
hi ha coses que amb matisos, si vostè els accepta, nosaltres també podrem ser capaços de 
traslladar a la ciutadania, aquesta voluntat que té el govern i que espero que tingui tot el 
consistori que siguem capaços d’atenuar aquesta puja. 
Primer punt, mostrar el rebuig, estic d’acord, jo entenc que aquesta pràctica que es fa 
habitualment, que des d’altres altres administracions s’intenti entrar en el que són 
competències, a nosaltres no ens grada, no ens va agradar quan es va treure l’IAE en el seu 
moment, no ens va agradar quan es varen limitar del tot les possibilitats d’endeutament, tot i 
que després es va rectificar, per tant, en aquest punt hi estem d’acord. 
Reclamar el model de finançament local, ho hem fet moltes vegades, jo crec que aquí, tots 
els grups, uns més que els altres, tenim una part de culpa, dic tots perquè evidentment hi ha 
hagut algun grup que hem estat governant durant alguns anys, però també hi ha hagut grups 
que han donat suport al govern, i aquest tema no s’ha posat mai amb una certa incidència a 
sobre la taula. Ara bé, aquest tema s’ha d’afrontar de manera immediata. És veritat que en 
aquest moment el context no ajuda, però ja dic que hi ha hagut diferents grups que hem 
tingut, més responsabilitats uns que altres, per afrontar el tema de les Hisendes Locals. Però 
clar, on se’m generen alguns dubtes importants és a partir del tercer punt, li donaré opcions 
perquè aquest punt el puguem discutir i el puguem incorporar en una proposta que li faré jo. 
El tercer punt diu: Aprovar la reducció del 5% de la quota en els rebuts domiciliats o que 
anticipin els pagaments de l’IBI. El govern el que sí que ha fet ha estat modificar les formes 
de pagament perquè la gent pugui fer pagament en dues vegades, que és donar un 
fraccionament sense cap mena de càrrec. Això comporta gestió de l’Ajuntament, tinguem en 
compte que en aquest Ajuntament es generen al voltant de 20.000 rebuts d’IBI, per tant 
fraccionar-los implica també més feina de gestió d’aquests rebuts. Ho hem fet sense cap 
càrrec, és a dir, la gent que domicilia no té cap increment de gestió. És veritat que la Llei 
permet que fins a 5 punts es puguin bonificar els rebuts domiciliats, però jo he buscat a 
l’històric de la Federació de Municipis, a veure si hi havia algun ajuntament que hagués 
aplicat aquest 5% i el màxim que he trobat han estat bonificacions del 2%, i vull recordar 
que, fins i tot, aquesta proposta es va descartar perquè enteníem que la gent que 
domiciliava ja ho feia per pròpia comoditat, però és que un 5% són 300.000 euros, un 5%, 
tenint en compte que el que hi ha domiciliat, aproximadament, és un 60%, és que 
l’Ajuntament deixa de recaptar 300.000 euros, amb una proposta que després si l’any 2014 
no hi ha aquest augment, caldria que es tornes a revisar, per tant, nosaltres en aquest punt, 
no estem disposats, amb aquest context que tenim, tenint en compte que és una actuació 
conjuntural, afrontar la reducció del 5%, que implicaria 300.000 euros de deixar d’ingressar.  
De totes maneres, jo, tant en el quart com en el cinquè, li faig una proposta. Vostè demana 
crear una comissió per analitzar les repercussions econòmiques i tributàries que pot tenir en 
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el nostre consistori, bé, vostè sap que hi ha una comissió d’estabilitat pressupostària que es 
va convocar dimarts passat i es va reunir ahir, amb una novetat que hem incorporat 
nosaltres, que és que en aquesta Comissió d’Estabilitat Pressupostària hi participen també 
els treballadors. Hi ha un punt número nou, que és el que jo li proposo d’incorporar en 
aquest punt quart i que també farà referència al cinquè. En aquest moment estic dient, el 
punt número 1, sí; el número 2, també, el número 3, no, però ja veurà que la proposta que li 
faré ja dóna satisfacció també a aquesta part, és a dir, jo el que plantejo és que el punt quart 
no, pel que diré ara, el cinquè tampoc perquè entenc que seria un error, en aquest moment, 
que els ingressos atípics que vinguin, que és veritat que no estan pressupostats, els 
destinem a projectes socials, tenint en compte que el govern central aprovarà el pressupost 
el mes de març, que ho farà després de les eleccions al Parlament andalús, que serà un 
pressupost dur i que ningú té garantia que les aportacions als Ajuntaments es mantinguin, o 
que no ens diguin que com que hem tingut més recursos, ens resten un 10% d’aquesta 
aportació, per tant, tot això jo no ho sé en aquests moments, seria un suïcidi que el govern 
es comprometés a destinar aquests ingressos atípics a projectes socials, essent conscients 
que nosaltres el projecte que hem fet de polítiques socials, sabem que hi ha partides que  si 
queden coixes, s’han de finançar deixant de fer altres coses, haurem de prendre decisions 
per redefinir algun projecte, per destinar a aquestes partides que sabem que en aquests 
moments la societat ens demanarà, però jo no puc agafar el compromís que tot l’increment 
hagi d’anar a projectes socials. Però aquest punts quart i cinquè que li dic que no, jo li volia 
afegir el punt número 9 de la Comissió d’Estabilitat pressupostaria, que diu, un número nou 
que proposem per incorporar aquí, que és el que varen proposar també els treballadors, a la 
comissió d’Estabilitat pressupostària, que està en relació al Pla d’Austeritat aprovat per 
vostès, que aquesta proposta és, per un costat prorrogar el que vostès varen fer i incorporar 
elements nous de control, i el punt número nou diu: En relació a l’aplicació de l’article 8 del 
Reial Decret 20/2011, que preveu incrementar els tipus impositius de l’Impost de Béns 
Immobles, s’estudiarà un sistema de compensació per tal de reduir la seva incidència en el 
sector més desfavorables de la població. Així mateix, els ingressos extraordinaris que 
obtingui l’Ajuntament per l’aplicació d’aquesta mesura, no es destinaran a despesa corrent, 
sinó que seran per noves inversions o per reduir despeses d’endeutament.  Perquè dic 
això?, nosaltres, vostès ho saben, que cada any fem la sol·licitud del préstec, per finançar 
inversions, és la primera vegada que es presenta una única entitat, i a més a més, amb unes 
condicions que són euribor més quatre punts i mig, vol dir que és un 5,70%. L’Ajuntament 
haurà de començar a preveure que possiblement haurem de començar amortitzar deute 
abans del que ens pensàvem perquè sinó arribarà un moment que no el podrem pagar, per 
tant, tot i que no tenim un problema d’endeutament, que no el tenim, perquè és un dels 
ajuntaments que estem més baixos, que això ho hem dit sempre, anem en compte!, anem 
en compte perquè si realment fer inversions ens ha de costar més d’un 6%, parlem-ne de 
quines inversions fem, al final perquè també és un tema de cost econòmic. Per tant, el 
govern opta, primer perquè aquests ingressos que vindran que es quedin, no estan 
pressupostats, quan liquidem el pressupost de l’any 2012 s’incorporaran com a romanent de 
tresoreria i ja veurem que fem després, però la nostra prioritat és seguir amb el Pla 
d’austeritat, inversions, i en aquest cas, incorporem un element que és, potser, reduir deute, 
o que el préstec de l’any que ve sigui més baix, perquè les condicions financeres, no crec 
pas que tinguin massa canvis d’un any per l’altre, però he volgut donar aquesta dada perquè 
penso que és important. Per tant, en els punts número quart i cinquè, jo, senyora Rivas, li 
proposo que aquest punt nou, que ja diu el que vostè diu, que és, anem a establir 
mecanismes que ens permetin que aquesta puja no tingui el mateix efecte per tothom, 
segurament caldrà definir que siguin habitatges habituals, fins a un topall màxim de valor 
cadastral, segur, i en aquest cas nosaltres també farem que la Direcció General de Tributs i 
el Ministeri d’Hisenda doni directrius sobre l’aplicació, i també, que la Federació de Municipis 
ens digui, més o menys, que està fent la resta de municipis. No és fàcil, perquè també hem 
de veure que qualsevol mecanisme  que fem en relació a això, no ens impliqui el col·lapse 
d’intervenció, perquè volem fer un mecanisme que sigui d’aplicació d’ofici, que no ho hagi de 
demanar el ciutadà, perquè si estem parlant de 20.000 rebuts, i la gent ho ha de demanar, 
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col·lapsem l’Ajuntament, per tant, un mecanisme que ens permeti que l’aplicació sigui 
automàtica, jo crec que l’opció més fàcil és habitatge habitual i fins a un topall màxim de 
valor cadastral, aquesta serà molt automàtica. Si definim un altre element, parlem-ne, però 
jo crec que aquesta directriu que hi ha en el punt número nou del Pla d’Estabilitat 
pressupostària,  dóna resposta a aquesta seva petició dels punts quart i cinquè.  
El punt número sis, vostè diu que en el proper any 2013, en les ordenances fiscals 
municipals no incrementin. Això no li puc dir, ja m’agradaria a mi poder-li dir que no només 
no les incrementaré sinó que les baixaré, tot i que jo soc dels que penso que baixar 
impostos no és més o menys d’esquerres, però és que jo no he vist encara el pressupost del 
govern central, no sé exactament en aquests moments, com vindrà la participació en els 
tributs, per tant, jo en aquest moment no li puc agafar el compromís per no incrementar, faré 
l’esforç per no incrementar, però aquest punt número sis no li puc votar, entre altres coses 
perquè, ja ho he dit al principi, nosaltres també en la nostra etapa com a oposició varem fer 
vàries propostes, no de congelar ni de reduir, sinó d’increment per sota de l’IPC, i vostès no 
ho varen estimar en cap moment, varen creure que no era oportú, el context de crisi, 
segurament que l’any 2008 no era el mateix, però els anys 2009 i 2010 molt similar. I sí que 
dic que el punt setè, evidentment, traslladar-ho a la resta d’administracions, evidentment.  
Per tant, resumint, primer i segon punt, tal com estan, el tercer no, els punts quart i cinquè, 
per substituir-los li proposo aquest punt nou de la comissió d’Estabilitat Pressupostària, que 
diu: En relació a l’aplicació de l’article 8 del Reial Decret 20/2011, que preveu incrementar 
els tipus impositius de l’Impost de Béns Immobles, s’estudiarà un sistema de compensació 
per tal de reduir la seva incidència en els sectors més desfavorits de la població. El sistema 
l’estudiarem tècnicament, ha de ser un sistema que no ens col.lapsi l’ajuntament, però que 
doni resposta als sectors més desfavorits de la població. El segon apartat d’aquest punt és : 
Els ingressos extraordinaris que obtingui l’Ajuntament per l’aplicació d’aquesta mesura, no 
es destinaran a despesa corrent, sinó que seran per noves inversions o per reduir despeses 
d’endeutament, donada la situació financera que tenim, ja dic, no d’endeutament de 
l’ajuntament, que no tenim problemes, sinó que el finançament cada vegada és més car, i la 
previsió no és que a curt termini això hagi de canviar de tendència, per tant hem de ser 
previsors, amb el compromís que vostè sap que intentarem que si a Serveis Socials hi ha 
alguna partida bàsica que pensem que ha de donar resposta immediata a situacions 
d’emergència de l’Ajuntament, farem els ajustos que calguin, encara que sigui prioritzant i 
deixant de fer altres coses, encara que afecti a altres àrees el compromís que el govern 
accepta. 
Per tant, aquesta és la proposta que el govern li fa. Jo crec que l’esperit de la moció, amb 
aquest punt que jo li proposo incorporar, queda pràcticament reflectit el que vostè 
demanava, senyora Rivas, amb el sentit de ser conscients que el que volem tots plegats és 
que aquest increment no s’apliqui de forma lineal i per tant, que trobem mecanismes que ens 
permetin que aquells sectors que en aquest moments ho estan passant més malament, no 
tinguin aquesta incidència. Per tant, jo crec que abans de donar el torn als grups, seria bo 
que vostè es manifestés en relació a la proposta del govern, perquè així la resta de grups 
sàpiguen sobre quins temes estem debatent. 
 
- senyora Rivas: Gràcies senyor Alcalde, veig que hi ha la voluntat, també per part nostra, de 
trobar una solució. Miri, de totes maneres, el tema del 5% de la pujada de l’IBI, no li 
contestaré, li podria contestar amb altres coses, em rellegia el Ple d’aprovació de les 
Ordenances del mes d’octubre de 2011 i el que deien tots els partits respecte a la pujada del 
2% de l’IBI que vostès varen fer, nosaltres com a Entesa els hi varem donar suport amb la 
pujada del 2% de l’IBI, no ens va semblar malament en cap moment, no hem fet mai 
demagògia amb aquest tema, clar, vostès varen poder fer un 2%, a més a més, perquè no 
tenien l’augment de l’Estat, perquè els pressupostos estaven prorrogats, però no hi entraré 
en tot això, no en tinc ganes, tinc ganes de poder arribar a una moció consensuada, que 
afavoreixi als ciutadans de Palafrugell, per tant, punts primer i segon, jo crec que ho deia al 
principi quan expressava la voluntat de la moció, és una cosa, segurament, més filosòfica, 
en aquests moments, però crec que val la pena que com a Ajuntament ens manifestem. El 
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punt número tres, vostè em diu que el tema del 5% a la gent que anticipi el pagament, vostè 
em diu que ha buscar a l’històric, que només hi ha fins el 2%, d’acord, però la Llei permet 
fins al 5%, per tant, jo m’acabava de mirar i he vist que l’Ajuntament de Roda de Ter ho ha 
aprovat, amb una moció, en un municipi governat per Convergència, és la pròpia 
Convergència qui va portar aquesta moció al Ple. Em mirava una mica què han fet els 
Ajuntaments respecte a  aquest tema, i tothom s’està mobilitzant, a l’Ajuntament de Sant 
Feliu de Guíxols també s’han mobilitzat, per tant, entenc que nosaltres també ho hem de fer, 
però bé, vostè proposa una alternativa que no és la que a nosaltres, com a grup, ens satisfà, 
però que la podríem acceptar, aquesta proposta de la Comissió d’Estabilitat Pressupostària, 
estudiar aquest sistema de compensació per reduir als sector més desafavorits, perfecte, 
això és el que volem tots, i és el que perseguim. Ens agradaria participar-hi, jo li demanaria, 
com a Entesa, ja que presentem la moció, ens agradaria participar i treballar conjuntament 
amb vostè en aquest tema. I pel que fa al punt aquest que vostè deia que els ingressos que 
es generaran extres  amb aquest increment de l’IBI no s’han de destinar a despesa corrent, 
escolti, amb això hi estem absolutament d’acord, és que en cap moment haurà sentit a dir a 
l’Entesa, que els ingressos extres es destinessin a la despesa corrent, quan governàvem 
junts també era així i quan hem governat amb Esquerra també, és a dir, s’han de destinar a 
inversions, però és que la política social també es pot fer amb inversions, i per tant, entenem 
que no és contradictori, quants projectes socials han tingut una durada determinada en el 
temps i s’han pogut incorporar com una inversió, no com una despesa corrent?, és que 
només faltaria, que cada vegada que actuem en favor de la cohesió social haguem de 
generar una despesa que quedi consolidada, per tant, sí, evidentment, que estem d’acord 
amb el que vostè diu. Vostè, a més, ha fet una proposta, a mi m’ha semblat entendre-la, que 
vostè ha dit que aquests ingressos de més que es generessin, es poden incorporar al 
romanent, per les possibles situacions que hi hagi, doncs perquè no ho acordem. Ja que 
vostè diu que no els hi agrada el tema de la política social, perdó, m’he expressat molt 
malament, ho he dit malament, vostè ha entès que el que jo deia quan parlava de política 
social era despesa corrent, no, jo dic, la política social es pot fer amb inversió, per tant, si 
aquest punt no els hi agrada com ha quedat redactat, redactem un altre punt que digui que 
els ingressos majors que hi haurà o aquests ingressos que no estan previstos, els 
destinarem al romanent del pressupost de 2013, per si l’Ajuntament es troba en un moment 
de complexitat econòmica.    
   
- senyor Fernández: bé, dues matisacions només. Tots hem fet política, la gran majoria dels 
que estem aquí hem fet política, tots sabem que els projectes socials no han de ser tots 
despesa corrent i poden ser inversions, però també sabem tots que quan parlem de 
polítiques socials, molt sovint ens referim a projectes que financem amb despesa corrent, 
molt sovint, i vostè sap que fins i tot el segon Pla Zapatero, a l’anterior mandat, una part 
important de 420.000 euros podia ser despesa corrent, i es varen finançar una part de 
projectes socials, que alguns d’ells ja se’ls hi veia que no tenien massa continuïtat, perquè el 
Pla Zapatero era d’un any, per tant, hem de ser molt curosos, i jo crec que amb això hi 
estem d’acord. Per tant, el que vostè diu del romanent, primer, hi ha una comissió 
d’estabilitat pressupostària, hi ha un acord d’austeritat de la despesa, aprovat per vostès, 
que ja parlava que el romanent de tresoreria no es podia fer servir només per aspectes 
concrets i que això s’ha prorrogat, i el que diu el punt número nou,  que diu el que vostè està 
dient, és que, primer, aprofundim amb el tema dels sistemes de compensació, i segon, que 
en tot cas, els ingressos que això produeixi de més, tinguin només dos possibles destins, 
inversions, per tant, finançar inversions, o reduir endeutament. Evidentment, com que el que 
convé és no tocar-lo, perquè nosaltres volem fer com si això no hi fos, ja s’incorporarà al 
romanent de tresoreria a l’any 2012, i per tant, després el seu destí haurà de ser no tocar-lo, 
com s’ha fet en els últims anys, vull recordar que tant l’any 2010 com l’any 2011, 
pràcticament, el romanent no es va tocar, i serà, o no tocar-lo, per tenir-lo com a coixí, o si 
es toca, que sigui bàsicament per inversions i per endeutament, i jo estic convençut que si hi 
hagués un projecte social que tots veiéssim que és imprescindible, també el tocaríem per 
aquest projecte social, per tant, el punt número nou recull això, senyora Rivas, per tant, jo 
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crec que no caldria especificar que quedés en el romanent, perquè ja li dic, la proposta és 
aquesta, i quan en vegi el redactat, si creu que alguna cosa s’ha d’ajustar, l’ajustarem, però 
l’esperit de la moció, amb aquesta proposta, el recollim íntegrament, per tant, jo crec que és 
la proposta que el govern li fa amb la voluntat clara de sumar. 
Vostè diu que voldrien formar part d’aquesta comissió, home, estem parlant de la Comissió 
d’Estabilitat pressupostària, estem parlant que nosaltres no hi hem participat mai durant 
l’anterior govern, nosaltres ja hem fet un pas més perquè els treballadors hi participin, i vostè 
ara em demana també poder-hi participar, ens deixi un marge de confiança   per treballar la 
proposta, i no es preocupi que nosaltres, quan la tinguem, la faré arribar als portaveus, i si 
cal, fins i tot fer una Junta de Portaveus per debatre aquest tema, perquè en aquests 
moments, per mi, el gran dubte és trobar el sistema, perquè estem parlant de 20.000 rebuts 
d’IBI, i hem de trobar el sistema que ens permeti que una part important de la població, 
primer habitatge, sobretot, això no li afecti, i no ho tenim clar ni jo ni l’interventor, en aquests 
moments, com cal fer-ho. Per tant, jo el compromís que puc agafar és que quan tingui una 
proposta els hi faré arribar als portaveus perquè la puguem debatre, abans d’incorporar-la 
definitivament al Pla d’Austeritat.  
 
- senyora Rivas: l’Entesa ha dit d’entrada que la voluntat era que els ciutadans patissin el 
menys possible amb la pujada del 10% de l’IBI, per tant qualsevol cosa que entenguem que 
es faci, l’acceptarem, per tant, tot i que no acabem d’estar d’acord amb la proposta final, la 
nostra voluntat continua essent la de sumar, i per tant, ens sembla que ho hem d’acceptar, 
per tant, acceptaríem aquesta proposta. Tot i això, jo li continuo dient que ens agradaria 
participar en aquest sistema de compensació, per tant, intentin estudiar la fórmula, a part, no 
només que ens ho comuniquin a la Junta de Portaveus, perquè vostès que parlen de la 
participació, ens deixin participar també com a oposició en aquest tema que realment ens 
preocupa. No sé quina és la fórmula, se l’estudiïn, jo els hi demano que l’estudiïn i que ens 
hi deixin col·laborar.  
 
- senyor Fernández: Intentaré que el govern deixi que vostè hi participi. En qualsevol cas, ja 
li dic que quan tinguem una primera proposta, convocarem als portaveus per posar-la de 
manifest, entre altres coses perquè és complicat i segurament que haurem de mirar el que 
estan fent altres ajuntaments. El compromís meu, com a govern, és que quan tinguem una 
primera proposta, una aproximació, convocarem una Junta de Portaveus per debatre 
aquesta proposta, per tant, no serà una proposta tancada, i serà una manera que hi 
participem tots plegats. 
 
- senyor Guerra: Des de Plataforma esperarem a què faci aquesta proposta a la Junta de 
Portaveus, per tant el nostre vot serà d’abstenció. 
 
- senyora Galiana: Gràcies senyor Alcalde, com molt bé vostè ha dit, és una moció 
interessant. Nosaltres ens abstindrem perquè considerem que és un tema una mica complex 
i s’ha de fer un estudi acurat, tot i que veiem interessant que s’hagi presentat la moció i que 
hagi generat debat, de quines han de ser les mesures que s’han d’utilitzar, per intentar que 
aquesta pujada de l’IBI afecti el menys possible als nostres convilatans. Des del partit 
Popular, i ja en el meu anterior mandat, sempre he mostrat el meu rebuig a les pujades de 
l’Impost de Béns Immobles, i segueixo pensant que les pujades d’impostos, tot i que 
entenem que s’han de pagar impostos perquè els hem de pagar tots, però són el menys 
aconsellable possible. També entenem que estem davant d’un Decret, que és un decret 
urgentíssim i que és com una mesura correctora pel dèficit, i que la situació està molt 
malament i que són mesures, per part del govern central, que s’han hagut de fer per 
necessitats, però nosaltres, des del Consistori, hem d’intentar que el perjudici dels nostres 
convilatans sigui el mínim, i en aquest sentit nosaltres tenim la mà estesa per col·laborar i 
per intentar arribar a acords consensuats en aquest aspecte, però també considerem que, 
donat que és una situació nova i urgent, s’ha de fer un estudi acurat per veure com s’ha de 
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fer, i per tant, en quant als punts de consens que han arribat l’Entesa i l’equip de govern, 
nosaltres ens abstindrem perquè volem fer un estudi més a fons d’aquesta qüestió.  
 
- senyor Sabrià: Molt breument perquè creiem que ha estat àmpliament debatut. En primer 
lloc felicitar a la senyora Galiana per la seva coherència, ella sempre ha votat en contra de 
les pujades de l’IBI, i quan ara la fa el Partit Popular, també mostra el seu descontentament, 
i per tant això és una mostra de coherència i la volem felicitar per aquest motiu. També 
pensem, en aquest cas felicitar a l’Entesa per la iniciativa de presentar aquesta moció i 
també per l’esforç que fa, perquè tot i creient que el resultat final s’allunya de l’idea inicial, fer 
aquest esforç per arribar a aquest consens, i per tant, permetre’ns a nosaltres votar-hi a 
favor de l’acord al qual han arribat les dues parts, nosaltres volíem també expressar aquesta 
voluntat de participar-hi, evidentment no de la comissió d’Estabilitat pressupostària, perquè 
creiem que no tindria massa sentit, sinó de la proposta final, per tant, quedem a la confiança 
de l’Alcalde, de presentar una proposta oberta i que tindrem temps de parlar-ne, per tant, per 
part d’Esquerra mostrar el nostre vot favorable a la moció, tal com queda redactada 
definitivament. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la moció presentada pel grup municipal de l’Entesa – Junts 
per Palafrugell, sobre la repercussió a la ciutadania de la pujada unilateral de l’IBI atès el 
Reial Decret Llei 20/2011, del govern de l’Estat Espanyol, per la qual cosa, en 
conseqüència: 
 
 
Vista la  moció presentada pel grup municipal de l’Entesa – Junts per Palafrugell, sobre la 
repercussió a la ciutadania de la pujada unilateral de l’IBI atès el Reial Decret Llei 20/2011, 
del govern de l’Estat Espanyol l’exposició de motius de la qual es transcriu a continuació, i 
les esmenes presentades per l’equip de govern: 
 
El Reial Decret Llei 20/2011, de 30 de desembre, de mesures urgents en matèria 
pressupostària, tributària i financera per a la correcció del dèficit públic aprovat pel govern de 
l’Estat espanyol, entre d’altres efectes a la ciutadania, suposarà un increment percentual del 
rebut de l'Impost de Béns Immobles (IBI), és a dir la contribució, aquest any 2012 i el 2013 
en els municipis, en funció de l’any de la darrera revisió cadastral,  que se situarà entre el 
10% i el 4% i comportarà per tant un increment de la pressió tributària a la ciutadania que 
pot situar-se molt per sobre del 10% fins arribar a increments del 35%. 
 
Aquesta decisió unilateral, entenem que significa una clara vulneració a l'autonomia local 
dels municipis i en cap cas pot ser una mesura econòmica amb voluntat de substituir les 
mesures estructurals que el món local porta reclamant des de fa dècades.  L'increment de 
l'IBI només és una solució pressupostària conjuntural que no soluciona el problema de 
l'infrafinançament local i afegeix major incertesa en les finances del món local.  
 
El caràcter unilateral de la mesura ens dificulta als municipis la capacitat de modular l'impost 
i en un moment de crisi econòmica com l’actual carrega sobre moltes famílies  que ja estan 
passant dificultats econòmiques. 
 
A Palafrugell, aquest increment es situarà en el 7’7%, al qual caldrà afegir-hi el 2% que el 
govern de l’Ajuntament va aprovar en el ple d’ordenançes fiscals. És a dir, per aquest any 
2012 el rebut de la contribució suposarà pels ciutadans i ciutadanes de  Palafrugell al voltant 
d’un 10% més que l’any passat. 
 
Atès la regulació que el Text refós de la Llei Reguladora de els Hisendes Locals (TRLRHL), 
aprovat per Reial Decret Legislatiu 2/2004, regula, entre altres aspectes, la imposició i 
ordenació de els taxes, impostos i contribucions especials municipals. 
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Atès que entre aquests regula el fet imposable, la base imposable, el tipus de gravamen, les 
exempcions, els subjectes passius, les bonificacions i tota la resta d’aspectes relatius a l’IBI. 
 
Atès la capacitat que els municipis tenen d’aprovar i regular les bases per a l’atorgament de 
subvencions. 
 
Atès l’art 9.1 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, quan diu que les 
ordenances “podran establir una bonificació de fins el cinc per cent de quota a favor dels 
subjectes passius que domiciliïn els seus deutes de venciment periòdic en una entitat 
financera, anticipin pagaments o realitzin actuacions que impliquin col·laboració en la 
recaptació d’ingressos”.  
 
Atès que aquesta mesura d’obligat compliment, suposarà un augment de la previsió 
d’ingressos aprovada en els pressupostos d’aquest 2012. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora 
Farrarons (ERC), les senyores Rivas i Recio i el senyor Genover (Entesa), total divuit vots a 
favor; i les abstencions de la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), i del senyor Guerra 
(PxC), total tres abstencions: 
 
Primer.- Mostrar el nostre rebuig a la pujada unilateral de l’IBI aprovada en el Reial Decret 
20/2011,de 30 de desembre, per part del Govern de l’Estat i convalidat al Congrés dels 
Diputats amb els vots favorables del PP i CiU. 
 
Segon.- Reclamar un model de finançament propi i definitiu per als ajuntaments que no 
estigui subjecte a mesures conjunturals, aprovant una llei de finances locals que financi de 
forma suficient les necessitats del món local. 
 
Tercer.- En relació a l’aplicació de l’article 8 del Reial Decret 20/2011, que preveu 
incrementar els tipus impositius de l’Impost de Béns Immobles, s’estudiarà un sistema de 
compensació per tal de reduir la seva incidència en el sector més desfavorables de la 
població. Així mateix, els ingressos extraordinaris que obtingui l’Ajuntament per l’aplicació 
d’aquesta mesura, no es destinaran a despesa corrent, sinó que seran per noves inversions 
o per reduir despeses d’endeutament. 
 
Quart.- Traslladar l’aprovació d’aquest acord al Ministeri d’Hisenda i Administracions 
Públiques, a la Direcció General d’Administració Local de la Generalitat de Catalunya, a 
l’Associació Catalana de Municipis i a la Federació de Municipis de Catalunya. 
 
 
20.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE L’ENTESA – JUNTS PER PALAFRUGELL, 
SOBRE EL MANTENIMENT DEL DESPLEGAMENT DE LA LLEI DE BARRIS.- 
Aprovació.- 
 
Copiada textualment la moció, diu així: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
 
La Llei 2/2004, del 4 de juny, de millora de barris, àrees urbanes i viles que requereixen una 
atenció especial, coneguda com Pla de Barris, ha permès emprendre molts projectes 
d’intervenció integral que han servit i serveixen per lluitar de forma transversal contra els 
efectes de la problemàtica social en els barris amb majors dèficits i millorar les condicions de 
vida de la seva població. 
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Aquesta Llei va crear un fons financer a disposició dels ajuntaments que presentaven 
projectes de rehabilitació integral de barris, àrees urbanes i viles, amb aportacions de la 
Generalitat de més del 50% del pressupost global de l’actuació i que són cofinançats pels 
propis ajuntaments.  
 
Des de l'any 2004, s'han resolt 7 convocatòries de la Llei de barris i s’han aprovat 143 barris 
a Catalunya amb projectes de regeneració integral en marxa que han posat de manifest la 
importància d’una actuació pública integral en àrees amb necessitats especials per tal de 
garantir uns mínims de qualitat urbana, ambiental i de cohesió social. 
 
Palafrugell va presentar-se a l convocatòria de l’any 2008 que va ser aprovada  al barri de 
La Sauleda- Carrer Ample per un import de 8.270.000 € dels quals el 50% era subvencionat 
en un projecte per executar a 4 anys, prorogables a 2 anys més. 
 
L’article 63 de la llei 7/2011, de mesures fiscals i financeres altera la Llei de Barris i 
condiciona la convocatòria d'ajuts de la llei de barris a la disponibilitat de fons. El Govern de 
la Generalitat no va aprovar la convocatòria anual ni la dotació necessària durant l’any 2011. 
 
El Parlament de Catalunya el passat 14 d’abril de 2011 va aprovar per unanimitat la moció 
pel desplegament de la Llei 2/2004, de millora de barris, àrees urbanes i viles que 
requereixen una atenció especial per tal de garantir l'execució, la continuïtat i el 
desenvolupament de la Llei de Barris. 
 
Les retallades pressupostàries del Programa de Barris que presenta el pressupost 2012 del 
Govern de la Generalitat significa una revisió completa del programa i posa en perill les 
convocatòries anuals i sobretot en el cas de Palafrugell, la continuïtat del desplegament de 
la Llei de Barris de cara el futur. 
 
Recentment el Govern de la Generalitat ha notificat als 117 ajuntaments que tenen en 
execució obres relacionades amb la Llei de barris, advertint que congelaria els pagaments 
de les partides previstes dins d’aquesta subvenció durant el 2012. 
 
Per tot això, es proposa al ple de la corporació L’ADOPCIÓ DELS SEGÜENTS ACORDS: 
 
Primer.- Reclamar la supressió de l’article 63 de la llei 7/2011, de mesures fiscals i 
financeres, per tal de  garantir la continuïtat de l’aplicació i el desplegament de la Llei 
2/2004, del 4 de juny, de millora de barris, àrees urbanes i viles que requereixen una atenció 
especial, per mitjà de convocatòries anuals per a l’any 2012 i successius. 
 
Segon.- Instar al Govern de la Generalitat a modificar el Pressupost 2012 per fer la dotació 
necessària per a garantir plenament, tant l’execució dels projectes en marxa, els deutes 
pendents amb els municipis com el desenvolupament dels projectes que s’incorporin a partir 
d’una nova convocatòria. 
 
Tercer.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a procedir, de forma immediata, a 
fer els pagaments pendents de les subvencions atorgades en aquest programa. 
 
Quart.- Traslladar aquests acords al Departament de Territori i Sostenibilitat, al Departament 
d’Economia i Universitats, als grups polítics del Parlament de Catalunya, a les entitats 
municipalistes (FMC i ACM), així com als representants que formen part del Comitè 
d’Avaluació i Seguiment del Pla de Barris de Palafrugell.” 
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Intervé la senyora Rivas manifestant que a l’any 2004 el govern de la Generalitat, en el seu 
moment, va aprovar la Llei 2/2004, de 4 de juny, és aquesta Llei que tots hem conegut com 
a Pla de Barris i que ha permès finançar molts projectes integrals a molts municipis de 
Catalunya.  Sobretot era una Llei importantíssima, en el sentit de treballar per garantir uns 
mínims de qualitat urbana, ambiental i de cohesió social, altra vegada en aquells barris que 
estaven més desfavorits i es creia que calia una actuació integral i a la vegada transversal. 
Palafrugell es va presentar a la convocatòria a l’any 2008, aquesta convocatòria va ser 
aprovada amb un import aproximadament de vuit milions i una mica més d’euros, dels quals 
més del cinquanta per cent eren subvencionats per la Generalitat de Catalunya.  Jo crec que 
va ser un Ple bonic, el que varem aprovar, tots conjuntament els grups que hi érem en aquell 
moment, a més va ser un Ple extraordinari, per poder-nos presentar en aquell convocatòria i 
que va permetre fer una actuació important que s’està desenvolupant en aquests moments 
en aquests dos barris i crec que té resultats o al menys, com Entesa, valorem que té 
resultats molt positius. En aquests moments ens trobem que la Generalitat de Catalunya ha 
comunicat als Ajuntaments que aquest 2012, no abonarà el pressupost previst que hi ha per 
executar-lo, si vostès miren l’execució anual del Pla de Barris veuran que queden en 
aquests moments bastants diners per executar i si no recordo malament hi ha dos milions i 
una mica més d’euros per executar aquest 2012.  Quan nosaltres ens varem presentar a la 
convocatòria ja teníem clar que la prorrogaríem dos anys més, d’això n’havíem parlat 
sempre, que no la faríem en quatre anys, no podíem com Ajuntament, sinó que 
l’executaríem en sis anys i a més a més creiem que aquest Ajuntament o aquest govern, en 
el seu pressupost d’inversions va fer un esforç per poder incloure aquelles inversions que 
continuàvem donant continuïtat al Pla de Barris de Palafrugell.  Ens preocupa aquesta 
situació, ens preocupa que aquest 2012 no hi hagi els diners de la Generalitat de Catalunya i 
ens preocupa el deute reconegut que té la Generalitat de Catalunya en aquests moments 
amb l’Ajuntament de Palafrugell, que si no recordo malament i no ho dic malament, està al 
voltant del milió d’euros, en aquests moments, només en concepte de Pla de Barris, amb tot 
això i a més a més tenint en compte que es va aprovar una moció al Parlament, la proposta 
que nosaltres fem és per una banda, reclamar la suspensió de l’article 66, de la Llei de la 
Generalitat, que el que diu és que no es faran noves convocatòries fins que no hi hagi 
disponibilitat de fons i instar al Govern de la Generalitat, com a punt 2, a modificar el 
pressupost del 2012, per fer la dotació necessària per garantir l’execució del Pla de Barris 
d’aquest any 2012 i instar al Govern de la Generalitat, com ja hem fet, em sembla que tres o 
quatre plens endarrere a pagar aquest deute viu que té amb l’Ajuntament de Palafrugell d’un 
milió d’euros.   
La voluntat torna a ser la mateixa si vostès consideren que hem de modificar algun dels 
punts dels acords el que voldríem és, que el Pla de Barris no es pari, no es pari, sinó que en 
continuï executant, que l’Ajuntament de Palafrugell no hagi d’afrontar tota la despesa del 
2012 sol, i que la Generalitat pagui a aquest Ajuntament el deute que té pendent en aquests 
moments. 
 
- senyor Fernandez:  Molt bé, intentaré posicionar al govern.  El que vostè vol segurament 
és el que voldria la gran majoria de la gent no només de Palafrugell, sinó de molts llocs.  
Miri, intentaré fer, parlar com a govern evidentment, però també com a Alcalde i una miqueta 
d’Institució a Institució, l’Ajuntament a Generalitat.  Des que es va aprovar aquest projecte al 
2008, amb un acord per unanimitat d’aquest consistori, han passat moltes coses i en aquell 
Plenari ja vaig dir, vaig manifestar el meu suport evidentment, perquè també hi vaig 
participar, que era un projecte molt important, parlava aproximadament de nou milions 
d’euros, però si això ho sumàvem a tot el projecte d’inversions que possiblement al 2011, 
2012 tindríem algun problema, sense saber, en aquell moment que la Generalitat 
començava a tenir problemes de pagament, perquè és veritat que en aquell moment al Pla 
de Barris ens deuen al voltant d‘1.200.000 euros, que ve del 2008, per ser justos també, 
però és que si comptem totes les subvencions que en aquests moments estem pendents de 
rebre de la Generalitat, a 31 de desembre del 2011, estem parlant de 4.000.000 d’euros, 
però és que hi ha algunes que venen del 2006, Pla d’Obres i Serveis del 2006, Pla d’Obres i 
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Serveis del 2007, també sabem en aquells moments quins governs hi havia i per tant, el 
problema de transferències fa temps que es produeix, és evident que en aquest moment, 
fruit de la crisi econòmica el context és el que tenim, però bé, aquest Ajuntament i aquest 
govern i l’anterior, ha intentat sempre fer l’esforç de mantenir aquest projecte, però també 
vindrà vostè amb mi, que en aquest moment la meva prioritat com Alcalde i la del govern és 
intentar, que fruit d’altres administracions, que cadascú té els seus problemes i jo, com 
institució, no entraré a discutir-los, segurament com a partit podríem arribar a tenir 
discrepàncies, però com a institució crec que no, però el que ens pertoca en aquest moment 
és garantir que la nostra situació econòmica i de tresoreria no tingui problemes a curt termini 
i això passa per estar molt vigilants als projectes que s’han  d’executar, intentar que la 
Generalitat en el termini més breu possible ens pugui començar a pagar algunes coses de 
les que hi ha pendents, no tant el que executem al 2012, perquè ja ens ho ha dit, i aquí cal 
reconèixer una cosa, ens ha dit que no farà el que altres anys han estat fent sense dir-ho, 
per tant s’ha d’agrair un gest de transparència, també és just reconèixer-ho, és a dir, ens diu 
que al 2012, que tinguem en compte que el que executeu no ho passarem a Economia i 
Finances, que no és res més que el que s’ha fet al 2008, 2009, 2010 i 2011 sense dir-ho, 
tampoc s’ha cobrat res, només 51.000 euros.  En aquest cas nosaltres, potser si no 
haguéssim rebut aquesta carta, potser estaríem ja licitant projectes que hi havia 
pressupostats al Pla de Barris, i com que en aquest moment la meva gran preocupació, 
senyora Rivas, és intentar que el Pla de Barris tingui continuïtat, per tant acollir-nos 
segurament a la pròrroga ja no de dos anys, sinó de quatre anys, que la pròpia Generalitat 
ha donat, intentar que la Generalitat en el pressupost del 2012, la partida que surti, com que 
amplia dos anys més, intentar que serveixi per pagar una part del que ens deuen d’anys 
anteriors, i com a govern, garantir els projectes socials que van associats al Pla de Barris, 
aquí sí que estem disposats a avançar els diners, però en el tema d’inversions el govern 
només intentarà executar inversions del 2012, sempre i quan tinguem alguna transferència 
d’imports pendents fins el 2012, sinó ens veurem obligats a fer una aturada al Pla de Barris, 
en el tema d’inversions, no en els projectes socials.  Perquè la Generalitat ja ens ha donat 
alternatives, ens ha dit que si volem, pel que hi ha endarrerit ens oferim que anem al sistema 
factoring, però políticament i econòmicament no ens interessa, perquè té un cost elevat i vol 
dir que hi ha una part que l’Ajuntament, d’entrada, ja diu que no cobrarà, perquè desprès 
l’empresa de factoring li paga la Generalitat, però d’entrada a mi ja em descompten una part 
important del cost financer i per tant, crec que en aquests moments, si s’ha d’anar-hi i 
anirem, perquè potser al final hi haurem d’anar-hi, però de moment penso que és una opció 
que no es podia escollir perquè de moment les nostres fiances encara ho permeten, 
permeten aguantar aquesta tensió a tresoreria. Per tant, jo també, recollint l’esperit que li 
deia, primer, el punt tercer ja l’hem aprovat aquí varies vegades, una vegada més al Plenari, 
que era instar a la Generalitat que ens pagui, i evidentment qui no pot votar a la Generalitat 
que ens pagui, ja ho hem fet i per tant seria tornar-lo a votar, cap problema per tornar-lo a 
votar.  Hi ha un segon punt, que a mi em fa més inclús com a pròpia Institució, que diu, 
instar al govern de la Generalitat a modificar el pressupost del 2012, per tal de fer de la 
dotació necessària de despeses. Molt bé i aquesta si fos una moció, entrada en una 
proposta o bé, al Parlament de Catalunya o be aquí, la nostra tàctica pressupostària caldria 
que portés acompanyat com es finança això, aquest increment de despesa, com el 
financem, també s’hauria de dir, que aquí no ho diguem, estem dient que dotem de partida 
pressupostària el 2012, però no diem com volem que es financí aquesta partida de la 
Generalitat, si realment a la Generalitat li estem dient que posi més diners en aquesta 
partida, caldrà que faci dues coses, o que tregui diners d’una altra o que pugui els ingressos, 
i si puja els ingressos ja suposem que tots ens podem imaginar com són. I la primera, home 
jo, més que entrar amb els conceptes d’articles, nosaltres, si vostè posa, instar a la 
Generalitat a què, en la mesura de les seves possibilitats econòmiques, articuli mecanismes 
per tal d’intentar garantir l’execució del Pla de Barris, no tinc cap problema, la Generalitat 
serà la primera interessada, crec jo, a intentar que aquests Plans de Barris es duguin a 
terme, perquè busca alternatives, potser aquesta alternativa del factoring millor negociada 
amb costos més baixos, pot ser finalment una alternativa, és possible, per tant, nosaltres si 
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és instar a la Generalitat a què articuli mecanismes per estudiar les possibilitats de garantir 
la continuïtat del Pla de Barris, hi estem d’acord.  En el segon, no hi estem d’acord, perquè a 
mi em costa molt aprovar una moció que digui a una altra administració, vostè ha de posar 
aquí més diners i a continuació no dir-li com vull que els posi, jo com a govern i com a 
Alcalde, entenc que no em pertoca dir-ho perquè sinó caldria que diguéssim les dues coses, 
com ens financem. Per tant, la meva proposta és, canviar el redactat primer, del primer punt, 
deixar sense efecte el segon i el tercer el podem mantenir, tot i que està votat ja, l’hem votat 
aquí una altra vegada i per tant la proposta que faig, amb ganes d’intentar consensuar 
propostes, amb quina voluntat?, crec que tot el Consistori tenim clar que volem que el Pla de 
Barris, tingui continuïtat, però també som conscients de la nova situació econòmica que al 
2008 ningú la preveia, i si algú la preveia doncs bé, segurament que devia tenir un do 
d’endevinar el futur molt més del que en aquell moment hi havia molta gent què pensava i 
per tant aquesta és la nostra aportació, si vostè no ho accepta, que puc arribar a entendre 
que no ho accepti, no hi ha problema, nosaltres li votaríem en contra, però si ho accepta 
aquests matisos nosaltres amb aquesta voluntat també li votaríem. 
 
- senyora Rivas:  Per posicionar el Grup de l’Entesa.  Li he dit d’entrada, em sorprèn aquesta 
frase final, quan diu que si no l’accepto la votaran en contra i ja està, vostès són el govern 
poden fer el que vulguin. Li he dit d’entrada que la voluntat nostra era arribar a un acord 
senyor Alcalde.  Miri, a tots ens interessa que el Pla de Barris continuï funcionant, crec que 
ha tingut resultats que són avaluables i per tant que ens dóna una certa millora i per no dir 
una important millora amb un sector del municipi i una de les coses que varem parlar molt, 
afecta a una quarta part del municipi, per tant, tot el que ens ve subvencionat pel Pla de 
Barris vol dir que l’Ajuntament no ho ha de buscar amb altres inversions, amb la qual cosa 
fèiem un encaix de mosaic del municipi, jo crec que prou esplèndid en aquell moment.  
Escolti, no li reclamem la supressió a la Generalitat de l’article 63, no li reclamem, instem a 
la Generalitat perquè estudi els mecanismes per continuïtat del Pla de Barris, sí, si és el que 
volem. Jo discrepo amb el punt segon, el retirarem no passa res, el retirem i ja està, però si 
que discrepo amb el sentit que no ens toca a nosaltres dir-li a la Generalitat d’on ha de 
treure els diners, és ella qui ho ha de fer, a nosaltres ens toca com a municipi defensar el 
que ens toca defensar com a municipi, i per tant, dir, busqui vostè l’alternativa de quina 
manera fer-ho.  No volen que ho posem, no ho posem, no hi ha cap problema, instem a la 
Generalitat a què ens pagui el que ens deu, i tant, miri, vostè m’ha dit, venen del 2006, però 
si ja li varem acceptar a la moció l’altra que varem presentar, en cap moment li varem dir que 
el deute de la Generalitat fos d’ara, si ja ho sabem que ve del 2006, 2007, 2008, 2009, 2010, 
no ho hem negat mai, al contrari, el que diem és que com administració, té uns deutes amb 
l’Ajuntament i aquest Ajuntament els ha de poder cobrar, el que no podem posar és en 
tensió la nostra liquiditat o la nostra tresoreria com vostè deia.  Escolti, que la continuïtat del 
Pla de Barris sigui amb una pròrroga de quatre anys, sí, escolti millor, jo li diria que fins i tot 
millor, perquè els projectes socials hauran de desaparèixer, miri, al Pla de Barris és com una 
inversió, perquè tenen una durada determinada i estan pensats perquè hi siguin i perquè 
acabin desapareixent, amb la qual cosa hi estem d’acord.  Si, a les propostes que vostès 
fan, només faltaria. 
 
- senyor Fernandez:  Molt bé, de totes maneres hauríem de fer un exercici, li demano que 
agafi un dia d’aquests que tingui alguna sessió plenària de l’anterior mandat i revisi una mica 
quan fèiem mocions, si aquest to que estem fent servir vostè i jo, en aquest plenari i en 
altres que hem tingut, era el mateix que tenien vostès en relació a aquest portaveu, quan 
presentava alguna moció, perquè no era problema del govern, el govern ja ho tenia clar i per 
tant la proposta era sempre la mateixa, però és igual, penso que la resposta sempre era la 
mateixa. 
 
- senyora Rivas:  No entri amb aquest debat. 
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- senyor Fernandez:  És igual, la resposta sempre era, no que no i sinó vostè agafi qualsevol 
moció.  Vostè diu que el punt número 2 no calia, la Generalitat que busqui els recursos, és 
veritat, aquest punts número 2 la podríem arribar a votar, però crec que hauríem de ser 
conscients que hem de començar a ser un pel coherents.  Si nosaltres li demanem a la 
Generalitat que posin més recursos, dient-li a més a més que volem, vostè està d’acord en 
què pugin la pressió fiscal, diguem-ho, clar que no ens toca dir d’on han de treure els 
recursos, però home, crec que en aquest moment que hi ha de crisi econòmica, crec que si 
els responsables polítics comencem a parlar més clar, segurament que algunes de les 
preguntes que es fa molta gent de la ciutadania no se les faria i per tant, agraeixo que vostè 
faci també aquest esforç també, per recollir aquests suggeriments i entenc que amb aquesta 
proposta nosaltres podem votar-li la moció. 
 
- senyora Rivas:  Podríem fer un debat llarguíssim sobre què passava quan nosaltres érem 
al govern i vostès estaven a l’oposició, no el faré, vostè l’ha encetat, però jo no el continuaré. 
L’Entesa ha presentat una moció per defensar la continuïtat de l’execució del Pla de Barris, 
l’Entesa ha acceptat renunciar a punts que crèiem, com a grup, que eren importants, tant a 
aquesta moció com a l’altra, però perquè siguin aprovades hi hem renunciat, no ens agrada 
fer-ho, però pensem que l’esforç el fan vostès per la seva part i el fem nosaltres també i per 
tant en aquest sentit també li agraeixo l’esforç que el govern fa. 
 
- senyor Fernandez:  Les dues parts, està bé, això és el que penso que és important i és la 
línea que crec que tenim molt de recorregut a fer.   
 
- senyora Galiana:  Bé, nosaltres creiem que estem en uns moments que hi ha altres 
prioritats i presentar mocions demanant diners per l’execució del Pla de Barris, creiem que 
no és una de les prioritats, que tenim problemes molt més greus. És cert, que a l’anterior 
mandat es va aprovar el Pla de Barris, amb el consens de tots els grups i que aquesta 
regidora va donar-hi el seu suport, però en els moments en que ens trobem, que són 
moments molt greus, em sembla que hem de ser també una mica conseqüents i potser no 
és el moment de presentar aquest tipus de mocions, tenim altres prioritats i per tant crec que 
és un Pla que hauria d’estar en suspens i que s’hauria d’esperar a què les coses 
s’arreglessin.  No li votaré en contra senyora Rivas, no li votarem en contra, però en 
abstindrem. 
 
- senyor Sabrià:  Com que l’han debatut àmpliament responc jo al PP i així ens estalviem 
torns, perdó a la senyora Galiana, representant del Partit Popular de Catalunya.  Crec que 
s’hi recullen moltes coses, recollia més a l’inici, s’ha arribat a un acord pel seu redactat final, 
però sobretot la moció recull una reclamació sobre el respecte al mon local en general i cap 
a Palafrugell en particular, estem parlant de deutes de la Generalitat cap a l’Ajuntament a 
l’entorn d’1.200.000 euros, cap a Pla de Barris i gairebé 4.000.000 euros en total, i per tant 
dir que ara no és el moment de reclamar-ho, és dir que a l’Ajuntament de Palafrugell el 
podem posar en risc, la seva liquiditat.  Entenem que s’ha arribat a aquest acord i donarem 
vot favorable, també entenem que aquesta situació serà difícil de resoldre si no  es resol el 
dèficit fiscal que té Catalunya cap a l’Estat i per tant aprofitem aquí, com que la resta ja està 
molt fet, per reclamar que tot junts hauríem de caminar cap al concert econòmic i tots 
cobraríem i tant contents diríem. Per tant, nosaltres hi donarem suport i pensem que, a més 
a més, aquest punt número tres que crec que és la segona vegada que l’aprovem, que cada 
vegada, cada tercera, quarta i cinquena vegada que l’haguem d’aprovar, probablement la 
situació de l’Ajuntament serà més complexa i per tant creiem que hi hem d’estar a sobre i 
sumar tots en aquest punt. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la moció presentada pel grup municipal de l’Entesa – Junts 
per Palafrugell, sobre el manteniment dels desplegament de la Llei de Barris, per la qual 
cosa, en conseqüència: 
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Vista la moció presentada pel grup municipal de l’Entesa – Junts per Palafrugell,  sobre el 
manteniment del desplegament de la Llei de Barris, l’exposició de motius de la qual es 
transcriu a continuació, i les esmenes presentades per l’equip de govern: 
 
La Llei 2/2004, del 4 de juny, de millora de barris, àrees urbanes i viles que requereixen una 
atenció especial, coneguda com Pla de Barris, ha permès emprendre molts projectes 
d’intervenció integral que han servit i serveixen per lluitar de forma transversal contra els 
efectes de la problemàtica social en els barris amb majors dèficits i millorar les condicions de 
vida de la seva població. 
 
Aquesta Llei va crear un fons financer a disposició dels ajuntaments que presentaven 
projectes de rehabilitació integral de barris, àrees urbanes i viles, amb aportacions de la 
Generalitat de més del 50% del pressupost global de l’actuació i que són cofinançats pels 
propis ajuntaments.  
 
Des de l'any 2004, s'han resolt 7 convocatòries de la Llei de barris i s’han aprovat 143 barris 
a Catalunya amb projectes de regeneració integral en marxa que han posat de manifest la 
importància d’una actuació pública integral en àrees amb necessitats especials per tal de 
garantir uns mínims de qualitat urbana, ambiental i de cohesió social. 
 
Palafrugell va presentar-se a l convocatòria de l’any 2008 que va ser aprovada  al barri de 
La Sauleda- Carrer Ample per un import de 8.270.000 € dels quals el 50% era subvencionat 
en un projecte per executar a 4 anys, prorrogables a 2 anys més. 
 
L’article 63 de la llei 7/2011, de mesures fiscals i financeres altera la Llei de Barris i 
condiciona la convocatòria d'ajuts de la llei de barris a la disponibilitat de fons. El Govern de 
la Generalitat no va aprovar la convocatòria anual ni la dotació necessària durant l’any 2011. 
 
El Parlament de Catalunya el passat 14 d’abril de 2011 va aprovar per unanimitat la moció 
pel desplegament de la Llei 2/2004, de millora de barris, àrees urbanes i viles que 
requereixen una atenció especial per tal de garantir l'execució, la continuïtat i el 
desenvolupament de la Llei de Barris. 
 
Les retallades pressupostàries del Programa de Barris que presenta el pressupost 2012 del 
Govern de la Generalitat significa una revisió completa del programa i posa en perill les 
convocatòries anuals i sobretot en el cas de Palafrugell, la continuïtat del desplegament de 
la Llei de Barris de cara el futur. 
 
Recentment el Govern de la Generalitat ha notificat als 117 ajuntaments que tenen en 
execució obres relacionades amb la Llei de barris, advertint que congelaria els pagaments 
de les partides previstes dins d’aquesta subvenció durant el 2012. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora 
Farrarons (ERC), les senyores Rivas i Recio i el senyor Genover (Entesa), total divuit vots a 
favor; i les abstencions de la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), i del senyor Guerra 
(PxC), total tres abstencions: 
 
Primer.- Instar a la Generalitat a què, en la mesura de les seves possibilitats econòmiques, 
articuli mecanismes per tal d’intentar garantir l’execució del Pla de Barris. 
 
Segon.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a procedir, de forma immediata, a 
fer els pagaments pendents de les subvencions atorgades en aquest programa. 
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Tercer.- Traslladar aquests acords al Departament de Territori i Sostenibilitat, al 
Departament d’Economia i Universitats, als grups polítics del Parlament de Catalunya, a les 
entitats municipalistes (FMC i ACM), així com als representants que formen part del Comitè 
d’Avaluació i Seguiment del Pla de Barris de Palafrugell. 
 
 
21.- INFORMES.-  
 
No n’hi ha hagut. 
 
 
22.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
Intervé el senyor Guerra manifestant que volia fer una pregunta, en el sentit de si em pot 
aclarir, a l’acta de l’IPEP, es reflecteixen les quantitats adjudicades als demandants que ens 
sol·liciten els ajuts i si jo no he entès malament, la quantitat màxima que es pot concedir es 
de 2.000 euros, en canvi hi ha un dels demandants que supera aquesta quantitat, hi ha 
alguna explicació per això?. 
 
- senyor Fernandez:  Em sembla que hi havia dos programes, en tot cas, si consta a l’acta 
de l’IPEP, vol dir que l’IPEP ha fet una proposta, en tot cas la revisarem i li contestarem, 
però jo crec que hi havia dos programes i per tant segurament que la suma dels dos 
programes, per separat poden donar més, però en qualsevol cas ho comprovarem i li farem 
arribar.   
 
- senyor Gómez:  Hi havia diferents línees de subvencions i a més a més, precisament, s’hi 
va presentar molta gent i no es va arribar, justament, als imports màxims, per tant no entenc 
el comentari i revisi l’acta o la revisarem nosaltres que no hi hagi cap error de transcripció, 
però no s’han arribat a sobrepassar els imports que es podien concedir, com a màxim, 
perquè sinó això ens hauria causat un problema molt greu i no ha estat així, al revés, 
realment no s’ha arribat a donar, en cap cas, l’import màxim que es podia concedir. 
 
- senyora Galiana:  Volia fer un prec en el sentit què quan es convoquin les reunions intentar 
que coincideixin per algunes incompatibilitats que tenen els regidors i llavors no es pot estar 
a tot arreu. Aquest tema ja es va discutir però m’agradaria que miressin d’assenyalar les 
reunions d’una manera que, sobretot, pels regidors que som pocs, d’una manera que un 
grup o en el cas del senyor de Plataforma, el senyor Guerra, que està sol, que pugui assistir, 
perquè tothom ha d’estar degudament informat, i que miressin de solucionar aquest tema. 
 
- senyor Fernandez:  Ajustarem aquest procés de convocatòria, per intentar donar resposta 
al seu prec. 
 
- senyora Galiana:  Desprès també volia fer un prec en relació a que, últimament, hi ha 
moltes queixes de molta gent que cau per clots i per problemes a la via pública, que s’intenti 
solucionar això, que hi hagi més vigilància i que, sobretot, en el carrer de la Tarongeta 
aquest cap de setmana hi havia un clot bastant gran que va caure una senyora i es va fer 
mal,  no sé si d’això n’esteu al corrent, que es miri de vigilar aquest tema, per evitar  que 
puguin haver-hi reclamacions i que finalment també l’Ajuntament també pugui ser 
condemnat en aquest sentit. 
 
- senyora Recio:  Al Ple d’octubre fèiem el prec al regidor de Relacions Ciutadanes que 
convoqués una reunió amb els veïns i veïnes del barri del Mas Mascort i l’Associació de 
Veïns, per mirar d’aclarir algunes qüestions que podien ser susceptibles de conflictes al 
barri.  Al mes de novembre el govern va mantenir una reunió amb els veïns i veïnes i en 
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aquesta reunió l’equip de govern, va explicar les idees que tenia pel barri, igualment els 
veïns i veïnes varen exposar les seves inquietuds.  Una d’aquestes inquietuds era la falta 
d’informació que rebien des de l’Associació de Veïns del Barri, el President de l’Associació 
es va comprometre a convocar una reunió en breu, per transmetre tota la informació que es 
demanava.  Recollint les peticions, alguns veïns i veïnes del barri, demanem als regidors de 
Relacions Ciutadanes, al senyor Prats i a la senyora Frigola que es varen oferir a col·laborar 
i ajudar, que instin al President de l’Associació de Veïns del Mas Mascort, donat que han 
transcorregut més de dos mesos des que el President de l’Associació es va comprometre a 
convocar-la i encara no s’ha convocat.  Aquest seria un prec i desprès també, en el mateix 
Ple d’octubre, en el que aprovàvem les ordenances fiscals, l’Entesa feia el prec que es 
fraccionés el rebut de l’IBI per intentar ajudar a les famílies i afavorir, a la vegada, la liquiditat 
de l’Ajuntament fos més lineal al llarg de l’any, a través dels mitjans de comunicació hem 
comprovat que el govern ha recollit la proposta que fèiem des de l’Entesa, així doncs ens 
alegrem d’aquesta decisió i agraïm al govern que recollís aquesta proposta.   
 
- senyor Fernandez:  No es preocupi senyora Recio que no només es va recollir perquè 
vostè la va fer, entenc que vostè al plenari vulgui dir-ho, però no és un problema de 
medalles, però en tot cas que siguin medalles compartides, perquè el govern tenia molt clar 
que volia aplicar el fraccionament.  
 
- senyora Recio:  Molt bé, els hi diré d’una altra manera, agrair que hagin introduït aquest 
fraccionament. 
 
- senyor Genover:  Una pregunta, referent al dijous passat, que va venir el President de la 
Diputació, el senyor Jaume Torremadé i el ponent de Cultura, el senyor Xavier Soy, sé que 
varen visitar el Museu del Suro, que sembla que una de les visites era per ensenyar-los i 
també per veure si podrien col·laborar amb el projecte museístic, només saber si hi ha 
alguna perspectiva. 
 
- senyor Fernandez:  Era una reunió de treball que teníem pendent de fa temps entre el 
regidor Primer Tinent d’Alcalde, jo mateix, i el regidor de Cultura i Educació amb l’objectiu 
que vostè es pot pensar i és intentar que la Diputació ens ajudi a posar en marxa el futur 
Museu del Suro.  El govern té la voluntat i farem el possible per intentar obrir-lo amb els 
mitjans dels que puguem disposar, però el fet que el Museu pugui ser el que ha de ser en el 
futur, passa perquè l’administració, sobretot la Diputació s’impliquin.  Som conscients que el 
projecte és molt potent, per tant la visita venia amb aquest sentit. Va anar força bé, alguna 
cosa en treure’m i això ens ha de garantir obrir-lo i que fins el 31 de desembre del 2012, no 
tinguem problemes, en tot cas el pressupost del 2013 haurà de preveure un equipament 
importantíssim, perquè el que està clar és que, segurament que estem tots d’acord, és que 
no podem tenir un equipament acabat i que no estigui obert, suposo que aquí tot el 
consistori buscarem els mecanismes, la visita va anar en aquest sentit.  També varem anar 
a la Fundació Pla a signar el conveni que hi havia aprovat i va ser una reunió de feina.  
 
- senyora Rivas:  D’ençà que es va posar en marxa el web de l’Institut de Mitjans de 
Comunicació Pública quan hi accedies a la part dreta de la pàgina web, trobaves els darrers 
comentaris que s’havien fet a les notícies, no sabem per quin motiu aquest esquema ha 
desaparegut, per tant, si revises la web de l’Institut de Mitjans de Comunicació et trobes que 
ja no es fan comentaris a les notícies, ens estranya molt que s’hagi retallat això, perquè si 
volem que la gent participi, una manera de participar és comentant les notícies i 
anteriorment n’hi havia moltes de comentades i si ho revises, últimament no n’hi ha cap.  
Lligat amb això a la pàgina web del Punt, nosaltres havíem fet el prec, tant al mes de 
novembre, com al mes de desembre, que aquest govern contestés les preguntes que hi 
havia pendent de contestar i el cert és que ara a la pàgina web del Punt ha desaparegut 
l’apartat de l’Ajuntament de Palafrugell respon. En aquest sentit són dues coses similars, 
que a mi m’agradaria fer dues preguntes, una, com és que han desaparegut aquests espais 
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de comunicació i de participació entre la ciutadania i l’equip de govern?, ens preocupa, 
perquè si el que volem és participació aquesta és una manera de fer-ho i el prec seria que 
es restaurés a la web de l’Institut de Mitjans de Comunicacions l’apartat dels darrers 
comentaris i que es tornés a obrir la participació a la pàgina web del diari el Punt. 
 
- senyora Zaragoza:  A la primera contestarà el regidor de noves tecnologies i a la segona 
respondré jo, la relacionada amb el diari El Punt. 
 
- senyor Gómez:  Bé, no ha desaparegut el mecanisme, però si que és veritat que no surten 
representades les últimes preguntes, o sigui, que el que continua és tot l’afany de 
participació i el mecanisme continua igual, l’únic que no surt i això és veritat, que no estan 
penjades a primera plana les últimes respostes. 
 
- senyora Zaragoza:  Si, en quan a l’Ajuntament respon del Punt Diari, vostè va demanar en 
dos plens diferents que responguéssim a les preguntes, era un prec i no se li va respondre, 
en aquest cas la regidora podia haver contestat però ho varem deixar com a prec. Li explico, 
a l’Ajuntament respon del Punt, hi havia regidors que havien contestat preguntes, però la 
voluntat política del equip de govern era que se suprimís aquesta participació dins del web 
del Punt Diari, perquè volíem crear un Ajuntament respon al web de l’Ajuntament, llavors 
com ho teníem com a prova pilot, no havíem renunciat a l’Ajuntament respon del Punt Diari, 
però sí que és cert, per exemple aquesta regidora tenia dues o tres preguntes pendents 
perquè eren preguntes que volíem traslladar a l’Ajuntament respon del web.  El web 
municipal té l’Ajuntament respon des d’aquest mes de gener, està a les pestanyes que hi ha 
a la dreta del web municipal, està al final ara, com a Ajuntament respon perquè ho tenim en 
prova pilot i s’ha de fer una primera pregunta per veure si el protocol de resposta ens 
funciona, i a partir d’aquí sortirà com una pestanya que estarà a sobre del que és l’e-factura, 
dels símbols que es veuen més.  La regidora va respondre les dues preguntes que vostè va 
demanar que es responguessin, en dos plenaris diferents, i en aquesta mateixa resposta jo 
ja vaig esmentar que a partir de la data enteníem que les queixes o suggeriments s’havien 
de gestionar dins del web propi de l’Ajuntament i que començaria aquest mes de gener.  No 
ha començat aquest mes de gener, ho tenim, però ho tenim com a prova pilot, entenem que 
la setmana vinent quan s’hagi fet la prova, no he tingut temps de fer-la, m’havien de fer la 
pregunta i contestar, però com a prova, veurem si és operatiu, que entenem que si, i 
funcionarà a partir que la gent s’hagi de registrar primer, faci la pregunta i desprès el regidor 
corresponent farà la resposta. 
 
- senyora Rivas:  Continuo fent el prec al regidor de comunicació que torni a aparèixer, al 
web de l’Institut de Mitjans de Comunicació els darrers comentaris, que és una manera de 
facilitar que la gent participi, sinó és molt més complex, per tant si el que volem, com deia 
abans, i el que vol aquest govern i el que volem tots, és que la gent participi, hem d’articular 
els mecanismes necessaris i posar-ho fàcil. I respecte a la senyora Zaragoza, que sigui una 
prova pilot vol dir que encara no és accessible al públic?, entenc. 
 
- senyora Zaragoza:  És accessible. Vagi vostè al web, vagi a les pestanyes del web, a les 
petites i veurà al final, hi ha administració ciutadana, hi ha totes les àrees, al final hi ha 
Ajuntament respon, aquesta passarà a ser una pestanya més gran amb el símbol de 
l’Ajuntament respon, però primer hem de fer una pregunta amb un resposta, me l’ha de fer el 
tècnic que ha fet aquest programa i jo li he de respondre i a partir d’aquí serà operatiu, però 
ja hi és la pestanya. 
 
- senyora Rivas: I jo puc fer una pregunta, o sigui, un ciutadà de Palafrugell ja pot fer una 
pregunta?  No jo no, un ciutadà o ciutadana de Palafrugell, pot fer la pregunta?. 
  
- senyora Zaragoza:  Farà vostè la prova pilot. 
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- senyora Rivas:  Permeti que li faci un prec a partir de la seva resposta, en el sentit que ho 
difonguin, ho comuniquin a la ciutadania que els hi poden fer preguntes, busquin el 
mecanisme necessari per que la gent se’n assabentin 
 
- senyora Zaragoza:  El programa està fet i penjat, l’hem de provar. 
 
- senyora Rivas:  El provin i ho comuniquin a la gent, és el prec. I una pregunta que no cal 
que em responguin en aquest moment, me la poden respondre per escrit, només faltaria.  A 
la Junta de Govern Local, del passat 5 de gener, vostès varen aprovar les obres de repàs 
asfàltic del carrer Sagunt, amb un import de 29.000 euros i que varen adjudicar a una 
empresa de Cassà de la Selva, la pregunta és molt concreta, en base a quin criteri tècnic o 
polític s’ha decidit que el carrer Sagunt s’havia de tornar a asfaltar o no altres carrers que 
considerem que eren més prioritaris. No cal me la contestin ara, poden contestar-la per 
escrit si volen. 
 
- senyor Fernández: No, ja li contesto ara, ho tenim, les respostes per escrit es fan quan no 
és té clar o no se sap, si es té clar, fer-ho per escrit no té sentit, entenc jo.  Aquest paquet de 
carrers, vostè ha dit el dia 5 de gener, es va aprovar un paquet de diferents carrers per 
asfaltar, la setmana passada varem aprovar un altre paquet d’asfaltats de carrer, per tant en 
aquests moment ja estem treballant  en memòries valorades de diferents carrers i per tant 
s’han passat diferents paquets d’obres i la voluntat és que la setmana següent en passarà 
un altre, i per tant és un criteri polític d’entendre que hi ha diferents carrers en els que cal 
actuar i hem començat pel carrer Sagunt, com podíem haver començat pel carrer Torretes, 
però també el carrer Torretes està en aquest paquet, parlant en tot cas. Val a dir, que entre 
l’aprovació d’una memòria o una altra poden passar tranquil·lament un mes o mes i mig, 
però la voluntat nostra és fer un paquet important abans de Setmana Santa, de diferents 
carrers del nostre municipi. 
 
- senyora Rivas:  Per tant, entenc que el que em respon és que és un criteri polític, haver 
decidit aquest i els que venen. 
 
- senyor Fernandez:  Evidentment, polític.  Però evidentment, vostè sap que els governs han 
de prendre decisions en base a criteris polítics i en tot cas desprès els tècnics donen el vist.i-
plau i poden donar la seva opinió, però faltaria més que en un Ajuntament els criteris i les 
decisions les prenguessin només els tècnics, estaríem en una administració tecnòcrata i 
aquest equip encara es governa en base a criteris polítics, de prioritats d’actuacions i de 
carrers que tenen una necessitat d’asfaltat.  Que vostè em digui que hi ha carrers que estan 
pitjor, segur, que hi ha carrers que estan pitjor que el carrer Sagunt. 
 
- senyor Lledó:  Ha sigut casualitat que la senyora Rivas, se m’ha avançat a la pregunta, 
però és que la resposta que ha donat el regidor de Comunicació no ens podia deixar més 
intranquils del que ha fet, perquè ha reconegut implícitament que vostè ha decidit eliminar de 
la pàgina inicial de la pàgina web de Comunicació els comentaris, i segurament ho ha fet 
potser, pel tema de les filtracions, no ho sé, jo ara estic fent una mica de barreja, però 
escolti’m això és participació, m’entén, vull dir, no treguin els canals, no vulguin ser tant 
reglats amb la participació i deixin que la gent s’expressi com ha de fer-ho. És evident que el 
mecanisme dins de la notícia es pot continuar fent, però és evident, el que ha comentat la 
senyora Rivas, que el que nosaltres varem fer quan varem fer la web de comunicació era 
facilitar que la gent pogués veure els comentaris per si volia opinar i fins i tot, ho dic com a 
ex regidor que estava a l’equip de govern, a mi em servia per veure què estava opinant la 
gent, per tant era una eina que em donava una mica el tarannà o com estava la participació 
de la gent o en quins temes creien que s’havien d’enfocar més esforços o en quins no.  Però 
en qualsevol cas, ja li dic, també ens sumem al prec de la regidora Rivas i pensem que s’ha 
de tornar a implantar i ja està.  I el segon prec, va en relació a l’Institut de Comunicació, 
també hem vist, que no entenem que la revista de Can Bech d’aquest mes s’ha publicat en 
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el web de comunicació molt més tard del que va sortir en paper i llavors, evidentment, jo no 
puc culpar a ningú, però el que sí que és cert és que els mitjans digitals, el que han de fer és 
la immediatesa i si publiquem la revista a la web de comunicació tres setmanes desprès de 
sortir al carrer en paper, crec que es perd tota la credibilitat del mitjà de comunicació digital, 
només eren aquests dos precs, moltes gràcies. 
 
- senyor Vilà:  Gràcies senyor Alcalde, la meva pregunta és per la regidora de Joventut la 
senyora Frigola, o la regidora adjunta la senyora Montalban.  Als Ametllers hi ha un sistema 
de calefacció que es fa servir sobretot aquests dies d’hivern, perquè la gent que en fa ús, no 
tingui tant de fred.  Alguna entitat se’ns ha dirigit a nosaltres que si no són uns usuaris 
habituals, s’havia de col·locar un targeter, que s’havia aprovat fa temps per Junta de Govern, 
perquè poguessin fer un ús amb una targeta. L’Espai Jove, que utilitza aquests locals, té una 
persona que li va engegar cada dia aquesta calefacció, però aquestes entitats que en fan un 
ús esporàdic no poden engegar aquesta la calefacció, quan es posarà aquest targeter? 
 
- senyora Frigola:  Quan jo vaig arribar estava instal·lat això i varem omplir el tanc de gasoil i 
per no malgastar el gasoil, es va parlar de posar el targeter aquest.  Aquest targeter ja el 
tenim aprovat, el tenim ja encarregat, però per una sèrie de motius no s’ha pogut encara 
posar perquè va haver-hi problemes, la persona que ens l’havia de venir a instal·lar va tenir 
problemes de salut.  Jo espero que pugui funcionar en breu, perquè és una cosa que ens 
interessa molt i és una cosa que hi varem apostar de seguit per no malgastar el gasoil, posar 
una targeta, serà com una targeta de mòbil, el carregaran o per exemple hi haurà una 
càrrega de 30 euros o de 90 euros anem a dir i quan se’ls hi  acabin hauran de tornar a 
carregar la targeta perquè sinó no es podran escalfar. Mentrestant es va a obrir l’estona que 
estan allà i quan se’n van es tanca, també hem fet posar una molla a la porta, perquè la 
porta no quedés oberta, perquè no hi era, i llavors tancant la porta i amb l’escalfor es pot 
aguantar molt més. Espero que no triguin gaire a fer-ho perquè és una cosa que ens 
interessa molt poder-ho tenir aviat.  
 
- senyor Vilà:  Doncs el prec és que ara que vindran aquests dies de fred, sobretot, a l’Espai 
Jove ja hem dit que hi ha una persona que hi va a engegar la calefacció, però per les entitats 
que en fan un ús esporàdic, sobretot ara ha de venir força fred. 
 
- senyora Frigola:  Si, ho sé, ho sé.  Hi som a sobre, el que passa és que la persona que ens 
ho havia de venir a col·locar va tenir problemes de salut i se’ns va allargar una mica, però hi 
estem a sobre, perquè ens interessa que això funcioni. 
 
- senyor Vilà:  Voldria fer una pregunta al senyor Prats, al regidor d’Obres.  Si estan les 
obres de la autovia?, pel que vaig llegir a l’adjudicació del concurs, les obres s’havien 
d’entregar el 13 de desembre, no he sabut veure si han demanat una pròrroga per 
finalització de les obres, encara hi estan treballant. Voldria saber, primer aquesta pregunta, i 
segona, hi havia un capítol dins del projecte inicial per intentar millorar el tema de la 
il·luminació perquè no produís molèsties als conductors, voldria saber com està aquest 
tema. 
 
- senyor Prats:  Ja us contestaré per escrit, al proper Ple. 
 
- senyor Vilà:  Moltes gràcies, perquè a la tercera o quarta farola que hi ha, hi ha una petita 
placa que es va fer una prova, no sé si s’acaba o no s’acaba. 
 
- senyor Prats:  Ara estan totes amb placa. No sé si l’heu vist, però sembla que evita molt 
l’enlluernament.  La primera pregunta com que és cosa de dates, perquè va haver-hi el canvi 
al fer fallida l’antic contractista contractista, ja us ho donaré amb més especificacions. 
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- senyor Vilà:  Una pregunta pel senyor Pujol.  Ho podia haver fet amb l’aprovació del punt, 
però trobava que desentonava una mica. Durant la campanya, el grup de Convergència, ara 
vostès són al govern, va donar a entendre que el Priorat de Santa Anna, seria una plaça que 
quedaria igual, jo el que voldria saber és quina opinió té el govern respecte a aquesta plaça, 
un cop aprovat el pla de Seguretat Viària on, entre altres coses, i els hi llegiré amb un 
moment, i no s’ha modificat el Pla, com vostè ha confirmat no hi ha hagut cap modificació, 
diu: A Palafrugell, l’aparcament en zona blava resulta problemàtica la Plaça Priorat de Santa 
Anna, per l’estretor d’alguns carrers a través dels quals s’hi accedeix, es planteja eliminar 
aquesta zona d’aparcament pels inconvenients que comporta de trànsit i per no adequar-se  
a l’ús que hauria de tenir una plaça com a lloc de trobada i esbarjo i no pas una zona 
d’aparcament, i un altre punt que hi posa: Es planteja la creació de noves zones pacificades 
al trànsit,  per tal i tal i entre altres la Plaça del Priorat de Santa Anna. 
 
- senyor Pujol:  Li contestaré al proper Ple. 
 
- senyor Vilà:  Un últim prec, voldria fer-li al regidor que li toca el cementiri, per acabar el 
tema de cementiri. Dins de la partida de millores de cementiri intenti millorar la senyalització 
de la via L i M, perquè suposo que ho ha comprovat en quina situació està, que està feta 
amb un llapis de color blau, a sobre el formigó directament i per tant, dins de la partida de 
millora si pot ser que es millori aquesta senyalització. 
 
- senyor Sabrià:  Una darrera pregunta, varem rebre en un mail que es va enviar a tot el 
personal de l’Ajuntament, al qual s’especificava que s’havia detectat que professionals de 
l’Ajuntament no tenien el nivell de català suficient i adequat per exercir la seva feina amb 
suficient professionalitat, això era un everyone que crec que varem rebre tota la gent de la 
casa. Ens agradaria saber amb quin criteri es fan aquestes valoracions, la veritat és que era 
una tema que estava inclòs dins del Pla de Català que es va aprovar a l’anterior mandat i 
per tant i estem contents que això es segueixi tirant endavant, i desprès d’això proposava 
apuntar-se a uns cursos concrets. Si s’havia detectat aquesta problemàtica, també ens 
agradaria saber quanta gent s’ha apuntat en aquests cursos concrets i d’aquests que s’han 
apuntat quans formen part d’aquesta gent que es considera que no tenen el nivell de català 
suficient i adequat per exercir la seva feina amb suficient professionalitat, també animar-los 
a continuar aplicant el pla del Català que es va aprovar entenc que al 2010. 
 
- senyor Fernandez:  En tot cas, li contestarem mes concretament al proper Ple, inclús 
abans.  És veritat, és un correu que va sortir de la pròpia oficina del Consorci, de la Núria 
Roig, i per tant mirarem quin procés s’ha anat seguint, quanta gent s’ha apuntat, si realment 
és que s’ha detectat una mancança, li farem arribar la informació al respecte.  
 
 
En no haver-hi altres assumptes per tractar, s’aixeca la sessió quan són un quart de dotze 
de la nit. En dono fe. 
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